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نگرشی بر اهداف روابط عمومی ها  
در ایام کرونا و پسا کرونا

ضمن رعایت فاصله اجتماعی ، ماســک زدن ، 
شستشوی مرتب دســتها به کادر درمانی و خودمان 

خدمت کنیم
در شرایط کرونایی جهان ، فعالیت و نقش سیستم اداری 

هر کشور بستگی به کارایی و خدمات دهی به مردم دارد.
در ایران خدمت به ارباب رجوع ، مهمترین رکن اساسی 
اقدامات کارکنان هر دســتگاه خدمات رسان کشور اسلامی 
جایگاه خدمت ، توجــه ویژه به مردم که ارزش معنوی آن دو 
چندان است اما در این مسیر روابط عمومی قلب مرکز ارتباطات 
ارباب رجوع و مدیران که حافظ و بازوی مدیریت هر دستگاه 

خدمات رسان می باشد.
ادامه در صفحه آخر

رهبر معظم انقلاب اسلامی :  
اقدام دولت امارات متحده عربی 

در عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی 
خیانت  به دنیای اسلام، جهان عرب 

و کشورهای منطقه و مسئله مهم فلسطین است

عناوینخبرها

گسترش همکاری شرکت های فولاد مبارکه 
و مجتمع صنعتی فولاد اسفراین

9

مداخله دولت
 در اجاره بهاء مستاجران

13

فعال سازی سرویس رومینگ بین الملل 
هیچ هزینه ای ندارد 

10

عزم مجلس برای کمک به رفع مشکلات نهاد 
کتابخانه های عمومی در حوزه ساختاری و بودجه ای

14

رشد بیش از ۱۰ درصدی گردشگری ایران
 در مقایسه با جهان

11

برگزاری آزمون استخدامی شرکت فولاد مبارکه 
با حضور  بیش از 3۰ هزار داوطلب

15

تهرانی ها رکورد مصرف آب را
 جابه جا کردند

12

مأموریت بازرسی کل کشور  برای 
تعیین تکلیف واگذاری های مسئله دار 

2

استفاده غیرحضوری از خدمات
 شرکت مخابرات ایران فراهم شد

6

اجازه نمی دهیم تکانه های اقتصادی 
توسعه کشور را تحت تأثیر قرار دهد

3

منابع مالی فاز دوم طرح ۵۵۰ هزار 
هکتاری خوزستان در حال تامین است 

7

ناوگان حمل و نقل کالای برون شهری با 
محصولات ایران خودرو دیزل نوسازی می شود

4

صنعت برق عراق با گاز ایران
 فعال است

8

رویکردهای جدید ایمیدرو 
برای توسعه بنیادی است،   سلیقه ای نیست

5
مهدیمیرحیدری

مدیرعاملوسردبیر

تحریم های بین المللی اگر چه دراصل تهدید بوده اند اما همراه خود 
زمینه بروز فرصت هایی را برای یادگیری و تعالی سازمانی، خلاقیت و نوآوری 

در فرآیندها، پژوهش و ساخت داخل کالا در برداشته اند. 
موفقیت های حاصله در طول یکسال اخیر نتیجه توانمندی، تلاش و 
تعهد کارکنان شایسته شــرکت و همچنین حمایت و پشتیبانی اثر بخش  
شرکت ملی نفت ایران می باشد. امیدوار است در سال جاری و سال های  پیش 
رو ، این شرکت بهتر و موفق تر از سال گذشته نقش کلیدی خود را به عنوان 
یک بنگاه اقتصادی چابک، توانمند و متعالی ، با تأمین رضایت پایدار مشتریان، 

سهامداران و ذی نفعان کلیدی ایفا نماید.
کلیه فعالیتهای شرکت پایانه های نفتی ایران در راستای چشم انداز 
ترسیم شده و با در نظر گرفتن اهداف عمومی و اهداف اختصاصی تعیین شده 
دنبال می شــوند. اهــداف عمومی شــامل افزایش کیفیــت و بهره وری 
پایدار،افزایش خلاقیت و نوآوری پایدار،افزایش پایدار کیفیت زندگی کارکنان 
و اهداف اختصاصی شــامل افزایش پایداری،چابکی و تاب آوری عملیاتی 
شرکت، افزایش و حفظ رضایتمندی ذینفعان کلیدی سازمان، ارتقای نظام 
دارایی های فیزیکی و بهبود مســتمر عملکرد و تعالی عملیاتی شرکت می 
باشــند. خوشبختانه با تمرکز بر اهداف ذکر شده و با تکیه بر سرمایه انسانی 
متعهد و متخصص و مدیریت علمی، دلسوزانه و جهادی عملکرد مناسبی در 

یکسال اخیر در حوزه پایانه های نفتی رقم خورده است .
حوزه عملیات و صادرات

 مستحضر هستید وظیفه اصلی شرکت پایانه های نفتی ایران ذخیره 
سازی و صادرات نفت خام کشور و در واقع تامین کننده ارز مورد نیاز کشور 
می باشد. انجام این مسئولیت به صورت ایمن و پایدار و با کمترین هزینه از 
اهداف اصلی شــرکت بوده اســت که در این راستا فعالیتهای ذیل به عنوان 

مهمترین اقدامات سال گذشته قابل ذکر می باشند:
فراهم نمودن زیرســاخت های پایانــه نفتی خارگ جهت 
دریافت و ذخیره سازی میعانات با هدف پشتیبانی از تولید پایدار 
گاز کشــور. صادرات نفت خام و میعانات گازی کشــور بر اساس 
سیاست های شرکت ملی نفت ایران  و مقادیر اعلامی امور بین الملل 
بدون هرگونه وقفه و خللی. افزایش 3 میلیون بشــکه به ظرفیت 

ذخیره سازی نفت خام در منطقه عملیاتی خارگ در  شرایط خاص 
کشور. این موضوع به سبب جلوگیری از اجاره نفتکش جهت ذخیره سازی 
نفت صرفه جویی قابل ملاحظه ارزی به همراه دارد و همواره مورد توجه بوده 

است.
انجام عملیات تخلیه میعانات گازی با استفاده از گوی شناور در منطقه 

عملیاتی عسلویه برای اولین بار در کشور 
تعمیر خطوط لوله انتقال نفت خام  با  استفاده از امکانات و منابع داخلی 
و انجــام صرفه جویی قابل ملاحظه. در واقع به صورت عادی لازم بود جهت 
تعمیر این خطوط شرح کاری نوشته شود و پس از طی مراحل اداری و قانونی 
و اخذ اعتبار به پیمانکار واگذار گردد که با توجه به سیاستهای شرکت پایانه 
ها در استفاده حداکثری از منابع داخلی، توسط متخصصان خود شرکت به 
انجام رسید. تعمیر )MBC(marine breakaway coupling آسیب دیده در اثر 
طوفان توسط متخصصین پایانه میعانات گازی عسلویه و آغاز ساخت داخل 
آن که در شرایط محدودیتهای بین المللی موجود امکان تامین آن از خارج 
از کشور وجود نداشت. تجهیز مذکور یک تجهیز ایمنی و مربوط به هوزهای 
شناور بوده که یک سیستم ایمنی برای مقابله با فشارهای وارده بیشتر از حد 
مجاز در حین بارگیری )که مثلا می تواند در اثر طوفان به وجود آید) می باشد. 
عدم تامیــن این تجهیز می توانســت به توقف عملیــات منجر گردد که 
خوشبختانه با همت همکاران شرکت، تعمیر آن با موفقیت انجام شد. افزایش 
یک میلیون بشکه ای ظرفیت ذخیره سازی نفت خام کشور با بهره برداری از 
مخزن 45 و انجام مطالعات و مدیریت ریسک در منطقه عملیاتی خارگ . این 
مخزن با توجه به شرایط بوجود آمده برای آن باید خارج از سرویس می شد. 
لیکن با توجه به نیاز مبرم به ظرفیت ذخیره ســازی و با ریسک پذیری ، این 
مخزن در مدار استفاده قرار گرفت که با توجه به مبالغ بالای اجاره نفتکشها 

صرفه جویی ارزی نیز به همراه داشت.
حوزه پروژه های تعمیراتی و توسعه ای : 

 برای انجام وظیفه خطیر واگذار شده به شرکت پایانه های نفتی ایران 
و تامیــن پایداری عملیات و بالا بردن قابلیت اطمینان عملکرد تجهیزات و 
تاسیسات نگهداری و تعمیرات اساسی آنها و انجام پروژه های توسعه ای لازم 

می باشــدکه در این راستا مهمترین اقدامات سال جاری به شرح ذیل قابل 
بررسی می باشند. انجام پروژه ترمیم آبشستگی خطوط لوله زیردریایی در 

خارگ و عسلویه. 
با توجه به اینکه خطوط لوله انتقال نفت خام و میعانات گازی در بستر 
دریا قرار دارند، لذا با توجه به جریانات آبی در بستر دریا معمولا پس از مدتی 
دچار آبشستگی می گردند که این موضوع می تواند در صورت حاد شدن منجر 
به بروز حادثه و علاوه بر اشکال در عملیات حوادث زیست محیطی به بار آورد. 
لذا شــرکت پایانه هــای نفتی ایران در بازه های چندســاله و بر اســاس 
اســتانداردهای موجود نســبت به ترمیم این آبشســتگی ها با استفاده از 

تکنولوژیهای بروز و با بکارگیری یدک کشهای مدرن اقدام می نماید.
فعالسازی پروژه تعمیرات اساسی اسکله غربی خارگ، اسکله غربی 
پایانه نفتی خارگ قادر به پهلودهی بزرگترین نفتکشهای موجود در دنیا می 
باشــد که با توجه به نقش آن در صادرات نفت خام کشور از اهمیت ویژه ای 
برخوردار می باشد. در این پروژه تعمیراتی علاوه بر بازسازی و نوسازی سازه 
ای تجهیزات فرسوده و قدیمی به ویژه در حوزه ایمنی جایگزین خواهند شد. 
این اسکله بزرگترین اسکله صادراتی نفت خام کشور می باشد که ان شاالله 
پس از بازسازی پایداری عملیات در آن ارتقا خواهد یافت. برگزاری جلسات 
منظم پیگیری پروژه ها و بررســی و حل معضلات و مشکلات پروژه ها که با 
حضور مدیرعامل و مدیران ارشــد شرکت برگزار می گردد. پیگیری اجرای 
پروژه های تعمیرات اساسی مخازن به ظرفیت 1.7 میلیون بشکه در خارگ 
با وجود مشــکلات بسیار پروژه ها که در اثر تغییرات نرخ ارز و تامین کالا به 
وجود آمده است. با بهره برداری از این مخازن بخشی از مشکلات حوزه ذخیره 
ســازی حل و پایداری عملیات نیز افزایش می یابد. همانگونه که در ابتدای 
مطالب نیز عنوان شد پروژه های تعمیراتی مخازن و به سرویس آوردن مخازن 
تعمیر شده از لحاظ اقتصادی صرفه فراوانی دارد و پروژه های این حوزه همواره 
به صورت ویژه رصد می گردند. تعیین تکلیف 36 پروژه راکد و نیمه فعال به 
صورت قطعی که بعضا بیش از ده سال در وضعیت راکد قرار داشتند. این پروژه 
ها دارای مسایل و مشکلات مختلفی از جمله مسایل اعتباری، حقوقی، کالایی 
و ... داشتند که با تمرکز ویژه بر آنها و طی یکسال تعیین تکلیف و فعال و یا به 

حساب دارایی شرکت ملی نفت ایران  منتقل گردیدند.

حوزه پژوهش، فناوری و ساخت داخل تجهیزات 
وظیفه واگذار شده به شرکت پایانه های نفتی ایران در سطح کشور 
خاص و منحصر به فرد می باشــد و شرکت دیگری در این خصوص و با این 
حجم فعالیت ندارد. این موضوع می طلبد با توجه به نیاز تکنولوژیکی و به ویژه 
تحریمهای اعمال شده علیه کشور، شرکت علاوه بر مسایل عملیاتی به بحث 
تامین کالا و برآوردن نیازهای این حوزه تمرکز نماید. خوشبختانه با این نگاه 
شرکت پایانه های نفتی ایران همواره در سطح اول پژوهش شرکت ملی نفت 
ایران قرار داشــته است و توانسته است کارهای بزرگی در این حوزه انجام و 
نیازهای پشتیبانی که بعضا حیاتی نیز بوده اند را با تکیه بر توان و دانش داخلی 
تامین نماید، از جمله: طراحی و ســاخت بازوی بارگیری و عملیاتی نمودن 
پهلوگاه 10 اسکله شرقی که یک پروژه کم نظیر ساخت داخل در سطح کشور 
می باشد. این بازو هم اکنون نصب و بیش از ده عملیات موفق با آن انجام شده 
اســت. ساخت این بازو علاوه بر قطع وابستگی به خارج و صرفه جویی ارزی 
سبب ایجاد اشتغال برای قشر تحصیلکرده گردید. طراحی و ساخت آن بدیع 
و در واقع انتقال تکنولوژی به معنــای واقعی انجام گردید. از ویژگیهای آن 
تعمیرات و نگهداری آسان و دو منظوره بودن آن )بارگیری و تخلیه در صورت 
نیاز) می باشد. انجام ساخت داخل 309 قلم کالا)که قبلا با صرف منابع ارزی 
از خارج از کشور تامین می گردید.) این کالاها اغلب در حوزه های عملیاتی 
و فنی بوده که در اغلب موارد در صورت عدم ساخت داخل با توجه به انحصار 
تولید آنها و تحریم های اعمال شده به مشکلات جدی برمی خوردیم. علاوه 
بر این ساخت داخل این کالاها صرفه جویی حدود ده میلیارد تومانی به همراه 
داشته است. از آن جمله می توان به طراحی و ساخت عملگرهای الکتریکی 
شیرهای صنعتی و ساخت   SNAP RINGبازوهای بارگیری نفت خام اشاره 
نمود.  طراحی و ساخت داخل کارت های الکترونیکی سیستم میترینگ برای 
خارگ و عسلویه که در واقع قلب سیستم اندازه گیری بودند. تامین این کارتها 
از خارج از کشور غیر ممکن و در صورت عدم ساخت داخل مشکلات جدی 

در این حوزه کلیدی به وجود می آمد. 
حوزه مدیریت دارایی های فیزیکی

اصول هر صنعتی حفظ تاسیسات با انجام تعمیرات به موقع می باشد. 
البتــه مطرح کردن موضوع به عنوان نگهداری و تعمیرات مربوط به ادبیات 
گذشته می باشد. در سالهای اخیر و با توجه به جامعیت موضوع و مشارکت 
مسایل مالی، بازرســی فنی، تدارکات کالا، منابع انسانی و .... در این حوزه، 
موضوع تحت عنوان مدیریت داراییهای فیزیکی مطرح شــده است. در این 
حوزه نیاز با تمرکز جدی، فعالیتهای مختلفی انجام شده است که به برخی از 

آنها در ذیل اشاره شده است.
طراحی نظامنامه مدیریت دارایی هــای فیزیکی برای اولین بار در 

شرکت ملی نفت ایران و پیگیری اجرای آن.
ارایه پیشنهاد تلفیق چندین پروژه مهم از جمله تخلیه خطوط لوله 
منتهی به گوی شناور، بازرسی خطوط، توپکرانی خطوط لوله زیر دریایی و 
.... که یک فعالیت بی نظیر با استفاده از توان کارشناسان شرکت پایانه ها بود 

و خروجی آن صرفه جویی حدود 100 میلیون دلاری به همراه دارد.
تعیین خروجی های نظام مدیریت دارایی های فیزیکی و تدوین شرح 

وظایف سمت های آن
انجام پروژه مدیریت خوردگی برای اولین بار به عنوان پایلوت وزارت 

نفت با همکاری برنامه ریزی تلفیقی 
پیگیری و فعالسازی پروژه های متعدد در راستای مدیریت داراییهای 
فیزیکی از جمله خرید و نصب و راه اندازی دیزل ژنراتور، حفاظت الکترونیک 
جزیــره خارگ، تامین هوزها و متعلقات مورد نیاز گویهای شــناور، تامین 
شیرآلات مورد نیاز و ...  تعمیرات اساسی 160 تجهیز مهم مربوط به اسکله 
ها، خطوط لوله، مخازن، نیروگاه و ... شناســایی ، ارزیابی و مدیریت ریسک 
دارایی های فیزیکی در راســتای پایداری و تــداوم عملیات . طراحی مدل 
عملیاتی در حوزه مدیریت دارایی های فیزیکی و نرم افزار آن برای خودارزیابی 

سالانه. 
مسئولیت های اجتماعی نفت 

شــرکت پایانه های نفتی ایران به عنوان شــرکتی فنی، عملیاتی و 
حرفه ای با وجود وظایف ذاتی خود در زمینه دریافت، ذخیره سازی و صادرات 
نفت خام و همچنین ارائه خدمات آزمایشگاهی، به محیط پیرامون به عنوان 
بخشی از مســئولیت های اجتماعی شرکت همواره توجه داشته است . این 

مسئولیت ها را در قالب اقداماتی در زمینه های مدیریت پسماند های خانگی 
جزیره خارگ ، توزیع آب مصرفی منطقه شــهری خارگ ، اختصاص سهمه 
پروازی به اهالی بومی ، حمل و نقل مواد خوراکی و مصالح ساختمانی ، ارائه 
خدمات خودرویی و ایاب و ذها خانواده های ساکن ، بازسازی معابر و جاده ها 
، تعمیرات مدارس ، زیبا سازی فضای سب پارک ها و اماکن عمومی ، برگزاری 
کارگاههای مشاوره ای ، روان شناسی و CPR ) احیا قلبی عروقی ) در سطح 
مدارس خارگ ، برگزاری کلاس های مختلف فرهنگی ، هنری و ورزشی می 

توان برشمرد .
اقدامات در زمینه به روز رسانی اطلاعات و آموزش نیروی انسانی 

توانمندسازی نیروی انسانی از طریق برگزاری دوره های آموزشی فنی 
و عملیاتی. لازم به ذکر اســت اداره آموزش دریایی پایانه خارگ رتبه اول در 
سطح استان بوشهر را دارد و آموزشهای دریایی مورد نیاز با بالاترین کیفیت 
در این مرکز ارایه می گردد. افزایش مشــارکت کارکنان در سطوح تصمیم 
سازی و تصمیم گیری سازمان و فعال سازی نظام پیشنهادها. ارتقای میزان 
یادگیری و رشد پایدار کارکنان. کاهش 50 درصدی سمت های بلاتصدی و 
چابک سازی ساختار سازمانی. در این راستا ساختار سازمانی شرکت بازنگری 
و در حال حاضر ساختار جدید درشرکت جاری سازی شده است. توسعه تیم 
سازی در حوزه های تخصصی بویژه در حوزه های عملیاتی، ریسک و مدیریت 

بحران.
حوزه دانش، اطلاعات و تعالی سازمانی:

موارد مطرح شــده قبلی مربوط به وضعیت جاری شرکت و بررسی 
مسایل درونی شرکت بود. اما شرکت پایانه های نفتی ایران به عنوان مجموعه 
ای که رقبای آن در سطح بین المللی فعالیت می نمایند موضوع تعالی و توسعه 
را فراموش نکرده اســت و سعی کرده است خدمات خود را در سطح کلاس 
جهانی حفظ و ارایه دهد. به عنوان نمونه اداره شیمیایی شرکت که با استقرار 
و دریافت ISO 17025 به عنوان آزمایشــگاه مرجع فعالیت می نماید. موارد 
دیگری به شــرح ذیل نیز قابل ذکر می باشد.  استقرار و اخذ گواهینامه های 
معتبر بین المللی در زمینه فعالیت های شرکت. دریافت تندیس زرین صنعت 
سبز از سازمان محیط زیست کشور در سال 97. تشکیل 9 کارگروه تخصصی 
کمیته مدیریت بهره وری. تداوم فعالیت های مرتبط با تعالی سازمانی از طریق 
کارشناسان و ارزیابان داخلی شرکت. همکاری و تعامل با شرکت ملی نفت 

ایران در پروژه استقرار نظام مدیریت بهره وری.
حوزه منابع مالی و صرفه جویی در مصرف و تکیه بر استفاده از 

تولید ملی 
تامیــن منابع مالی به موقع و رعایت نظــم و انضباط مالی از الزامات 
سازمانهای پیشرو و سالم   می باشد. در این حوزه در سال جاری و با توجه به 
تاکید مقام عالی وزارت انجام صرفه جویی در موارد غیر ضروری در دســتور 
کار بوده است که البته در کنار این راهبرد سعی شده است به همه نیازهای 
عملیاتی پاسخ داده شود. از جمله اقدامات موثر این حوزه می توان به  موارد 

ذیل اشاره نمود:
مدیریــت بودجه و کنترل هزینه ها طبــق ضوابط اجرایی بودجه و 

پیشگیری از افزایش هزینه ها از بودجه مصوب
برنامه ریزی، هماهنگی و پیگیری انجام تکالیف سالانه مجمع عمومی  
کسب درآمد از طریق خدمات پهلودهی که بخش مناسبی از هزینه 
های جاری شرکت را پوشــش داد. شرکت پایانه های نفتی ایران از معدود 
شرکتهای تابعه شرکت ملی نفت می باشد که با توجه به امکانات و تخصص 

خود درآمدزایی دارد.  
تشــکیل کمیته اولویت بندی درخواست های خرید و بهینه سازی 
مقادیر با توجه به محدودیت منابع مالی. با توجه به محدودیت منابع مالی و 
به منظور توزیع مناسب تر منابع و هدایت به سمت نیازهای واقعی و عملیاتی 
کمیته مذکور تشکیل که باعث شده است ضمن تامین عمده نیازهای واقعی 

از اتلاف هزینه های غیر ضرور جلوگیری گردد.
در پایان لازم به ذکر است که عملکرد شرکت پایانه های نفتی ایران 
در سال گذشــته در مجمع عمومی شرکت و با حضور مدیرعامل  و اعضای 
محترم هیات مدیره شرکت ملی نفت ایران به صورت مبسوط مورد بررسی 
قرار گرفت که خوشــبختانه ضمن دریافت گزارش مقبول صورتهای مالی، 

عملکرد شرکت نیز مورد تایید مجمع قرار گرفت.

دستاوردهای یکساله شرکت پایانه های نفتی ایران

مهمترین اقدام ها و دستاوردهای شرکت پایانه های نفتی ایران 
به عنوان آخرین زنجیره ارزش نفت

 عباس اسدروز مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران گفت: در سال گذشته با وجود چالش ها و تنگناهای گسترده که بخشی 
متأثر از تحولات داخلی و تحولات محیط بین المللی صنعت نفت و حوزه های فعالیت شرکت بوده است، با الطاف الهی و حمایت ها  
اثربخش و مستمر وزارت نفت و شرکت ملی نفت ایران ، توانسته است ماموریت اصلی و وظایف محوله در حوزه های ذخیره سازی 
و صادرات نفت  خام و میعانات گازی کشور را به نحو ایمن،بموقع و همچنین با رعایت الزامات و استانداردهای  کیفیت،سلامت، ایمنی 

و محیط زیست )QHSE( به انجام برساند.

توان تولید پرنده های بدون سرنشین کشور
 16 برابر شده است
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انتصابهفته نامه اقتصادی ایران

نمایندهولیفقیه
دراستانکردستان
ومدیرمرکزبزرگ
اسلامیغربکشور

حضرت آیت الله خامنه ای در حکمی حجت الاسلام حاج شیخ عبدالرضا پورذهبی را به عنوان نماینده ولی فقیه در استان کردستان و مدیر مرکز بزرگ اسلامی غرب کشور منصوب کردند.متن حکم رهبر 
معظم انقلاب اسلامی به این شرح است: بسم الله الرحمن الرحیم/ جناب حجت الاسلام آقای حاج شیخ عبدالرضا پورذهبی دامت افاضاته ،  با عنایت به پایان یافتن مسئولیت جناب حجت الاسلام آقای 
حاج سیدمحمد حسینی شاهرودی دام بقائه در استان کردستان و با تشکر فراوان از خدمات ایشان در دوران ده ساله جنابعالی را به نمایندگی خود در آن استان و مدیریت مرکز بزرگ اسلامی غرب 
کشور منصوب میکنم. حق بزرگ مردم شریف منطقه ی کُردی در پشتیبانی از نیروهای مجاهد و همکاری با آنان چه در جنگ تحمیلی و چه در مقابله با ضدانقلاب، فراموش نشدنی است و ایمان راسخ 
آنان به اسلام و ارادت آنان به اهل بیت پیامبر اعظم علیه و علیهم السلام و وفاداری آنان به نظام جمهوری اسلامی ویژگیهای شناخته شده ی آن مردم عزیز است. انتظار میرود جنابعالی به کمک آشنایی 
با این خصوصیات برجسته به خدمات خویش در آن استان اشتغال یابید. تکریم علمای دینی که حقاً آزمون بزرگوارانه و نجیبانه ای را در میدانهای گوناگون گذرانیده اند و آغوش باز با همه طبقات مردم 

از سنّی و شیعه و بویژه همفکری با زبدگان و نخبگان و همدلی با جوانان، توصیه ی مؤکد اینجانب است. توفیقات جنابعالی را از خداوند متعال مسألت میکنم. سیّدعلی خامنه ای ۱۲ شهریور ۱۳۹۹

خبـــــر

حضرت آیت الله خامنه  ای رهبر 
معظم انقلاب اســلامی صبح امروز 
)سه شنبه( در ارتباط تصویری با وزیر، 
معاونان، مدیران و رؤســای وزارت 
آموزش و پرورش در سی و چهارمین 
اجلاس آموزش و پرورش، با تشکر 
صمیمانه از مردم برای عزاداری پر 
شور حسینی و حرکت عظیم معنوی 
همراه با رعایت دســتورالعمل های 
بهداشتی، معلمان را »افسران سپاه 
پیشرفت کشور« خواندند و با تأکید 
بر ضرورت تربیت انسان های مؤمن، 
خردمند، اندیشمند، دانشمند و دارای 
اخلاق اسلامی در این دستگاه بسیار 
مهم گفتند: ســند تحول آموزش و 
پرورش باید با تبیین صحیح و تنظیم 
و اجرای برنامه جامــع عملیاتی، 
زمینه ساز پرورش چنین افرادی شود.

ایشان با تسلیت سالروز شهادت امام 
ســجاد )ع)، حرکــت عظیــم حضرت 
زینب)س) و امام سجاد)ع) را قیام به معنای 
حقیقی کلمه خواندند و افزودند: پس از قیام 
حســینی در عاشــورا، قیام زینبی ابعاد 
مختلف حادثه عاشورا و شهادت حضرت 
سیدالشهدا را برای بشریت تثبیت و ماندگار 

کرد.
رهبر انقلاب، سوگواری ملت در دهه 
اول محرم امسال را پدیده ای در تاریخ کشور 
دانستند و افزودند: با وجود محدودیت های 
شدید ناشــی از کرونا، مردم، گویندگان و 
مرثیه خوانان، ضمن حفظ شور حسینی و 
تشــکیل مجالــس عظیــم و معنوی، 
دستورالعمل ها را رعایت کردند که به عنوان 
یک مُرید اهل بیت، صمیمانه از همه عزیزان 

تشکر می کنم.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین 
با تشکر از زحمات چند ماه اخیر مجموعه 
آموزش و پرورش و گــزارش خوب وزیر 
گفتند: برنامه ریزی و اقدامات این مجموعه 
پس از شــیوع کرونا بی ســابقه بود چون 
تجربه ای در این زمینه نداشتیم که از همه 

قدردانی می کنم.
ایشــان در محور اصلی سخنانشان، 
منطق و هدف آموزش و پرورش در همه دنیا 
را »تربیت انســان شایســته« خواندند و 
افزودند: البته با توجه به تعاریف گوناگون 
انسان شایســته در مکاتب مختلف، نوع 

آموزش ها و پرورش ها  متفاوت می شود.
رهبر انقلاب افزودند: در نظام اسلامی  
برونداد و حاصل 12 ســال تعلیم و تربیت 
کــودکان و نوجوانان و جوانان باید تربیت 
انســان های مؤمن، خردمنــد، متفکر و 
اندیشمند، دانشــمند، با نظم، با انصاف، 
دارای اخــلاق اســلامی و در یک کلمه 

انسان های مجاهد و اهل عمل باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای با طرح این 
سؤال که برای تربیت چنین انسان هایی، 
دســتگاه آمــوزش و پــرورش باید چه 
ویژگی هایی داشته باشــد، افزودند: برای 
تحقق منطق و هدف انسان سازی، آموزش 
و پرورش به عنوان لشکر عظیم فرهنگی 
نیازمند زیر بنای مستحکم و تحول بنیادی 

است.
رهبر انقلاب با اشاره به گذشت 9 سال 
از تنظیم ســند تحول آموزش و پرورش 
افزودنــد: در این ســند اهــداف کلان و 
راهبردهای کلی مشخص شده است که 
باید بر اســاس سیاست ها، برنامه اجرایی 

تنظیم شود.
ایشــان افزودند: برنامه اجرایی سند 
تحول بــا وجود تلاش هــای دولت های 
مختلف هنوز به طور کامل تنظیم نشده 
است که شــورایعالی آموزش و پرورش و 
مدیریت کلان آن باید این مســئولیت را 

انجام دهند.
رهبر انقلاب  ترمیم دوره ای ســند 
تحول با نگاه تکمیلی را از مفاد سند تحول 

و وظیفه شــورایعالی انقــلاب فرهنگی 
خواندند و افزودند: مســئولان آموزش و 

پرورش، این موضوع را پیگیری کنند.
ایشــان »زمان بنــدی« و »تعیین 
شاخص های پیشرفت« را در برنامه جامع 
اجرای ســند تحول ضــروری خواندند و 
افزودنــد: برنامه جامع بایــد متقن و در 

بردارنده همه اهداف سند تحول باشد.
حضرت آیــت الله خامنه ای تبیین 
صحیح ســند تحول را هم مهم دانستند 
وگفتند: سند تحول باید برای همه سطوح 
آمــوزش و پرورش، به روشــنی و جذاب 
تبیین شود تا همه مدیران و معلمان برای 

اجرای دقیق آن انگیزه پیدا کنند.
رهبــر انقلاب اســلامی، معلمان را 
عناصر تعیین کننده در دســتگاه عظیم 
فرهنگی آموزش و پــرورش خواندند و با 
تأکید بر لزوم صیانت از شأن و نقش معلمان 
گفتند: معلمان به معنای واقعی افسران 
سپاه پیشرفت کشور هستند و حفظ شأن 
و جایگاه معلم در درجه اول به عهده خود 
آنان است و هر معلمی باید این احساس را 

داشته باشد که او آینده ساز است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: 
آموزش و پرورش نیز باید از شأن و جایگاه 
معلمان حمایت کنــد و این هدف باید با 
کمــک مجلس و دســتگاههای مرتبط 
همچون ســازمان برنامه و بودجه محقق 

شود.
ایشان تأکید کردند: نگاه به آموزش و 
پرورش باید نگاه به یک دستگاه زیربنایی 
باشد نه مصرفی، و هزینه کردن در آموزش 
و پرورش همچون سرمایه گذاری در مسائل 

زیربنایی در نظر گرفته شود.
رهبر انقلاب اسلامی، فرهنگ سازی 
برای ترویج احترام و اکرام معلمان در جامعه 
را عامل سوم در صیانت از جایگاه و شأن این 
قشــر مهم و تأثیرگذار دانستند و گفتند: 
دستگاههای فرهنگی بویژه صدا و سیما در 
این زمینه نقش بسیار مهمی دارند و باید 
این کار لازم را بصورت مستمر و هنرمندانه 

انجام دهند.
حضرت آیــت الله خامنه ای موضوع 
جذب و تربیت معلم را بسیار مهم برشمردند 
و با اشاره به دو دانشگاه فرهنگیان و شهید 
رجایی، خاطرنشان کردند: باید بگونه ای 
برنامه ریزی و ظرفیت ســازی شــود که 
معلمان سراسر کشور، فقط از مسیر این دو 
دانشــگاه وارد آموزش و پرورش شوند و 
مجلس شورای اسلامی نیز باید در تصویب 
طرح ها بگونه ای عمل کنــد که خارج از 
مسیر این دو دانشگاه، ورودی به آموزش و 

پرورش وجود نداشته باشد.
ایشان، در نظر گرفتن صلاحیت های 
دینی، اخلاقی و سیاسی را در جذب معلمان 
مورد تأکید قرار دادنــد و گفتند: باید در 
جــذب معلمان یک گزینــش صحیح و 
خردمندانه انجام شود و اجازه ورود نیروی 
بی کیفیت به آموزش و پرورش داده نشود.

رهبــر انقلاب اســلامی به موضوع 
»عدالت آموزشــی« نیز اشــاره کردند و 
افزودنــد: در مــورد عدالت آموزشــی و 
بهره مندی دانش آموزان از سهم مناسب 
خود در همه نقاط کشــور بویژه مناطق 
دوردست و شناسایی و پرورش استعدادهای 
درخشان در مناطق محروم بارها صحبت 
شــده اســت و اکنون که مسئله آموزش 
مجازی مطرح اســت، موضــوع عدالت 

آموزشی حساس تر از گذشته است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر 
توجه به خانواده هایی که تمکن مالی جهت 
خرید ابزار و وســائل مورد نیاز به منظور 
را مجــازی  آمــوزش  از   اســتفاده 

ندارند، افزودند: صداوسیما باید از طریق 
 آمــوزش، بخشــی از خلاء عــدم امکان 
 اســتفاده از آموزش مجــازی را جبران 

کند.

ایشان یکی از موارد مربوط به عدالت 
آموزشــی را، موضوع »مدارس دولتی« 
برشمردند و گفتند: باید سطح و کیفیت 
مدارس دولتی از لحاظ آموزشی و تربیتی 
به گونه ای شود که دانش آموزان احساس 
نکنند با تحصیل در ایــن مدارس امکان 
قبولی آنها در کنکور کمتر است و خانواده ها 
نیز تصور کنند فرزندانشان را به یک جای 

بی پناه می فرستند.
رهبر انقلاب اســلامی درخصوص 
آموزش مجازی و برخی زیان های احتمالی 
آن خاطرنشان کردند: راه اندازی شبکه شاد، 
اقدام بسیار خوبی است اما آموزش مجازی 
نباید موجب شود که دانش آموز در معرض 
آسیبهای فضای مجازی و خطرات اخلاقی 

و اعتقادی قرار گیرد.
ایشــان به بعُد پرورشی در آموزش و 
پرورش اشاره کردند و با گلایه از کم توجهی 
به فعالیتهای پرورشی و عقب ماندگی در 
این زمینه به رغم تأکیدهای مکرر، گفتند: 
با توجه به موضــوع آموزش مجازی، باید 
برای فعالیتهای پرورشــی، شــیوه های 
جدیدی را طراحی کرد تا این موضوع مورد 

غفلت بیشتر قرار نگیرد.
رهبر انقلاب اسلامی، مدارس پرورش 
استعدادهای درخشان یا همان سمپاد را از 
مسائل مهم و اساســی آموزش و پرورش 
خواندند و با اشاره به ابلاغ مصوبه مربوط به 
مدارس سمپاد که با تأخیر هم انجام شد، بر 
جدی گرفتن موضوع شناسایی و پرورش 
استعدادهای درخشــان تأکید کردند و 
افزودند: جایگاه کشور در المپیادها نیز باید 
بهبود و ارتقاء یابد زیرا در سال های اخیر 

وضعیت ما برجسته نبوده است.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه به 
وضعیت مهد کودک ها و پیش دبستانی ها 
اشــاره کردند و با اظهار تأسف از رها بودن 
مهدکودک ها بــه دلیل اختلافات برخی 
دســتگاههای دولتی، گفتند: براســاس 
گزارش های رسیده وضیعت مهدکودک 
ها به هیچ وجه خوب نیست و نباید به مهد 
کودک ها نگاه مراکز خدماتی داشت بلکه 
 مراکــز مهــم آموزشــی و پرورشــی 

هستند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین 
با اشــاره به اصرار غربی ها بــرای نفوذ در 
آموزش و پرورش کشورها با انگیزه تحمیل 
سبک زندگی غربی، از سند 2030 و یا نفوذ 
در آموزش و پرورش برخی کشــورهای 

منطقه به عنوان نمونه  یاد کردند و گفتند: 
امروز فلسفه اجتماعی غرب در خود غرب 
شکست خورده و مظاهر فسادانگیز آن از 

هالیوود تا پنتاگون کاملاً نمایان است.
رهبر انقلاب اســلامی بــا تأکید بر 
حساسیت در مقابل نفوذ دشمن افزودند: 
دشمن قصد دارد کاری را که بوسیله نظامی 
از انجام آن ناتوان است، با نفوذ و از راههایی 
مانند ســند 2030 دنبال و انسان هایی 
تربیت کند که مثل او فکر و اهداف عملیاتی 
او را پیاده کنند تا زمینه غارت ملتها فراهم 

شود.
رهبر انقلاب اسلامی در بخش پایانی 
سخنانشــان، اقدام دولت امارات متحده 
عربــی در عادی ســازی روابط بــا رژیم 
صهیونیستی را خیانتی به دنیای اسلام، 
جهان عرب و کشورهای منطقه و به مسئله 
مهم فلسطین خواندند و گفتند: البته این 
وضعیت دیری نخواهد پایید اما لکه ننگ 
آن بر پیشانی کسانی که غصب کشور و آواره 
کردن ملت فلسطین را به بوته فراموشی 
سپردند و پای صهیونیستها را در منطقه باز 

کردند، باقی خواهد ماند.
ایشان با ابراز تأسف از همکاری دولت 
امارات متحده عربی با اقدامات قساوت آمیز 
رژیــم صهیونیســتی و عناصــر خبیث 
صهیونیست در هیأت حاکمه آمریکا علیه 
مصالح جهان اســلام و منطقه، افزودند: 
امیدواریم اماراتی ها زودتر بیدار شوند و این 

کارشان را جبران کنند.
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، 
آقای حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش 
با بیان گزارشی از فعالیت های این وزارتخانه 
گفت: تولید بســته و محتوای یادگیری، 
سیاســت گذاری در فراینــد جــذب و 
به کارگیری معلم، طرح هر دانش آموز یک 
مهــارت، افزایش حقوق معلمــان، آغاز 
عملیات احداث 43 هزار واحد مســکن 
فرهنگیان و افزایش ظرفیت دانشگاههای 
فرهنگیان جزو برنامه ها و اقدامات آموزش 

و پرورش است.
آقای حاجی میرزایی سرعت آموزش 
و پرورش در واکنش به کرونا را مناســب 
دانســت و گفت: کمتر از یک هفته پس از 
کرونا، برنامه تلویزیونی آموزشی و حدود 
یک ماه بعد از آن، شبکه شاد را راه اندازی 
کردیم و در ســال تحصیلــی جدید نیز 
تضمین می دهیم که همه دانش آموزان به 

آموزش دسترسی داشته باشند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری با مسئولان آموزش و پرورش مطرح کردند؛

تأکید بر عدالت آموزشی، افزایش کیفیت 
مدارس دولتی و مراقبت از آسیب های آموزش مجازی

رئیس قوه قضاییه: در پرونده های مرتبط با واگذاری 
مسئله دار بنگاه های دولتی به بخش خصوصی فقط نباید 

برخورد با مدیران متخلف بنگاه ها مورد توجه باشد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه قضائیه، حجت 
الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی در جلسه صبح امروز 
شورای عالی قوه قضاییه، با تسلیت فرارسیدن عاشورای حسینی 
و ایام تعزیت آل الله، »حق خواهی«، »عدالت طلبی« و »مبارزه با 
فساد« را از آموزه های مهم فرهنگ حسینی و وظیفه همه ارکان 
نظام اسلامی دانست. همه موظف به اجرای عدالت هستند؛ قوه 
قضاییه بیشتر  رئیس قوه قضاییه گفت: همه دستگاه ها و کارگزاران 
نظــام وظیفه دارند برای احقاق حق و ابطال باطل تلاش کنند و 
دســتگاه قضا در این میان بیش از همه وظیفه دارد تا با نظارت، 
بســتر های فســاد را از بین ببرد و با قضاوت عادلانه، با مفسدان 

برخورد نماید.
 اصلاح بستر های فسادزا مهم تر از برخورد با مفسدان 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با تأکید بر لزوم شفاف 
سازی در همه بخش ها به ویژه در حوزه اقتصاد، حرکت به سوی 
دولت الکترونیک، ایجاد سازوکار های اجرای عدالت و مقابله جدی 
با تبعیض، تصریح کرد: مبارزه و محاکمه بخشی از فرایند سالم 
سازی نظام اداری است، اما اصلاح بستر های فسادزاد و پیشگیری 

مهم تر از آنهاست.
 در اجرای عدالت توصیه به تنهایی کارگشا نیست؛

 باید اقدام کرد 
رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: در اجرای حق و عدالت و 
مبارزه با فساد توصیه به تنهایی اثرگذار نیست که فقط بخواهیم 
باید ها و نباید ها را تبیین کنیم و آنچه مهم ترین عامل کاهش جرم 
و فساد و تخلف می شود، پیگیری و اقدام و عمل به موقع و دقیق 

است.
 ذات نظام اسلامی پاک و ضد فساد است 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با تأکید بر این که ذات 
حکومت اسلامی و نظام ما پاک و ضد فساد است، ادامه داد: هر کجا 
فســاد لانه کند، نظام با آن مقابله خواهد کرد و هیچ دستگاه و 
کارگزاری نمی تواند بپذیرد که فساد در جامعه و سیستم اداری 

باشد.
 دشمن با حربه تحریف، حکومت های فاسد را برپا می کند 
رئیس قوه قضاییه، دومین آموزه مهم عاشورای حسینی را 
»مقابله با تحریف« عنوان کرد و گفت: دشمنان با ترسیم چهره ای 
مشوه و وارونه از حضرت علی )ع) و امام حسین )ع) و ممنوع کردن 
بیان احادیث آن بزرگواران و تحریف واقعیت ها، جهل را بر جامعه 

مستولی کردند تا حکومت های فاسد را برپا کنند.
 امام حسین )ع( برای جهل زدایی از جامعه قیام کرد 

حجت الاسلام و المسلمین رئیسی با اشاره به اهمیت آگاهی 
در بیداری جامعه، افزود: قدرت های مستکبر به راحتی بر جامعه 
ناآگاه حاکم می شوند و امام حسین )ع) برای جهل زدایی و مبارزه 

با ناآگاهی قیام کرد تا جامعه، قدرت تعقل و تحلیل پیدا کند.
 همه باید تمام قد مقابل تحریف بایستیم 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که امروز هم دشــمن برای 
موفقیت در اعمال تحریم ها، از حربه تحریف بهره می برد، تأکید 
کرد: مقابله با تحریف وظیفه ای همگانی است و باید با اراده قوی و 
تمام قد مقابل تحریف بایســتیم تا دشمن نتواند برای پیشبرد 

اهدافش میدان یابد.
 هیچگاه نباید به دشمن اعتماد کرد 

»بی اعتمادی به دشمن« از دیگر آموزه های مهم عاشوراست 
که حجت الاسلام و المسلمین رئیسی به آن اشاره و تأکید کرد: 
ســعادت جامعــه در گرو پیوند با فرهنگ حســینی و عمل به 

آموزه های عاشورایی است.
 آمریکا تروریست و حامی ترویست هاست 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با یادآوری 
حادثه تروریستی انفجار دفتر نخست وزیری در هشتم شهریور 
مــاه 1360 و شــهادت محمدعلی رجایی و حجت الاســلام 
محمدجواد باهنر به دست منافقین، بر لزوم مبارزه با تروریسم 
تأکید و از آمریکا و اروپا به دلیل پناه دادن به عناصر تروریست انتقاد 
کرد. آمریکا هم به قاتل 17 هزار نفر از مسئولان و مردم ایران پناه 
داده و هم خودش دولتی تروریست است که علناً اعلام کرده سردار 
سپهبد حاج قاسم سلیمانی فرمانده سپاه قدس جمهوری اسلامی 

را در حالی که مهمان رسمی دولت عراق بود، ترور کرده است.
 خون حاج قاسم موجب آگاهی ملت ها

 و پایداری حق می شود 
رئیس قوه قضاییه با تأکید بر پیگیری حقوقی پرونده ترور 
شهید سلیمانی از سوی دســتگاه قضایی و وزارت امور خارجه، 
تصریح کرد: خون شهید سلیمانی دامن گیر عوامل ترور او شده و 
بــا آگاهی ملت های منطقه، موجب خــروج آمریکا از منطقه و 

پایداری حق خواهد شد.

خبـــر
مأموریت بازرسی کل کشور

 برای تعیین تکلیف 
واگذاری های مسئله دار 

ابلاغ سلام رهبر معظم  انقلاب
 به کارکنان پدافند هوایی 

رئیس دفتر فرماندهی معظم کل قوا، سلام و قدردانی 
رهبر انقلاب را به فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش و 
آحاد فرماندهان، کارکنان و خانواده های پدافند هوایی 

کشور ابلاغ کرد.
به گزارش اعتبار  به نقل از دفتر حفظ و نشــر آثار 
حضرت آیت الله خامنه ای؛ رئیس دفتر فرماندهی معظم 
کل قوا، در تماس تلفنی با امیر سرتیپ علیرضا صباحی 
فرد، ســلام و قدردانی حضرت آیــت الله العظمی امام 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی و فرماندهی کل 
قوا)مدظله العالی) را به فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش 
و آحاد فرماندهان، کارکنان و خانواده های پدافند هوایی 

کشور ابلاغ کرد.
سردار سرتیپ بسیجی محمد شیرازی رئیس دفتر 
فرماندهی معظم کل قوا، طی تماس تلفنی با امیر سرتیپ 
علیرضا صباحی فرمانده نیــروی پدافند هوایی ارتش، 

گفت: فرمانده معظم کل قوا فرمودند:
بسم الله الرحمن الرحیم

السلام علیک یا ابا عبدالله الحسین علیه السلام
سلام مرا به کارکنان هوشیار پدافند هوایی کشور 
برسانید، امنیت کشور مرهون آمادگی و بیداری پدافند 
هوایی است. مردم متدین ما قدردان تلاش های بی وقفه 

شما هستند، این را پاس بدارید.
سردار شیرازی در این ارتباط تلفنی خواستار ابلاغ 
سلام محبت آمیز و قدردانی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
به آحاد کارکنان، فرماندهان و خانواده پدافند هوایی شد.

سرلشکر موسوی: پدافند هوایی ایران 
جایگاه رفیعی در منطقه دارد

فرمانــده کل ارتش با تاکید بر جایگاه رفیع 
پدافند هوایی در منطقــه، گفت: پدافند هوایی 
کشور، به دســتاوردهای خوبی در زمینه های 
مختلف دفاع هوایی از جمله راداری، موشکی و 

سامانه های ارتباطی دست پیدا کرده است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ارتش، سرلشکر سید 
عبدالرحیم موسوی روز دوشنبه همزمان با دهم شهریور 
روز پدافند هوایی به همراه دیگر فرماندهان و مسوولان 
بلندپایه ارتش با حضور در ســتاد نیروی پدافند هوایی 
ارتش، با ســرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی 

پدافند هوایی دیدار کرد.
فرمانــده کل ارتــش در این دیــدار ضمن ارتباط 
تصویری برخط با مراکز فرماندهی کنترل پدافند هوایی 
در سراســر کشــور، با تسلیت ایام ســوگواری حضرت 
اباعبدالله الحسین)ع) و یاران با وفای ایشان، و گرامیداشت 
روز پدافند هوایی، خطاب به فرماندهان مناطق و گروه های 
پدافندی اظهارداشــت: پدافند هوایی کشــور در طول 
سال های پس از انقلاب و به ویژه پس از تشکیل قرارگاه 
پدافند هوایی در سال ۸7 به دســتاوردهای خوبی در 
زمینه های مختلف دفاع هوایی از جمله راداری، موشکی 

و سامانه های ارتباطی دست پیدا کرده است.
موسوی افزود: در طول حدود یک سالی هم که از 
تشکیل نیروی پدافند هوایی می گذرد اتفاقات مبارکی 
در این نیرو رخ داده و به توان رزمی و آمادگی پدافند هوایی 

افزوده شده است.
وی با بیان اینکه پدافند هوایی ایران، جایگاه رفیعی 
در منطقه دارد، بر لزوم هم افزایی بیش از پیش نیروهای 
مسلح در دفاع از کیان جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد.  
فرمانده پدافند هوایی کشور با قدردانی از زحمات 
کارکنان پدافند هوایی گفت: از همرزمان خود در پدافند 
هوایی در اقصی نقاط کشــور که با تلاش شبانه روزی و 
اندیشه جهادی کار کرده اند تا این آمادگی و اقتدار برای 

دفاع از کشور عزیزمان حاصل شود قدردانی می کنم.
در این دیدار، سرتیپ محمدحسین دادرس جانشین 
فرمانده کل ارتش، حجت الاســلام والمسلمین عباس 
محمدحســنی رییس ســازمان عقیدتی سیاسی آجا، 
سرتیپ حسن شاه صفی جانشین معاون هماهنگ کننده 
ارتش، سرتیپ احمدرضا پوردستان رییس مرکز مطالعات 
راهبردی ارتش، سرتیپ کیومرث حیدری فرمانده نیروی 
زمینی ارتش،  ســرتیپ خلبان عزیز نصیرزاده فرمانده 
نیروی هوایی ارتش، دریادار حســین خانزادی فرمانده 
نیروی دریایی ارتش، ســرتیپ قادر رحیم زاده جانشین 
قرارگاه پدافند هوایی کشــور، سرتیپ رضا خرم طوسی 
مدیر عامل بنیاد تعاون آجا، ســرتیپ محمد محمودی 
معاون اجرایی ارتش و سرتیپ مقدس معاون طرح، برنامه، 

بودجه و امور مجلس ارتش، حضور داشتند.
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در نشســت معاون حمل و نقل و ترافیک با 
مسئولان قرارگاه خاتم الانبیاء آخرین جزئیات 
تفاهم نامه همکاری احداث خط 10 مترو و اجرای 
طرح توســعه خط 7 مترو به سمت دانشگاه آزاد 

اسلامی بررسی شد.
ســید مناف هاشــمی معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری تهران در نشست مشــترک با مسئولان قرارگاه 
خاتم الانبیاء با اشاره به اینکه تفاهم نامه همکاری شهرداری 
تهران با قرارگاه خاتم الانبیاء به منظور احداث خط 10 مترو 
و اجرای طرح توســعه خط 7 مترو به ســمت دره فرحزاد و 
دانشگاه آزاد علوم تحقیقات تهیه و تنظیم شده است، گفت: 
در این نشست آخرین جزئیات مورد بررسی قرار گرفت و طی 
چند روز آینده به امضای طرفین خواهد رســید.وی با بیان 
اینکه بخش های عمرانی در خط 7 مترو تهران در حال حاضر 
از ســوی قرارگاه خاتم الانبیاء در دست اجراست که تاکنون 
بخش های فیزیکی از جمله سیویل به اتمام رسیده و در حال 
تجهیز ایستگاه هســتند، افزود: از پایان شهریورماه مطابق 
برنامه ریزی زمانبندی، افتتاح و بهره برداری از ایستگاه ها در 
خط 7 مترو در دستور کار قرار خواهد گرفت.  احداث این خط 
به سه فاز تقسیم بندی می شود که تا پایان سال جاری فاز1 
احداث خــط 10 مترو با پیمانکاری قــرارگاه خاتم الانبیاء 
اجرایی خواهد شــد.  به گفته وی، خط 10 مترو به طول 43 
کیلومتر طول و 35 ایستگاه در غربی ترین نقطه از مترو تهران 
)وردآورد) آغاز شده و در مسیر شرقی ترین نقطه از پایتخت 
) قنــات کوثر) امتداد خواهد داشــت. معاون حمل و نقل و 
ترافیک اظهار داشت: توسعه خط 7 مترو به سمت دره فرحزاد 
و دانشــگاه آزاد علوم تحقیقات نیز بررسی و در دستور کار 

شهرداری تهران و قرارگاه خاتم قرار گرفته است.

رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه نظارت  میدانی قوه 
مقننــه بر حوزه های انتخابیه اســتان خوزســتان، در 
شهرســتان بهبهان حضور یافت و از نزدیک در جریان 
مســائل و مشکلات مردم منطقه قرار گرفت. محمدباقر 
قالیباف در نظارت های میدانی خود در بهبهان، از فرودگاه 
این شهرســتان بازدید کرد و به بررســی مشکلات آن 
پرداخت، که مقرر شد موضوع عملیاتی شدن پروازهای 
مسافرتی فرودگاه بهبهان توسط مسؤولان مورد بررسی 
قرار گیرد. همچنین پــس از بازدید رئیس قوه مقننه از 
پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، مقرر شد مشکلات تامین 
مالی و بانکی راه اندازی فاز 2 این پالایشگاه هر چه سریع تر 
برطرف شود. حین بازدید رئیس مجلس، برخی پرسنل و 
کارگران این پالایشگاه مشــکلات و مطالبات خود را با 
قالیبــاف در میان گذاشــتند. از جمله نکاتی که یکی از 
کارگــران این پالایشــگاه مطرح کرد. گفتنی اســت با 
راه اندازی پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، اشتغال زایی در 
سطح استان خوزستان افرایش یافته و بخش خصوصی 
فعــال در این عرصه مورد حمایت قــرار خواهد گرفت. 
همچنیــن رئیس مجلس شــورای اســلامی در ادامه 
نظارت های میدانی در بهبهان، از بیمارســتان در حال 
ســاخت حضرت ولیعصر)عــج) نیز بازدیــد کرد؛ این 
بیمارستان 70 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و تکمیل 
30 درصد باقیمانده نیازمند تامین اعتبار است. بر اساس 
این گزارش، رئیس قوه مقننــه تاکید کرد این موضوع 
توســط مجلس پیگیری خواهد شــد. رئیس مجلس 
همچنین پس از دیدار و گفت وگو با مردم ماهشــهر در 
توئیتی نوشــت: پتروشــیمی ها باید نیروهای بومی را 
استخدام کنند و به مسؤولیت خود در قبال مردم توانمند 

و با انگیزه منطقه به طور واقعی و نه صوری عمل کنند. 

روحانی: اجازه نمی دهیم تکانه های اقتصادی خبـــــر
توسعه کشور را تحت تأثیر قرار دهد

تاکید رئیس مجلس بر به کارگیری 
نیروهای بومی در خوزستان

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران
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 دکتر محمدباقر قالیباف رئیس مجلس که به خوزستان سفر کرده است، دیروز در شهر آبادان گفت: نظارت بر روند اجرای طرح ها و پروژه های در دست اجرا در کشور 
و استان خوزستان در آستانه تنظیم بودجه سال آینده و برنامه توسعه هفت ساله کشور بیشتر می شود. تلاش می شود مدت زمان پایان طرح های در دست اجرا مشخص 
و مشکلات طرح های عمرانی در آستانه تنظیم بودجه سال آینده و قانونگذاری برنامه هفت ساله در بحث نظارت و بودجه با کمک قوه مجریه برطرف شود. هدف از 
سفر چهار روزه به استان خوزستان بررسی روند اجرای طرح ها و آشنایی با مشکلات این استان است و در این سفر با حضور روسای کمیسیون های مختلف مجلس وظیفه 
اول خود که نظارت دقیق بر پروژه ها و طرح ها هست را انجام می دهیم. فاضلاب، آب های سطحی، مشکلات بخش کشاورزی و نخلستان ها همچنین سدتنظیمی چوئبده 

شهرستان های آبادان و خرمشهر از مشکلات این استان است و در تلاش هستیم با کمک دولت در روند اجرای پروژه ها در زمان بندی مشخص به نتیجه برسیم. 

جزئیاتسفر
محمدباقرقالیباف
بهخوزستان

رییس جمهوری بــا بیان اینکه 
نباید اجازه دهیم تکانه های اقتصادی 
چون تحریم یــا تنگناهای کرونایی 
آهنگ توسعه کشور را کند کرده و به 
اقتصاد خانوار و معیشت و رفاه مردم 
ضربه بزند، گفت: دولت تلاش کرده در 
دو حوزه اقتصاد کلان و اقتصاد خانوار 
سیاست ها و برنامه های دقیقی در این 

زمینه تدوین و اجرایی کند. 
حجت الاسلام والمســلمین حسن 
روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت، تأکید کرد: با وجود اینکه تکانه های 
اقتصادی ناشی از تحریم ها و شیوع ویروس 
کرونا در برخی حوزه ها لطماتی را به اقتصاد 
کشور زده است، اما دولت تمام تلاش خود را 
به کار بســته است که در حد امکان فضای 
توسعه و رونق در تولید و کسب و کار را حفظ 
کند و در عین حال تأمین کالاهای مورد نیاز 

مردم مسیر خود را ادامه دهد.
رییس جمهوری اختصاص تسهیلات 
و وام های خاص در ابتدای سال جاری برای 
خانوارهــا و صاحبــان کســب و کارهای 
زیان دیــده از محدودیت های کرونایی را از 
جمله اقدامات دولت برای جبران خسارت ها 
و زیان های وارد شده به زندگی مردم عنوان 
نمود و مقرر کرد کــه وزارتخانه های رفاه، 
اقتصاد و بانک مرکزی و ســازمان برنامه و 
بودجــه طرح های جدیــدی در خصوص 
تســهیلات خرید کالا برای حقوق بگیران، 
بازنشستگان و کســانی که درآمد ثابت و 
مشخص دارند را پیگیری و اجرا کنند.  دولت 
نگذاشــته و نخواهد گذاشــت که موضوع 
کالاهای اساسی موجب نگرانی مردم شود و 
در ایــن جهــت دســتگاه های مرتبط با 
برنامه ریــزی منظم و بــا هماهنگی عمل 

خواهند  کرد.
لایحه بودجه را با توجه به واقعیات 

پیش رو به مجلس ارائه می کنیم
رییس جمهوری خاطر نشــان کرد: 

دولت همان طور که تاکنــون اجازه نداده 
مشکلات و معضلات برنامه های اقتصادی 
کشــور را مختل کند، بــا هماهنگی ها و 
اقدامــات مؤثر تلاش خواهــد کرد  لایحه 
بودجه سال آینده را با توجه به واقعیات پیش 

رو به مجلس ارائه کند.
روحانی: اولویت دولت  آموزش 
حضوری با رعایت پروتکل های 

بهداشتی است
 رییس جمهوری بــا تاکید بر اینکه 
اولویت اول ما آمــوزش حضوری با رعایت 
تمامی پروتکل های بهداشتی است، گفت: 
بدون مشارکت خانواده ها، رعایت پروتکل ها 

در مدارس امکان پذیر نیست. 
امسال عزاداری مردم یک شکوه خاص 
و ویژه ای داشــت و از جهاتی یک عزاداری 
استثنایی بود علیرغم اینکه مردم به دلیل 
مراقبت نسبت به پروتکل های بهداشتی به 
طور طبیعی محدودیت هایــی دارند اما از 
ابتکارات بســیار خوبی امسال عزاداری ما 
بهره مند شد. عزاداری خانه ها که مقداری در 
سال های قبل رسوم سابق کمرنگ شده بود، 
امسال بسیار پررنگ بود. بسیاری از مردم در 
خانه هایشــان مراسم عزاداری برپا کردند.  
عزاداران هم استفاده از ماسک و هم فاصله 
گذاری و همه دســتورالعمل ها را به خوبی 

اجرا و عمل کردند. حتی نذورات به صورت 
مواد خشک به خانواده ها داده شد و عزاداری 
به یادماندنی و استثنایی در تاریخ ایران ثبت 
شــد و همه در این امر بسیار مهم همکاری 
کردند. از مقام معظم رهبری، مراجع عظام 
تقلید، حوزه های علمیه، علما، مبلغان تشکر 
می کنم که با بیانات و با عملکردشان، کاملًا 
راه و مسیر عزاداری با حکمت امسال را نشان 
دادند، ترویج کردند و در نظریات شان بیان 

کردند. 
بهانه ای به دست دشمنان داده نشد

رییس دولت تدبیر و امید یادآور شد: از 
همه گویندگان مذهبی، وعاظ و مداحان و 
ســخنرانان پرشــور که با ابتکارات جدید 
مداحی خود را گاهی به کوچه ها و خیابان ها 
آوردند، تشکر می کنم. بسیار عزاداری خوب 
و باشکوهی و با رعایت همه اصول مذهبی و 
اخلاقــی و دینی انجام شــد و بهانه ای به 

دشمنان داده نشد.
از 15 شــهریور می خواهیم بگوییم 
فاصله ای بین جــان و یادگیری و آموزش 
وجود ندارد. هم می شود درس خواند و هم 
می شــود مراتب تحصیلی را ادامه داد و هم 
جوانان می توانند به آینده خود امیدوار باشند 
درس خواندن در همه مقاطع برای ما مهم 
است انشــاءالله با نظر گرفتن تمام پروتکل 

های بهداشتی که از ستاد کرونا اعلام شد، 
این کار به خوبی انجام می شود.

 امسال آموزش ترکیبی از آموزش 
حضوری و غیر حضوری است

وی اظهار داشــت: بایــد نوجوانان و 
جوانان ما در سلامت باشند و تحصیل خود 
را انجام دهند، امسال آموزش به طور طبیعی 
آموزش مرکــب خواهد بود، یعنی ترکیب 
شــده از آموزش حضوری و غیر حضوری 
آنجایی کــه آموزش و پــرورش با رعایت 
پروتکل های بهداشتی می تواند کلاس خود 
را تشکیل دهد فاصله ها هست معلمان سر 
کلاس می رونــد اولویت اول مــا آموزش 
حضوری است و همه پروتکل های بهداشتی 

باید رعایت شود.   
 هیچ کودک ایرانی

 نباید از تحصیل باز بماند
وی با بیان اینکه باید همه دســت به 
دست هم بدهیم و تصمیم و  ابلاغ ما هم این 
اســت که هیچ کودک ایرانــی از تحصیل 
محــروم نماند، افزود: همــه باید بتوانند از 
آموزش بهره مند شــوند. البتــه علاوه بر 
آموزش حضوری، صدا و سیما هم با آموزش 
و پرورش همکاری می کنــد که این کار  با 
کمک صدا و سیما انجام شود و امسال باید 
تلاش بیشتری در این زمینه صورت بگیرد. 

شبکه شاد
 برای مدارس دولتی رایگان می شود

 وزارت ارتباطات مدارس را به  شبکه 
ملی اطلاعات متصل کرده اســت و این کار 
بدون هزینه انجام شده و این کار بزرگی است 
که وزارت ارتباطات با کمک مالی سازمان 
برنامه و بودجه انجام داده و خانواده ها به ویژه 
آنهایی که از شــرایط مالی خوبی برخوردار 
نیســتند،  نباید هزینه ای برای شبکه شاد 
پرداخــت کنند تا آموزش به معنای واقعی 
کلمه برای دانش آموزان به صورت رایگان 
انجام شود و ان شا الله رایگان انجام خواهد 

گرفت.

جزئیات تفاهم نامه ساخت خط ۱۰ مترو 
پایتخت توسط قرارگاه خاتم الانبیاء 

جزئیات طرح اصلاح قانون انتخابات 
ریاست جمهوری

ئیــس  یب ر نا
مجلس شورای اسلامی 
طرح  جزئیات  درباره 
اصلاح قانون انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: 
هشــتم  مجلس  در 
طرحی بــرای تعیین 

شرایط تدوین کرده بودیم. 
آن زمان چون هنوز سیاست های کلی انتخابات ابلاغ 
و نظریه تفسیری شورای نگهبان نیز منتشر نشده بود با 
طرح مخالفت شــد، این شــرایط، شــرایط رد یا تایید 
صلاحیت نیســت، بلکه شــرایط ثبت نام است. شرایط 
حداقلی را تعیین کرده ایم تا افرادی در ســطح مشخص 
برای ثبت نام اقدام کنند. قاضی زاده هاشمی درباره ابهام ها 
بر ســر تشخیص رجل مذهبی و سیاسی بودن و مدیر و 
مدبر بودن خاطرنشان کرد: مشخصاتی حداقلی را تعریف 
کرده ایم. مثلا در بحث مدیر بودن تعیین کرده ایم نامزد 
باید ۸ سال سابقه مدیریت استراتژیک داشته باشد. یعنی 
عضو کابینه، مجلس یا از اعضای ارشد قوه قضائیه بوده یا 
سابقه ریاست سازمان های بزرگ و استانداری داشته باشد. 
بنابراین کسی که می خواهد رئیس جمهور شود باید در 
جای دیگری نزدیک به ســطح ریاست جمهوری محک 
خورده باشد. حال مدیر موفق بودن یک عامل کیفی است. 
شورای نگهبان یک جایگاه بین نظامی است. 6 نفر فقها را 
مقام معظم رهبری تعیین می کنند و حقوقدان ها نیز با 
معرفی قوه قضائیه و انتخاب مجلس تعیین می شوند و از 
تمام عناصر نظام در شــورای نگهبان استفاده می شود. 
تشخیص مدبر بودن و موفق بودن بر عهده این شوراست. 
نماینده مردم مشــهد و کلات در مجلس شورای 
اســلامی درباره الزام داوطلبان به ارائه برنامه مکتوب و 
معرفی مشاوران تصریح کرد: دولت یک نفر نیست، بلکه 
یک رویکرد و نگاه است که باید معلوم شود و ما خواسته ایم 
برنامه های نامزدها و تیم اجرایی و مشــورتی آنان برای 
مردم تا حدودی تبیین شود. اینگونه هم شورای نگهبان، 

هم نخبگان و هم مردم بهتر می توانند تصمیم بگیرند. 
وی ادامه داد: برای این برنامه ها مکانیزم بررســی 
پیش بینی شده است، افراد با شرایط تعیین شده ثبت نام 
می کنند و مشــاوران خود را معرفی و برنامه گفت وگو با 
مشــاوران نیز پیش بینی می شود، در واقع یک سیری را 
تعریــف کرده ایم که فرآیند ثبت نام و احراز صلاحیت را 

روشن تر می کند. 
www.etebar.net
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وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی سیاست 
دارویی این وزارتخانه را تشویق به سرمایه گذاری 

خارجی در کشور به جای واردات دارو عنوان کرد.
  ســعید نمکی در مراســم افتتاح کارخانه تولید قلم 
انسولین که به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، گفت: امروز 
شاهد بهره برداری از یکی از پروژه های بسیار مهم بعداز انقلاب 
با سرمایه گذاری مشــترک ایران و دانمارک در کشورمان 
هستیم. این حرکت یکی از حرکت های بسیار سازنده و مهم 
در تاریخ نظام دارویی بعداز انقلاب اسلامی، است. ما قبل از 
انقلاب اسلامی، شاهد سرمایه گذاری های فراوان مشترکی 
در عرصه نظام دارویی کشــور بــا معتبرترین کمپانی های 
خارجی در کشورمان بودیم. ایران همواره سرزمین فرصت 
های طلایی برای تجارت و سرمایه گذاری در طول تاریخ بوده 
است. اگر گذشته این سرزمین را ورق بزنیم، خواهیم دید که 
در مســیر تجارت طولانی راه ابریشم، ایران همواره یکی از 
بهترین کانون ها برای تجارت و سرمایه گذاری جهانی بوده 
است.مســلما این دورانی که ما در تحریــم های ظالمانه و 
غیرمنطقی تحت فشار مستبدانه برخی اندیشه ها در جهان 
قرار داریم، خواهد گذشت و آنهایی که در این ایام سخت در 
کنار جمهوری اسلامی بودند، برنده این بازی تجاری و سرمایه 
گذاری بین المللی خواهند بود. یکی از نیازهای امروز صنعت 
دارویی جهان، پرداختن به داروهایی است که ما برای بیماری 

های غیرواگیر نیاز داریم. 

نمکی: سیاست دارویی وزارت 
بهداشت تشویق سرمایه گذاری 

خارجی به جای واردات است

مدیر امور ارتباطات و حوزه مدیریت بانک مسکن 
همزمان مهم ترین اقدامات این بانک در حوزه بازسازی 
واحدهای مسکونی کشور طی یکسال گذشته را تشریح 

کرد.
مسعود ایزدی مدیر امور ارتباطات و حوزه مدیریت 
بانک مسکن همزمان با فرارسیدن هفته دولت، به پایگاه 
خبری بانک مسکن- هیبنا ، گفت: با توجه به تاکید رییس 
جمهوری مبنی بر فعال سازی بخش ساخت و ساز کشور 
به عنوان یک صنعت پیشرو و همزمان حمایت از اقشار 
آسیب دیده در این بخش، بانک مسکن یکی از مهم ترین 
سیاســت های اعتبــاری خود طی چند ســال اخیر را 
بازسازی واحدهای مسکونی در مناطق روستایی و شهری 

کشور قرار داده است.
وی ادامه داد: در راستای تحقق پذیری این هدف در 
سبد تسهیلاتی بانک مسکن سهم ویژه ای برای بازسازی 
واحدهای مسکونی پیش بینی شده است. به طوریکه بانک 
مســکن از یک سو به اعطای تســهیلات برای بازسازی 
واحدهای مســکونی واقع در بافت های فرسوده کشور 
پرداخت و از ســوی دیگر با هدف حمایت از هموطنان 
آسیب دیده در حوادثی همچون سیل و زلزله، پرداخت 
تسهیلات بازسازی واحدهای مسکونی خسارت دیده در 

جریان این وقایع را در دستور کار قرار داده است.

وی به کارنامه یکســال اخیر تسهیلات دهی بانک 
مسکن به واحدهای مسکونی بافت فرسوده اشاره و اظهار 
کرد: مطابق با گزارش عملکرد به دســت آمده از ابتدای 
سال گذشــته تا تاریخ اول شهریور ماه امسال، مجموعا 
۸52/13 واحد کلنگی در بافت فرسوده شهرهای کشور 
با تســهیلات بانک مسکن احیا و نوسازی شده اند. مدیر 
امــور ارتباطــات و بازاریابی بانک مســکن ارزش کل 
تسهیلات منعقده و پرداختی در این حوزه را رقمی بالغ 
بر 3۸0/۸ میلیارد ریال و 936/5 میلیارد ریال دانست و 
افزود: از مجموع تعداد تسهیلات پرداختی، 257/11 فقره 
مربوط به دوره زمانی ابتدای فروردین ماه سال گذشته تا 
پایان اســفندماه 9۸ و تعداد 595/2 فقره نیز از ابتدای 
سالجاری تا پایان دوره زمانی مذکور پرداخت شده است.

به گفته وی از ابتدای سال جاری سقف تسهیلات 
ویژه بافت فرســوده به 250 میلیون تومان رســیده که 
سازندگان حرفه ای که در پروژه های ساختمانی از فناوری 
های نوین استفاده می کنند می توانند از این تسهیلات 

بهره مندشوند.
وی همچنین در بخش دیگری از صحبت های خود 
کارنامه تســهیلات پرداخت شده از سوی بانک مسکن 
برای بازســازی واحدهای تخریب شده در جریان سیل 
فروردین ماه ســال گذشته را توضیح داد. از مجموع 39 

هزار و 639 پرونده تســهیلاتی پرداخت شــده به سیل 
زدگان فروردین ماه سال گذشته، 12 هزار و 217 پرونده 
برای بازســازی واحدهای مسکونی در مناطق شهری و 
روســتایی تخصیص داده شده است. وی با بیان اینکه از 
ابتدای شهریورماه سال گذشته تا تاریخ پانزدهم مردادماه 
امسال مجموعا 12 هزار و 217 واحدمسکونی سیل زده 
با تسهیلات بانک مسکن مجددا بازسازی شده اند، تصریح 
کرد: از ایــن تعداد یک هــزار و 353 پرونده به مناطق 
روستایی و 10 هزار و ۸64 پرونده به مناطق شهری مربوط 
می شود. مجموعه اقدامات بانک مسکن با تدارک سبد 
تسهیلاتی متنوع برای فعال سازی صنعت ساخت وساز 

کشور در سال جاری ادامه دار خواهد بود.

سبد تسهیلاتی متنوع بانک مسکن برای فعال سازی ساخت و ساز

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای تهران از آزادسازی 
260 هکتــار از اراضی تصرف شــده در حریم و بســتر 
رودخانه ها خبر داد. به گزارش خبرگزاری تســنیم، سید 
حسن رضوی با اشاره به اینکه این اراضی در 5 ماه نخست 
امسال آزادسازی شده است، افزود: از ابتدای سال 92 تا 5 
ماه نخســت ســال 99 بیش از 2۸40 حکم قضایی برای 

مقابله با ساخت وساز های غیر مجاز در حریم رودخانه ها 
صادر شــده است. وی با بیان اینکه در سال 92 فقط 146 
مورد از احکام صادرشده اجرا شده است، گفت: در سال 9۸ 
با جهش بسیار خوب در اجرای احکام این تعداد به 750 و 
در 5 ماه اول سال 99 به 252 مورد رسیده است. مدیر عامل 
شــرکت آب منطقه ای تهران ادامه داد: با توجه به احکام 

اجراشــده از 2۸40 حکم صادرشده تاکنون 1900 مورد 
اجرا و منجر به آزادســازی حریم و بستر رودخانه ها شده 
است. رضوی با اشــاره به اینکه اکثر تصرفات در مناطق 
خوش آب و هوا و دارای ارزش اقتصادی بســیار بالاست، 
افزود: ارزش 92 هکتار اراضی آزاد شــده در 5 ماه ابتدای 

سال 99 در تهران معادل 550 میلیارد تومان بوده است.

آزادسازی ۲۶۰ هکتار از حریم رودخانه ها 



تلاش برای واقعی سازی 
قیمت خودرو 

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

در خصوص واقعی سازی 
قیمت ها باید گفت؛ ورود به 
مرحله واقعی ســازی قیمت 
خودرو باید از سوی سازمان 

حمایت انجام شود چرا که شورای رقابت راهکار اجرایی 
این موضوع را در اختیار ندارد و تنها براساس تورم بخشی، 
نسبت به تعیین قیمت اقدام می کند که در نهایت بدون 
شک عدد معقولی به دست نمی آید چرا که آمار و ارقام 
در ایران در برخی موارد با ملاحظاتی اعلام می شــود. 
بنابرایــن ورود وزارت صمت به حــوزه قیمت گذاری 
خودرو باید با تعیین حاشیه سود 5 تا 10 درصد بالاتر از 
سود سپرده بانکی انجام شود که حتی ممکن است این 
عدد پایین تر، یا بالاتر از قیمت واقعی باشــد که در این 
شرایط خودروســاز باید با بازی کردن با این قیمت ها 

براساس عرضه و تقاضا، قیمت نهایی را مشخص کند.

سایپا در جهت خودکفایی و پاسخگویی به نیازهای مردم گام بر می دارد
عضو شاخص کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس با بیان اینکه افزایش تحویل 
خودرو به مشتریان سایپا چندین مزیت دارد، 
گفت: این اقدام سایپا موجب آرامش در جامعه 
و جو روانی آرام و مطمئن در بین مردم خواهد 

شد.
 جبار کوچکی نژاد نماینده رشــت در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به افزایش تحویل خودرو به 
مشتریان سایپا در مدت اخیر به نسبت مدت مشابه 
سال گذشته گفت: سایپا با این اقدام خود هم موجب 

آرامش در جامعه شــده و هم یک جــو روانی آرام و 
مطمئن در بین مردم ایجاد خواهد کرد. 

 این افزایش تحویل خودرو به مشتریان نشان از 
مدیریت خوب مدیران این شرکت خودروساز است و 
باید در ســال جهش تولید شــاهد ادامــه این روند 
مدیریتی در بخش های مختلف تولیدی کشور باشیم. 
سایپا در جهت خوداتکایی، خودکفایی و پاسخگویی 
به نیازهای مردم گام برمی دارد و مجلس هم حامی 

این روند خواهد بود.
مجلس شورای اســلامی و نمایندگان در سال 

جهش تولید از هر اقدامی در راســتای افزایش تولید 
حمایت خواهند کرد. امیدواریم که با مدیریت خوب 

این مشکل نیز برطرف شود.
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علیرضا هادی مدیرکل دفتر امور طرح های وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: در راستای افزایش بهره وری سرمایه، احیای واحدها و طرح های نیمه تمام و راکد، در دستور کار این وزارتخانه قرار گرفته 
است. در گام نخست، از بین ۳۹۰۰ از ۱۳ هزار طرح نیمه  تمام با پیشرفت فیزیکی بالای ۸۰ درصد، پروژه هایی که بیش از ۶ ماه از تاریخ توقف آنها گذشته است، شناسایی شده و تاکنون مشکلات و راهکارهای حل 
مشکل ۲۸5 بنگاه که فعالیت اجرایی آنها کاملا متوقف است، احصا شده است.  اهم مشکلات شناسایی شده شامل مشکلات مدیریتی، مشکلات مالی، تامین مواد اولیه و مشکلات زیرساختی نظیر کاربری زمین، 
اخذ موافقت زیست محیطی و تامین آب، برق و گاز است که برخی طرح ها با بیش از یک مشکل مواجهند. همچنین برای تکمیل طرح های نیمه تمام که سرمایه گذاران آنها تمایل به مشارکت یا واگذاری پروژه به 
سرمایه گذاران جدید دارند، سامانه احیای بنگاه های راکد طراحی شده است که در این سامانه متقاضیان سرمایه گذاری جدید می توانند واحدهای تملیکی، راکد یا طرح های نیمه تمام را که عملیات اجرایی آنها 

متوقف است ملاحظه کنند و با بررسی شرایط آنها از جمله میزان پیشرفت فیزیکی، ارزش دارایی ها، نوع فعالیت، میزان تسهیلات دریافتی قبلی، بدهی و... نسبت به مشارکت یا خرید بنگاه تصمیم گیری کنند. 

طراحی

سامانه ای

برای احیای

 بنگاه های راکد

ســازمان  رئیس   
حمایت مصرف کنندگان 
گفت:  تولیدکنندگان  و 
خودروساز  شرکت های 
که از کمیته خودرو مجوز 
ندارند، حــق فروش و 
پیش فــروش خودرو را 

نخواهند داشت. 
به گزارش اعتبار به نقل از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، »عباس تابش« در پایان جلســه ستاد تنظیم 
بازار تصریح کــرد: برای آن بخش از خودروســازان یا 
مونتاژکارانی که به تعهدات معوق خود عمل کرده باشند، 

مجوز فروش در کمیته خودرو داده می شود.
وی افزود: همچنین پرونده آن بخش از خودروسازان 
یا مونتاژکارانی که تعهدات معوق دارند و به این تعهدات 
نیــز عمل نکرده اند، به تعزیرات و قوه قضاییه منعکس و 
ارسال شده است که امیدواریم با تصمیم گیری به موقع 
دستگاه های نظارتی حقوق مصرف کنندگان رعایت شود.

رییس ســازمان حمایــت مصرف کننــدگان و 
تولیدکنندگان با اشــاره به مشــکلات در تامین پکیج 
رادیاتــور و آبگرمکن در بازار مشــکلاتی خاطرنشــان 
کرد: برخی واحدها عرضه مناســبی نداشتند و برخی 
واحدها نیز عرضه خود را بــرای افراد خاصی انجام داده 
بودند بر همین اساس مستندات لازم را دریافت کرده و 
در حال بررسی دقیق آنها هستیم و امیدواریم ظرف 4۸ 

ساعت آینده نتیجه قطعی را اعلام کنیم.
افزایش 17 درصدی نظارت ها بر بازار

 نسبت به ماه گذشته
تابش با اعلام اینکه نظــارت ها بر بازار همچنان با 
شــدت و قدرت تداوم دارد، افزود: افزایش 17 درصدی 
نظارت ها را نســبت به ماه قبل در بازار داریم و به دنبال 
سیستمی کردن آن بر بازار هســتیم که راه اندازی هر 

چهار سامانه سازمان حمایت نیز در همین راستا است.
رییس ســازمان حمایــت مصرف کننــدگان و 
تولیدکنندگان با بیان اینکه بخشــی از نظارت ها توسط 
خود بنگاه ها انجام می شود تصریح کرد: در حوزه سیمان 
و لاستیک خود بنگاه ها و واحدهای تولیدی مکلف شدند 
که نظارت کافی را بر نمایندگی ها و عاملیت های فروش 
خود در بازار داشته باشند. اگر نمایندگی یا عاملیتی در 
این حوزه قیمت مصرف کننده را رعایت نکند، ظرف همان 
روز به بنگاه مربوطه اعلام خواهیم کرد و بنگاه مکلف است 
که نمایندگی یا عاملیت مربوطه را ملغی کند و برای تمام 
فروش های قبلی آن نیز موضوع تعزیر را خواهیم داشت.

خبـــر

قرارداد ســه جانبه نوسازی هزار دستگاه ناوگان 
حمل و نقل کالای برون شهری میان ایران خودرو دیزل، 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای و بانک توسعه 
تعاون با حضور سرپرســت وزارت صمــت، وزیر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو به امضا 

رسید.
 در مراســم امضای این قرارداد، سرپرست وزارت صنعت، 
معدن  و تجارت با اشاره به این که بیش از 50 هزار دستگاه ناوگان 
فرسوده در کشور وجود دارد، اظهار کرد: ایران خودرو دیزل توان 

نوسازی سالانه پنج هزار دستگاه از این ناوگان را دارد. 
به گفته ســرقینی، طبق  برنامه نوسازی ناوگان تجاری 
کشــور، با جایگزینی خودروهای استاندارد و نو، طی دو سال از 
محل صرفه جویی سوخت و عقد قراردادهای لازم، ضمن تامین 
هزینه بالای جایگزینی ناوگان، می توان قیمــت آن را در بازار 

منطقی کرد.
انتظار تامین پنج هزار دستگاه ناوگان در سال

در این مراسم محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی اظهار 
کرد: شرکت ایران خودرو دیزل، متعهد شده امسال بیش از دو 
هزار دستگاه خودروی تجاری تحویل دهد. در این قرارداد که از 
سال گذشــته پایه گذاری شده، یک هزار دســتگاه ناوگان را 
ســفارش گذاری کرده ایم و انتظار تامین تا پنج هزار دستگاه را 
داریم. برای نوسازی 65 هزار دستگاه ناوگان فرسوده در سه سال 
آینده برنامه ریزی شده است و از سال 7۸ تا کنون 20 هزار دستگاه 

از ناوگان فرسوده، نوسازی شده است.  

ظرفیت نوسازی سالانه
 پنج هزار دستگاه خودروی تجاری

در این مراسم فرشــاد مقیمی، مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران خودرو ضمن تقدیر از حمایت های ویژه وزارتخانه های صمت 
و راه و شهرسازی و تامین مالی توسط بانک توسعه تعاون، با بیان 
این که حمایت و اعتماد حاکمیت زمینه رشد صنعت خودروهای 
تجاری را فراهم خواهد ســاخت، گفت: ظرفیت برای نوسازی 
سالانه پنج هزار دستگاه خودروی سنگین توسط ایران خودرو 
دیزل وجود دارد که این میزان قابل افزایش نیز است. در شرایط 
تحریم، در چهار ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته بیش از 22 درصد در بخش غیرکشنده ها و 300 درصد 
در بخش خودروهای کشنده افزایش تولید داشتیم.  مقیمی از 
آمادگی برای اجرای زودتر از موعد قرارداد توســط ایران خودرو 
دیزل خبر داد و گفت: در صورت تامین مالی به موقع این قرارداد، 
این شرکت آمادگی تسریع در عمل به تعهداتش را دارد. استمرار 
این قرارداد سبب افزایش تامین و تولید در داخل کشور و حفظ 

اشتغال در این بخش خواهد شد.   برای بازسازی ناوگان حمل و 
نقل عمومی و جاده ای ظرفیت  و زیرساخت های لازم در این بخش 
فراهم شده و در صورت اعلام بهره برداران، قابل اجراست. مقیمی، 
نهضت کاهش هزینه تولید را از جمله دستاوردهای ایران خودرو 
طی سال گذشته عنوان کرد و گفت: در سال 9۸، یک هزار میلیارد 
تومان از هزینه های تولید کاسته شده است. از ابتدای امسال تا 
کنون رشــد 40 درصدی در این بخش را به ثبت رســانده ایم. 
همچنین تحویل خودروبه مشــتریان در همین بازه زمانی 29 
درصد افزایش داشــته و در مقابل تعهدات معوق به مشتریان 
کاهش۸0 درصدی را تجربه کرده است.  مقیمی تعداد تعهدات 
معوق ایران خودرو به مشتریان را 37 هزار دستگاه خودرو اعلام 

کرد.
مشکلات کشور با توسعه زیرساخت ها حل می شود

در این مراسم عزت اله اکبری رییس کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی گفت: مشکلات کشور با توسعه 
زیرساخت ها حل می شود. باید از ظرفیت های موجود حداکثر 
استفاده را ببریم و با ساماندهی لازم، نیاز خودمان را در داخل کشور 
تامین کنیم و حتی به ســایر کشورها هم صادر کنیم. گفتنی 
است،در این مراسم علاوه بر قرارداد سه جانبه برای تامین مالی، 
تفاهم نامه همکاری دوجانبه ای میان ایران خودرو دیزل و سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای برای نوســازی هزار دستگاه از 
ناوگان حمل و نقل کالای برون شهری به  امضای محمد زالی، 
مدیرعامل ایران خودرو دیزل، حجت اله مهدیان، مدیرعامل بانک 
توسعه تعاون و عبدالهاشم حسن نیا، رییس سازمان راهداری و 

حمل و نقل جاده ای رسید.

هفته نامه اقتصادی ایران

ناوگان حمل و نقل کالای برون شهری با محصولات 
ایران خودرو دیزل نوسازی می شود

ممنوعیت پیش فروش خودرو 
توسط شرکت های فاقد مجوز

اعلام حق بیمه پیمانکاری قبل از انعقاد 
قرارداد توسط سازمان تامین اجتماعی

 رویکرد تخصصی کمیسیون صنایع
 برای رفع موانع تولید

 مالیات بر عایدی سرمایه  
باعث کاهش قیمت مسکن می شود

مصطفی سالاری مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی گفت: با 
صدور بخشنامه تنقیحی، دریافت 
حق بیمه از قراردادهای پیمانکاری، 
امکان تعیین و اعلام ضرایب حق 
بیمه مربوط به قراردادهای پیمان در 
ابتدای انعقاد این قراردادها به کارفرما 

و پیمانکار فراهم می شود تا پیمانکاران بتوانند با آگاهی از مبلغ حق بیمه 
در مناقصات شرکت کنند. فرآیند تنقیح بخشنامه ها با مشارکت تشکل ها 
و صاحبنظران در یک فرآیند شفاف در حال انجام است و طی ماه های آینده 
تکمیل می شود. انتظار می رود که در زمان تدوین بخشنامه ها ذی نفعان 
نیز حضور و مشارکت داشته باشند و نقطه نظرات آنان تا حد ممکن مورد 
توجه قرار گیرد تا در نهایت تنقیح بخشنامه ها منجر به افزایش رضایتمندی 
و کاهش قابل توجه مراجعات کارفرمایان به هیأت های تشخیص مطالبات 
سازمان تأمین اجتماعی شــود. با تکمیل و صدور بخشنامه تنقیحی 
قراردادهای پیمانکاری، دو بخشنامه اصلی و بسیار مهمی که مبنای دریافت 
حق بیمه از کارفرمایان است، صادر و بخشنامه های متعدد قبلی که مورد 
اعتراض کارفرمایان بود، ملغی می شــود. انتظار می رود که پس از صدور 
بخشنامه تنقیحی سازوکار اجرایی این بخشنامه به گونه ای طراحی شود 
که نیازی به مراجعات حضوری کارفرمایان بابت پرداخت حق بیمه نباشد 
و گام مهمی نیز در راستای توسعه خدمات غیرحضوری سازمان تأمین 

اجتماعی به کارفرمایان برداشته شود.

فرهاد طهماســبی نماینده مردم نی ریز و 
استهبان در مجلس شورای اسلامی به همراه چند 
تن از مشــاوران خود از سایت شماره 2 شرکت 
کروز، فعالیت ها و خطوط تولید و مراکز طراحی و 
تولید دستگاه های صنعتی این بنگاه اقتصادی 

بازدید به عمل آورد.
در ایــن بازدید که با توضیحات مدیران بخش های 
متفاوت همراه بود، طهماســبی و سایر همراهان با نحوه 
فعالیت ها و مدیریت بهره وری و نظارت بر کیفیت در این 
شرکت آشنا شدند. در این بازدید شرایط ایجاد اشتغال 
واقعی را مشــاهده کردم، کروز بــه لحاظ کیفی و کمی 
مجموعه ای رو به توسعه است و امیدواریم در این بخش 
از صنعت، فاصله ایران بــا تکنولوژی روز دنیا به حداقل 
برسد. کمیسیون صنایع به عنوان کمیسیون تخصصی به 
طور ویژه باید در مسیر رفع موانع تولید حرکت کند. در 
کل وظیفه مجلس یک نقش نظارتی است که باید در این 
مسیر ریل گذاری و سیاست گذاری مناسبی صورت گیرد. 
بــرای تحقق جهش تولید و ایجاد اشــتغال واقعی و در 
راستای منویات رهبر عالی قدر انقلاب همه تلاش خود 

را به کار خواهیم بست.

کمیســیون  رئیس 
اقتصادی مجلس با اشاره به 
بــر عایدی  مالیات  طرح 
سرمایه که در دستور کار 
کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی قرار دارد، 
اظهار کرد: عمده تمرکز این 

طرح بر املاک و مستغلات است. 
محمدرضا پورابراهیمی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به 
تصویب کلیات این طرح گفت: تلاش ما این است این طرح پیش 
از تدوین لایحه بودجه ســال 1400 به تصویب برسد تا بتوانیم 
اصلاح بودجه را بر مبنای آن داشــته باشیم، چرا که با این طرح 
پایه جدید مالیاتی به سرفصل مالیات اضافه خواهد شد. رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
مالیات بر عایدی سرمایه در واقع باعث می شود سفته بازی در بازار 
املاک و مســتغلات خاتمه یابد و تقاضا برای مسکن، زمین و 
املاک و مستغلات به نیاز واقعی تبدیل شود، چرا که بازار دلالی 
از بین خواهد رفت و بر همین اساس قیمت مسکن هم پایین تر 
می آید. وی با بیان اینکه هدف گیری مالیات بر مجموع درآمد، 
دریافت مالیات از ثروتمندان اســت، خاطرنشان کرد: این امر 
موجب ایجاد منابع جدید برای دولت و همچنین تحقق عدالت 
اجتماعی می شــود، در واقع ماهیت وصول مالیات به ســمت 
اشخاص حقیقی تغییر می کند و حتی طبقه متوسط هم مشمول 
آن نمی شود. در واقع مالیات بر مجموع درآمد تعداد قلیل اما عدد 
بالایی را شامل می شود که شاید به لحاظ تعداد 5 در 1000 است 

ولی عدد آن در سهم مالیاتی عدد بالایی است.

انتظار برای پیوســتن مهدی طارمی به یک تیم بزرگ 
پس از آقای گلی های متعدد و سال های درخشانی که در دوران 
بازی اش داشت، به پایان رسید و مهاجم بوشهری و با استعداد 
فوتبال ایران راهی یک باشگاه مطرح در اروپا شد. طارمی که 
مثل ایران )پرسپولیس) و قطر)الغرافه)، در پرتغال و تیم ریوآوه 
هم خیلی زود نام خود را بر سر زبان ها انداخت، با کسب عنوان 
آقای گلی در لیگ برتر پرتغال مورد توجه تیم های بزرگ این 
کشــور قرار گرفت و پس از مذاکــرات طولانی مدتی که در 
هفته های گذشته داشت، دوشنبه شب تیم قهرمان پرتغال را 
انتخاب کرد. مهاجم تیم ملی ایران با رد پیشــنهاد تیم هایی 
همچون بنفیکا و اسپورتینگ لیسبون، حضور در تیم آبی پوش 
پورتو که سال آینده نیز در لیگ قهرمانان اروپا حضور خواهد 
داشت را به سایر باشگاه ها ترجیح داد تا فصل جدیدی از دوران 
فوتبال خود را آغاز کند. باشگاه پورتو پس از دریافت رضایتنامه 
از ریوآوه، قراردادی به مدت چهار فصل با مهدی طارمی امضا 
کرده و به دنبال کسب موفقیت های بیشتر در پرتغال و اروپا با 
این ستاره ایرانی است.  باشگاه پورتو خبر رونمایی از مهدی 
طارمی به عنوان خرید جدیدش را با خوشامدگویی به او به 3 
زبان پرتغالی، انگلیسی و اسپانیایی در صفحه توئیتر اعلام کرد 
و یادآور شد که قرارداد این ستاره ایرانی تا سال 2024 با پورتو 
اعتبار دارد.  همچنین سایت رسمی باشگاه پورتو گفت و گوی 
کوتاهی با او انجام داد و طارمی در پاسخ به این سؤال که چه 
احساســی از پوشیدن لباس سفید و آبی و بازی در ورزشگاه 
دراگون و هواداران بیشمار این تیم دارد؟ گفت: »این تحقق 
یک رؤیاست. همیشه آرزو داشتم که در لیگ قهرمانان اروپا 
و در باشــگاه های بزرگ بازی کنم و حالا از این شرایط فعلی 
بسیار هیجان زده و خوشحالم. هواداران پورتو بدانند که من 
در ایران در باشــگاهی بازی می کردم که 30 میلیون هوادار 
داشت و جو حاکم در تیم پورتو برای من کاملًا عادی است و 
مطمئن باشند که به راحتی با آن کنارمی آیم.« اما تأخیر در 

اعلام قرارداد رسمی مهدی طارمی و اف سی پورتو هواداران 
این تیم پرتغالی را کلافه کرده بود و در شرایطی که هواداران 
تیم پورتو در انتظار اعلام خبر پیوستن طارمی به پورتو به شکل 
رسمی از سوی این باشگاه بودند از دوشنبه شب توئیت های 
فراوانی درباره علل این تأخیر از سوی هواداران این تیم منتشر 
می شــد.  موضوع قابل توجه این است بخشی از توئیت های 
هواداران پورتو مربوط به نگرانی شــان از پیوستن طارمی به 
اسپورتینگ بود چرا که این باشگاه پرتغالی با دستمزدی بالا 
قصد داشــت طارمی را در میانه راه رفتن به پورتو به خدمت 
بگیرد اما روز دوشنبه روزنامه رکورد با انتشار خبری نوشت 
که طارمی با پورتو قرارداد امضا کرده و این خبر بزودی به شکل 

رسمی اعلام می شود.
طارمی: پورتو را بیش از هر تیم دیگری دوست دارم

مهاجم ایرانی و جدید تیم فوتبال پورتو، گفت: پورتو را 

از کودکی می شناسم و این تیم را بیش از هر تیم دیگری دوست 
دارم.  به گزارش ایرنا و به نقل از ســایت ژورنال دِ ناتیسیاس، 
»مهدی طارمی« در گفت و گو با این تارنما، تصریح کرد: پورتو 
را بیش از هر باشگاه دیگری دوست دارم و از کودکی این تیم 

را می شناسم. 
پورتو معروف ترین تیم پرتغال است.فصل گذشته وقتی 
بازی های این تیم را دنبال می کردم، می دیدم که بازیکنان این 
تیم در حال یک جنگ واقعی هستند و من به این سبک بازی 
بسیار علاقه دارم و به همین دلیل به اینجا آمدم و از اینکه در 
اینجا هستم بسیار خوشحالم.   مهاجم بوشهری تیم فوتبال 
پورتو با حضور در زمین اختصاصی این تیم در اولین تمرین 
خود با پورتویی ها شرکت کرد و مورد استقبال بازیکنان این 
تیم قرار گرفت. قرارداد طارمی با پورتو چهار ســاله و به مبلغ 

چهار و نیم میلیون یورو است.

انتقال بزرگ و جذاب؛ طارمی در پورتو
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بانکداری اسلامی
عبدالحسین سیف اللهی 

کارشناس ارشد اقتصادی:
خلق بدهــی از طریق 
مالیه اسلامی ویژگی هایی 
دارد که به واسطه وجود آنها، 
امــکان ایجــاد بحران های 
بدهی کمتر می شود. به طور 
معمول، ارزش کل وامی که 

شامل ارزش فروش کالا به صورت اعتباری به اضافه سود 
تضمینی است، از ابتدا مشخص شده است. اما در بانکداری 
اســلامی به علت اینکه بهره مرکب بر روی مانده معوق 
وجود ندارد، کل ارزش وام بدون افزایش در ارزش کل آن، 
در قالــب اقســاط بازپرداخت می وشــد. هنگامی که 
وام گیرندگان با شــرایط اجتناب ناپذیر روبرو شوند و از 
پرداخت اقاســط و دیون خود به وطر موقت عاجر شوند، 
به طور معمول، بدون پرداخت مازاد، مهلت های معینی 
دریافت می کنند. بر این اساس، می توان نتیجه گرفت که 
مالیه اســلامی پایدارتر اســت و کمتر مشکلات ناروا بر 
وام گیرندگان تحمیل می کند.  اغلب مواقع، بدهی های 
سنتی به علت اینکه برای اهداف مورد نظر به کار نمی روند، 
بازپرداخت نمی شوند. در مقابل تسهیلات مالی اسلامی 
ســازوکارهایی دارند که اســتفاده از آنها را برای اهداف 
مشخص تضمین می کند. به عبارت دیگر، تسهیلات از 
همان ابتدا در راه اهدافی که برای آنها تجویز شــده اند، 
استفاده می شود. احتمال نکول )رخ دادن عدم پرداخت) 
بدهی از سوی وام گیرندگان در موعد مقرر، اندک است. 
چون تأمین مالی اسلامی بر پایه دارایی استوار است، برای 
به دســت آوردن دارایی حقیقی بــه کار می رود و کمتر 
احتمال دارد به بحران عدم پرداخت منجر شود. این نوع 
مالیه ها که بر پایه دارایی استوار هستند، به طور مستقیم 
به ایجاد توانایی اقتصادی برای تحقق بخشیدن به تعهدات 

مالی داخلی و خارجی منجر می شوند.

صنعت، معدن
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محمدصدر
ازقرارداد
۲۵ساله
ایرانوچین

هفته نامه اقتصادی ایران

غریب پور: رویکردهای جدید ایمیدرو برای توسعه 
بنیادی است،   سلیقه ای نیست

رییس هیــات عامل ایمیدرو 
گفت: رویکردهایی که ایمیدرو طی 
ســال های اخیر برای فعال سازی 
ظرفیت های معدن در اقتصاد، در 
پیش گرفته بنیادی است و اینگونه 
نیست که با تغییر دولت ها،  شرایط 

دگرگون شود. 
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی ایمیدرو، خــداداد غریب پور به 
مناسبت هفته دولت تصریح کرد: نگرشی 
که در توسعه اکتشافات، افزایش سرمایه 
بنــگاه های بزرگ،  فعال ســازی معادن 
کوچک،  تقویت صنــدوق بیمه معدن، 
روش های نوین تامین مالی و ... داشــته 
است سلیقه ای نیست که با تغییر دولت، 
از بین بــرود به این دلیل که مقام معظم 
رهبری در راس نظام، موضوع جایگزینی 
معدن با نفت و فعال سازی توانمندی این 
بخش را مطرح کرده اند که نگرشی اصولی 

است.
نقش ایمیدرو 

به نفع جایگاه فزاینده معدن
معاون وزیر صنعت معدن و تجارت 
ایــن نگــرش بــرای اقتصاد کشــور را 
امیدوارکننــده خواند و گفت: با توجه به 
اینکه معدن سرلوحه توسعه کشور قرار 
گرفته، نقش ایمیدرو بهره گیری از جایگاه 
کاهنده نفت، به نفع نقش فزاینده معدن 

است.
سهم معدن و صنایع معدنی از تولید 
ناخالص داخلی، 24 میلیارد دلار است که 
فقط 12 میلیارد دلار آن ارزش صادرات 
فولاد کشــور است. از ســوی دیگر رشد 
صادرات صنعت مس به یک میلیارد دلار، 
در کنار افزایش تولیدات فولاد، آلومینیوم، 
سرب و روی، سیمان و ... نویدبخش این 
مهم است که کشور به درستی در مسیر 
کاهش وابستگی به نفت در حرکت است.

ســخن وزیر اقتصاد نیــز در عمل 
اجرایی شده است و به رغم اینکه قرار بود 
ظرفیت تولید فولاد در افق 1404 به 55 
میلیون تن برسد اما سرعت بخشیدن به 
طرح های توسعه سبب شده پیش از آن 
تاریخ به برنامه دســت یابیم. غریب پور 
پیش بینی کرد که میزان ظرفیت تولید 
فــولاد تا پایان 99 به 42 میلیون و تولید 

واقعی به مرز 32 میلیون تن افزایش یابد. 
وی یادآور شد که در سال قبل تولید فولاد 

به 27 میلیون تن رسیده بود.
ساز و کار اجرایی 

توسعه گوهر سنگ ها
غریب پور همچنین به سخنان اخیر 
رهبری درباره توجه به سنگ های قیمتی 
و جلوگیری از خام فروشــی اشاره کرد و 
اظهار داشــت: ایمیدرو این مهم را مورد 
توجه قــرار داده و حتــی از 9 ماه پیش 
اســتفاده از ظرفیــت مغفــول صنعت 
گوهرسنگ ها را در دستور کار قرار دادو 
پیرو تاکید رییس جمهور، سازوکار اجرایی 
آن را فراهم کرد. همکاری با وزارت صنعت 
معــدن و تجارت، گمرک، بانک مرکزی، 
سازمان توسعه تجارت و همچنین تشکل 
های بخش خصوصی و دانشگاه ها سبب 
شد ســند نهایی صنعت گوهرسنگ ها، 
نهایی شود و طبق آن پیش بینی شده طی 
5 ســال 500هزار فرصت شغلی در این 
حوزه ایجاد شود. دانش این صنعت با اندک 
سرمایه ای در اختیار صنعتگران قرار می 
گیرد و اکنون در اصفهان این مهم در حال 
انجام اســت. وی گفت: شهر مشهد هم 
مقصد بعدی ایجاد بازارچه گوهرسنگ ها 

و توسعه این صنعت است.
تقویت صنعت سنگ های تزیینی

رییس هیــات عامل ایمیــدرو به 
رویکرد این ســازمان در تقویت صنعت 
ســنگ های تزئینی اشاره کرد و گفت: با 
انجمن های تخصصی در حال همکاری 
هستیم تا راهکار مشترکی برای افزایش 
ظرفیت در برداشــت و فرآوری از معادن 

این حوزه دســت یابیم که یکی از آن ها، 
ایجاد تناسب در میزان ذخایر 2 میلیارد 
تنی با برداشت سالانه است. اکنون میزان 
برداشــت از معادن ســنگ تزئینی 12 
میلیون تن در سال است که باید رقم آن 

افزایش یابد.
رویکرد حمایتی

غریب پور در ادامه گفت: فعال سازی 
معادن کوچک مقیاس که از سال گذشته 
آغاز شده، سبب احیای 146 معدن شد و 
امسال نیز برنامه احیای 200 معدن پیش 
رو قرار دارد.  افزایش سرمایه صندوق بیمه 
سرمایه گذاری فعالیت های معدنی، برای 
پشــتیبانی از معادن کوچک انجام شده 
است به نحوی که در ابتدا سرمایه صندوق 
بیمه معــدن از 145 میلیــارد به 350 
میلیــارد تومان رســید و اکنون در حال 
تدارک افزایش سرمایه این نهاد پشتیبان 
به 500 میلیارد تومان هستیم تا ظرفیت 
و تــوان مالی آن بــرای حمایت از بخش 

معدن ارتقا یابد.
رویکرد اکتشاف

وی همچنین توسعه اکتشافات را 
دیگر رویکرد جدید ایمیدرو اعلام کرد و 
افزود: از ســال 93 تا نیمه 97 در وسعت 
250هزار کیلومتر مربع اکتشاف توسط 
ایمیدرو انجام شد اما طی دو سال گذشته 
این عملیات در سطح 650هزار کیلومتر 

مربع افزایش یافت.
 برنامه اکتشاف در سطوح مختلف 
شناســایی، پی جویــی،  تکمیلی و نیز 
دریافت گواهی و پروانه کشف در حال اجرا 

است.

 پیش بینی افزایــش توان حفاری 
کشور از حدود 110 هزار تا 120هزار متر 
به یک میلیــون متر از جمله برنامه های 
جدید حوزه اکتشــاف است که ایمیدرو 

پیگیر اجرایی کردن آن است.
رویکرد توسعه ای

 با بازوی شرکت های بزرگ
معاون وزیر صنعت معدن و تجارت، 
افزایش سرمایه بنگاه های بزرگ را یکی 
دیگر از رویکردهای توســعه ای ایمیدرو 
ذکر کرد و گفت: فــولاد مبارکه19هزار 
میلیارد، ملی مس 12هزار میلیارد، گل 
گهر 6هزار میلیارد، فولاد خوزستان بیش 
از ۸هــزار میلیارد و چادرملــو افزون بر 
10هزار میلیارد تومان پروژه توســعه ای 
تعریف کــرده اند که منافــع آن نصیب 
اقتصاد کشــور و افزایش سهم معدن می 

شود. 
توسعه بومی سازی و کاستن از نیاز 
ارزبری شــرکت ها از جمله رویکردهای 
جدید این سازمان است. وی افزود: امسال 
پیش بینی شده 1000 تجهیز مورد نیاز 

بومی شود.
وی نوع همــکاری با مراکز علمی و 
دانشگاهی را »برطرف ساختن نیاز« اعلام 
کرد و افزود: در کنار برنامه های آموزشی 
و پژوهشی، مقرر شده طرح های مشترک 
با این مراکز، نیازمحور باشــند تا مسائل 
موجود برطرف شــوند. کمیته سلامت 
اداری،  تمــام جزئیات فعالیت ها را مورد 
بررسی و بازبینی قرار می دهد و در کنار 
آن در همکاری با انجمن مدیریت پروژه، 
تلاش کرده ایم هزینــه های پیمانی به 
صورت تخصصی مورد رصــد، تجزیه و 
تحلیل و نظارت قرار گیرد به این دلیل که 
به طور معمول، بســیاری از مشکلات در 

حوزه پیمانکاری ایجاد می شوند.
شرایط فعال سازی ظرفیت

 بخش معدن
وی در پایان سخنانش تاکید کرد: 
اســتفاده و تمرکز بــر درآمدهای نفتی،  
همواره مانعی برای نشان دادن توان حوزه 
ای همچون معدن و صنایع معدنی شده 
بود اما امروزه شرایط تحریم سبب شده،  
موقعیت مناســبی برای فعال سازی این 

ظرفیت عظیم فراهم آید.

محمد صدر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: امروز نیاز است که مجمع به بحث FATF ورود کند ولی متاسفانه هنوز این اتفاق رخ نداده است. چراکه تا وقتی این قضایا حل نشده و همکاری بانک ها با ایران مهیا نشود، 
اجرای قرارداد ۲5 ساله ایران و چین معنایی نخواهد داشت. رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین درباره FATF  توضیح دادند که ظاهرا بانک های روسیه و چین با ایران همکاری نمی کنند. من هم این موضوع را شنیده ام و مثل اینکه 
صحت دارد. او  درباره آخرین وضعیت بررسی طرح FATF در این مجمع گفت: متاسفانه این طرح را کنار گذاشتند. هنوز درباره اینکه چه زمانی FATF در مجمع بررسی خواهد شد، چیزی گفته نشده و زمان بررسی مجدد این 
موضوع در مجمع مشخص نیست. صدر همچنین درباره قرارداد ۲5 ساله ایران و چین و بررسی این موضوع در مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد: این موضوع همچنان در وزارت امور خارجه دنبال می شود و هنوز چیزی 
در مجمع درباره این قرارداد مطرح نشده است.  وی در پاسخ به این پرسش که آیا بدون اجرای FATF و با توجه به عدم همکاری بانک های چینی با ایران، اجرای قرارداد ۲5 ساله سرانجامی خواهد داشت، اظهار کرد: قطعا تا 

زمانی که این قضایا حل نشده و همکاری بانک ها با ایران مهیا نشود، اجرای این قرارداد معنایی نخواهد داشت. به گفته وی، امروز نیاز است مجمع به بحث FATF ورود کند ولی متاسفانه هنوز این اتفاق رخ نداده است./انتخاب

براســاس مصوبــه 
هیات وزیران، ســازمان 
توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران مجوز 
گرفت حداکثر یک میلیون 
تن سنگ آهن دانه بندی از 
معدن ســنگان و حداکثر 
750 هزار تن سنگ آهن 
دانه بندی از معدن چاه گز بدون الزام به برگزاری مزایده 
برای شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان تامین کند. مدیر 
عامل شرکت ذوب آهن اصفهان در این خصوص گفت: 
ذوب آهن اصفهان در سال های گذشته همواره با مشکل 
کمبود سنگ آهن روبه رو بوده و این موضوع سبب شده 

کوره بلند شماره یک این کارخانه فعال نباشد. 
 بــه گزارش روابــط عمومی شــرکت ذوب آهن 
اصفهان، منصور یزدی زاده افزود: با تایید وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و تعهدات قراردادی این شرکت به عنوان 
مادر صنعت فولاد ایران، تصویب نامه هیات وزیران در 
تامین ســنگ آهن مورد نیاز ذوب آهن می تواند تا 10 
ســال برای معدن چاه گز و 5 سال برای معدن سنگان 
تمدید شود.  یزدی زاده تامین  این میزان سنگ آهن برای 
ذوب آهن را از شرایطی برخوردار دانست و گفت: از جمله 
این شرایط این است که قیمت فروش سنگ آهن معادن 
معادل نزدیک ترین قیمت کشف شده از دیگر قرارداد های 
فروش معادن مربوط به عنوان درصدی از شمش فولاد 
خوزستان منظور می شود.  وی افزود: همچنین سازمان 
توسعه ونوسازی معادن و صنایع معدنی ایران در صورت 
وجود پتانســیل های فنی می تواند از سال 1400 تناژ 
قرارداد تامین را در معادن سنگ آهن سنگان و چاه گز 
تا 25 درصد افزایش دهد.  مدیرعامل شرکت ذوب آهن 
اصفهان گفت: در صورت وجود ظرفیت های فنی قرارداد 
معدن سنگ آهن سنگان از سال 1400 تا یک و نیم تن 

در سال، قابل افزایش خواهد بود.

تامین سنگ آهن بدون مزایده
 برای ذوب آهن اصفهان 

یادداشت-۲7

تداوم معافیت تولیدکنندگان
خرید اقساطی، خدمتی جدید فرش دستباف از پرداخت مالیات

فرحنــاز رافــع رییس  به بازنشستگان تامین اجتماعی
مرکز ملــی فرش ایران گفت: 
براساس پیگیری های به عمل 
آمده از ســوی وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت، مرکز ملی 
فرش ایران و تشکل های فعال 
فرش دســتباف در جلســه 
کمیسیون اقتصادی دولت، معافیت ماده 142 قانون مالیات های 
مستقیم کارگاه های فرش دستباف به قوت خود باقی ماند. پارسال 
پیش نویــس لایحه اصلاح قانون  مالیات های مســتقیم با هدف 
کاهش اتکا به درآمدهای نفتی از ســوی وزارت امور اقتصادی و 
دارایی تدوین و به کمیسیون اقتصادی هیات دولت ارسال شد. بر 
اســاس ماده 141 صد درصد درآمد حاصل از صادرات خدمات و 
کالاهای غیرنفتی و محصولات بخش کشاورزی و 20 درصد درآمد 
حاصل از صادرات مواد خام مشــمول مالیات با نرخ صفر می شود، 
همچنین براســاس ماده 142 قانون مالیات های مستقیم درآمد 
کارگاه های فرش دستباف و صنایع دستی و شرکت های تعاونی و 
اتحادیه های تولیدی مربوطه از پرداخت مالیات معاف است. هنر- 
صنعت فرش دستباف ایران مصداق بارز اقتصاد مقاومتی و حائز 
ویژگی  های غیر قابل انکار فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی بوده و از 
ویژگی  های منحصر به فرد فرش دســتباف ایران، ضمانت بقای 
اشتغــال روستاییان و اقشـار آسیب  پذیر، تثبیت یا افزایش سرانه 
اشتغال ارزان وابسته به بخش خصوصی در یک زنجیره اشتغال دو 
میلیون نفری را می توان برشمرد.وزارت صنعت، معدن و تجارت 
برای نیل به اهداف سال »جهش تولید« و توجه ویژه به رفع برخی 
از مشکلات فعالان هنر- صنعت فرش دستباف، اقدام های عملی 
خود را برای حذف پیشــنهادهای اصلاحی بر قانون مالیات های 
مستقیم با مشارکت تشکل های تولیدی و صادراتی فرش دستباف 
را اجرایی کرد. تاثیرات منفی اصلاح پیشنهادی مربوطه که نتیجه 
آن کاهش اشتغال در حوزه فرش دستباف و از دست رفتن اشتغال 
ارزان وابسته به بخش خصوصی در روستاها و مهاجرت روستاییان 
به شهرها و تبعات آن از قبیل درخواست ایجاد فرصت شغلی گران 
قیمت که دولت مسوول ایجاد آن است، مرکز ملی فرش تلاش همه 
جانبه ای را برای حذف این دو مورد از لایحه پیشنهادی یاد شده 
انجام داد.   کمیسیون اقتصادی دولت، پیشنهاد حذف بند اصلاح 
ماده 142 به تصویب رســید و براین اساس معافیت های مالیاتی 
ماده 142 کماکان به قوت خود باقی است. رافع در پایان از هیات 
دولت درخواســت کرد با تصویب این لایحه از هنر صنعت  فرش 

دستباف ایران حمایت لازم را به عمل آورند.

  مستمری بگیران و 
بازنشســتگان تامین 
ضمــن  اجتماعــی 
برخــورداری از امکان 
خرید اعتباری، از این 
می تواننــد  پــس 
خریدهای خــود را به 

صورت اقساطی انجام دهند. 
بــه گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی 
سازمان تامین اجتماعی، مدیرعامل شرکت اطلاع رسان 
داتک اظهار داشــت: مســتمری بگیران سازمان تأمین 
اجتماعی با مراجعه به فروشگاه های طرف قرارداد، با ارائه 
کارت ملی می توانند نســبت بــه خرید غیرنقدی اقلام 

موردنیاز اقدام کنند.
محمدمحســن صدر با بیان اینکــه دریافت این 
خدمات، گشــایش فراوانی در زندگی مستمری بگیران 
ایجاد می کند، گفت: بازنشستگان می توانند برای تهیه 
کالاهای سوپرمارکتی، به فروشگاه های زنجیره ای طرف 
قرارداد در سراسر کشور مراجعه کنند. بازنشستگان این 
طرح، غیر از خرید کالاهای ســوپر مارکتی، مشــمول 
دریافت خدمــات دیگــری از جمله، دندانپزشــکی، 
گردشگری، کالای دیجیتال، لوازم خانگی، عینک و لنز و 

پوشاک نیز می شوند.
 بازنشستگان تامین اجتماعی به منظور دریافت این 
ســایت بــه  مراجعــه  بــا   خدمــات 

 CLUB.TAMIN.IR ثبت نام و علاقه مندی خود را 
اعلام کنند. بازنشســتگان می تواننــد بلافاصله پس از 
ثبت نام، در انتهای فرآیند ثبت نام، در پنل کاربری، میزان 

اعتبار ماهانه و سالانه خود را مشاهده کنند.
به گفته مدیر عامل شــرکت اطلاع رســان داتک، 
براساس این طرح، بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی 
معادل 20 درصد خالص دریافتی خود را به صورت اعتبار 
ماهیانه و 12 برابر آن را به صورت اعتبار سالیانه دریافت 
می کنند و پس از خرید، به مرور در ماه های آتی، به صورت 

اقساط از حقوقشان کسر خواهد شد.
شــرکت اطلاع رســان داتک از شــرکت های زیر 
مجموعه ســازمان تأمین اجتماعی است که اجرای این 

طرح ملی را به عهده گرفته است.

 یکی از صنایع پررونق ایرانی ها طی 
تاریــخ تولید و صــادرات فرش های 
دستباف بوده و کهن ترین فرش تاریخ به 
نام هنرمندان و صنعتگران این مرز و بوم 

رقم خورده است. 
فرش های دستباف ایرانی چنان سرشار 
از هنر و خلاقیت و پایداری اســت که عمده 
بناهای شــیک و گران قیمت دنیا آن را برای 
هویت بخشــی و زیبایی بخشــی به معماری 
داخلــی اضافه می کننــد و بــه برند فرش 
ایرانی شان افتخار می کنند. این هنر دیرین که 
می توانســت به تنهایی بیش از نفت برای ما 
سودآوری داشته باشد، اکنون با چالش هایی 
رودررو اســت. به رغم اینکه این صنعت بومی 
ایران بوده و یکی از کهن ترین و پرســودترین 
صادرات مردمان این ســرزمین به حســاب 
می آیــد این روزها حال و روز خوشــی ندارد. 
هنرمندان بافنده زیادی دست از کار کشیده و 
در جست وجوی شغلی دیگر به خیل مهاجران 
پیوسته اند. سیاســت گذاری ها در این عرصه 
چنان پیش رفت که مجبــور به واردات مواد 

اولیه شده ایم.
 محمدعلی زرینه کفش رئیس اتحادیه 

تولیدکنندگان و بافندگان فرش دســتباف 
گفت: صادرات فرش دستباف از سال گذشته 
با کمبود هایی روبه رو بــوده و با بروز بیماری 
کرونا، متاسفانه صادرات فرش به صفر رسیده 
است.  در ســال گذشته به پایین ترین سطح 
صادرات فرش رسیدیم که حدود 70 میلیون 
دلار صادرات داشته ایم که 50 میلیون دلار آن 
از طریق گمرک بوده و حدود 20 میلیون دلار 
هم از طریق بار مسافری از کشور خارج شده 
است.وی گفت: اما سال های قبل، این عدد، نیم 
میلیارد دلار بوده و نمی توانیم بیماری کرونا را 

مقصر کاهش این عدد بزرگ بدانیم.
بخــش مهم مشــکلات پیــش پای 
صادرکننــدگان، بــه دولــت، مصوبه هــا و 
قانون هایی که تصویب شده مربوط می شود. 
برای تولید فرش دستباف، باید مواد اولیه وارد 
شــود که بــه آن ارز دولتی اختصــاص داده 
نمی شــود، امــا وقتی فــرش بافته شــد و 
صادرکننده می خواهد آن را صادر کند شش 
ماه وقت دارد تا ارز آن را از طریق سامانه نیما 
به کشــور برگرداند. فرش کالایی نیست که 
بتوان آن را خیلی فوری در کشور های خارجی 
به فروش رساند، اما دولت می گوید شش ماه 

فرصت دارید تا ارز حاصل از صادرات را به کشور 
برگردانید و این یکی از مشــکلات اساســی 
صادرکنندگان است.وی گفت: متاسفانه امروز 
شاهد آن هســتیم که کشور هایی مثل هند، 
چین و پاکستان در حال سوءاستفاده از برند 
ایرانی هســتند و فرش های خود را در اروپا و 
آمریکا به جای فرش ایرانی می فروشند.  دولت 
می تواند با برنامه ریزی، فرش ایرانی را بهتر در 
دنیا معرفی کند و متاسفانه سازمان ملی فرش 
هم هرســال ضعیف تر از سال گذشته عمل 
می کند و وضعیت فرش ایرانی بسیار بد است.

درخصوص تامین مواد اولیه در داخل کشور 
باید گفت؛ اکثر مواد اولیه ما از ابریشم گرفته تا 
نخ و پشم از خارج وارد می شود و این درحالی 
اســت که این ظرفیت در کشور وجود دارد تا 
حداقل از پشم گوســفندان بتوانیم استفاده 
کنیم و پشم گوسفندان در ذبح های سنتی و 
بخشــی در کارخانه ای دباغی نابود نشود.وی 
ادامه داد: درحال حاضر در کشور یک میلیون 
و 300 هزار نفر بافنده فرش داریم که در پنج 
سال گذشته حدود 500 هزار نفر از آنها بیمه 
شــده اند که این در زمان خودش خبر خوبی 
بود، اما حالا با رها شدن این پشتیبانی از سمت 

دولت، فقط 200 هزار نفر تحت پوشش بیمه 
هســتند و این باعث شده تا هنرمندان فرش 
ایرانی بی انگیزه و تقریبا نیمی از آنها بیکار شوند 
یا به ســراغ کار های دیگر غیر از فرشــبافی 
رفته اند.  کسی که فرش می بافد هیچ هزینه ای 
برای دولت ندارد و در خانه خود تولید می کند 
بیمه تنها دلخوشی او برای آینده است که نبود 
آن می تواند کار را تعطیل کند. امروز در تهران 
حدود هزار فرش فروشــی داریم که مشغول 
خدمت رسانی به مشتریان هستند.وی در پایان 
گفت: اگر کسی شکایتی از بافنده یا فروشنده 
فرش دارد می تواند به اتحادیه مراجعه کند و 
در اتحادیه با تشکیل کمیسیون های بازرسی 
و حل اختلاف، حق را به حق دار خواهیم رساند.

صادرات فرش دستباف صفر شد 

از توانست کرد، اعمال که مناسبی مدیریت با ایران صادرات بانک گفت: ایران، صادرات بانک عملکرد از ارزیابياش به اشاره با مرکزي بانک اسبق کل رئیس
بااشارهبهآغازشصتونهمینسالفعالیتبانکصادراتایران،گفت:اینبانک زیاندهیخارجشدهویکیازبانکهایپیشرووشایستهکشورشود.محمودبهمني
ميتواند همچنان باشند، داشته بازگشت تسهیلات و نشود تحمیل ایران صادرات بانک به یارانهای تسهیلات یا و تکلیفی تسهیلات اگر و دارد مناسبی شرایط امروزه
باشد. داشته هم فعلی وضعیت از مناسبتر شرایط میتواند و است خصوصي و قدیمي بانک ایران، صادرات بانک باشد. کشورمان خوب و پیشرو بانکهاي از یکي
نمایندهسابقمردمساوجبلاغوطالقاندرمجلسشورایاسلامیبااشارهبهموقعیتفعليبانکصادراتایرانوچشماندازآیندهگفت:معتقدمکهچشماندازآیندهاینبانکميتواند
بهترازاینباشد.بهمنيبااشارهبهقرارگرفتنبانکصادراتایراندرسیبلتحریمهاوموفقیتاینبانکگفت:تمامبانکهايکشوردرحالحاضرتحریمهستندومتاسفانهاجازه
نميدهندکهبانکهايمابابانکهايخارجيکارکنند.اگربانکصادراتایرانرابادیگربانکهايداخليمقایسهکنیمیکيازبانکهايموفقوشایستهدرزمینههایمختلفاست.

پتروشیمیکیمیایپارسخاورمیانه،یکیدیگرازپروژههایتامینمالیشدهبامشارکتبانکتوسعهصادراتایرانشانزدهممردادماهسالجاریبادستوررئیسجمهوربهبهره
برداریرسید.بهگزارشاعتباربهنقلازروابطعمومیبانکتوسعهصادراتایران،اینپتروشیمیباهدفتولیدیکمیلیونو۶۵۰هزارتنمتانولطبقزمانبندیاستانداردبهمدار
تولیدواردشدهوروزانهبالغبر۴.۵میلیونمترمکعبگازطبیعیدریافتمیکند.براساسبرنامهریزیهایانجامشدهسالانه۳۰۰میلیوندلاردرآمدازمحلصادراتمحصولاینواحد
نصیبکشورمیشود.پروژهپتروشیمیکیمیایپارسخاورمیانهتوسطبانکملیایرانومشارکتسایربانکهایکشورازجملهبانکتوسعهصادراتایرانبهمیزان۴۰۰میلیونیورو
تامینمالیشدهکهسهمبانکتوسعهصادراتایران۵۰میلیونیوروبودهاست.بهگزارشروابطعمومیبانکتوسعهصادراتایران،۵۰درصدازکلسرمایهگذاریانجامشدهدر
پتروشیمیکیمیایپارسخاورمیانهازمهندسی،مشاورهتاساختونصبوتجهیزاتازتوانمندیهایداخلیاستفادهشدهواشتغالزایی۷۰۰نفررادرزمانبهرهبرداریفراهمکردهاست.

رئیسکلاسبقبانکمرکزي:بانکصادراتایرانبامدیریتمناسب،اززیاندهیخارجشد ارزآوری۳۰۰میلیوندلاریدرپتروشیمیکیمیایپارسخاورمیانه
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مصطفی طاهری  عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه چند نرخی کردن ارز موجب ایجاد مشکلات شده است، گفت: اعطای ارز ۴۲۰۰ تومانی ثروت بادآورده ای را نصیب 
برخی کرد و متاسفانه یک سبک جدید زندگی را به وجود آورده است که به سود کشور نیست.  در مجلس با انجام کار کارشناسی به دنبال تغییر و دگرگونی در این مدل از سیستم بانکداری هستیم. 
در کشور برای افزایش تولید، اشتغال، توسعه و جهش تولید به همان میزان که به توسعه کارها تا تولید توجه شده برای فروش و بعد از آن نیز باید برنامه ریزی کرد. وی با بیان اینکه بازار بعد از تولید 
در صورت تضمین می تواند جهش تولید و اشتغال موفقی را رقم بزند، ابراز کرد: مجلس به دنبال کار کارشناسی بوده و تشکیل فراکسیون دانش بنیان نیز با حضور همه بخش ها برای اثرگذاری در 
این خصوص پیگیری می شود. باید از ظرفیت بسیار زیاد بخش خصوصی در بخش های مختلف استفاده شود. انتظار بخش خصوصی در رابطه با اینکه نحوه اداره کشور و اقدامات در زمان عادی و 

در زمان تحریم متفاوت باشد، درست است. از ظرفیت های مختلف همچون فرودگاه در بخش های مختلف باید استفاده شود که این امر نیازمند توجه و همکاری همه دستگاه ها است.

چندنرخیکردن
ارزموجب
ایجادمشکلات
درکشور
شدهاست

هفته نامه اقتصادی ایران

دکتر سید علیرضا آوایی وزیر دادگستری گفت: در دولت تدبیر و امید تعداد 29۸۸ محکوم ایرانی و خارجی 
براساس موافقتنامه ها و تفاهمنامه های حقوقی قضایی برای گذراندن ادامه دوران محکومیت به کشور متبوع خود 
منتقل شدند. اکنون ۸4 موافقتنامه در زمینه معاضدت حقوقی و کیفری، استرداد مجرمان و انتقال محکومان و 
یادداشت تفاهم همکاری با کشورهای مختلف منعقد شده که تعداد 32 این موافقتنامه ها در دوران تصدی دولت 
یازدهم و دوازدهم بوده اســت.در بازه زمانی ســال 9۸ و سال جاری تعداد 307 نفر از هموطنان زندانی به کشور 
بازگرداندده شدند و در همین مدت نیز تعداد ۸06 محکوم خارجی محبوس در زندان های ایران برای گذراندن 
باقیمانده محکومیت خود به کشــورهای متبوع خود بازگردانده شدند. انعقاد تفاهمنامه های همکاری با برخی 
کشورها همچنان در دستور کار قرار دارد و این اقدام برکات خوبی برای کشور داشته است. در مورد حبس و زندان، 
افرادی که جرم مرتکب شده اند باید مجازات شوند ولی وقتی فردی خارج از کشور خود مرتکب جرمی می شود، 
بیش از خود او، خانواده گرفتار می شود زیرا نه امکان دیدار دارند وگاهی اوقات حتی ویزا هم به آنها داده نمی شود 

بنابراین ما بسیار حساس بودیم که این زندانیان به کشور بازگردانده شوند.

۲۹۸۸محکومایرانیو
خارجیدرایندولتبهکشور
متبوعخودمنتقلشدند

سید علیرضا آوایی

دکتر برات کریمی، مدیر عامل بانک دی طی پیامی فرا رسیدن هفته بانکداری اسلامی را به 
فعالان اقتصادی و کارکنان شریف نظام بانکی کشور به ویژه همکاران تلاشگر بانک ارزش آفرین دی 

تبریک گفت. متن این پیام بدین شرح است: 
بسم الله الرحمن الرحیم 

تصویب قانون عملیات بانکی بدون ربا در دهم شهریور 1362 فصل جدیدی در نظام بانکداری 
کشــور عزیزمان ایران رقم زده اســت. قانون بانکداری بدون ربا، با تمرکز بر حذف ربا نخستین گام 
اساسی را برای اصلاح نظام بانکی برداشته و این دستاورد عظیم که به واسطه دوراندیشی و دقت نظر 
معمار کبیر انقلاب اسلامی، حضرت امام خمینی)ره) بدست آمده است، امروز با تمرکز و توجه به 
سایر مولفه ها، اصول و مبانی شریعت و با تکیه بر چارچوب اخلاقی می تواند نقش کلیدی در اثربخشی 
بیشتر نظام بانکی، کاهش عملیات صوری و هزینه مبادله و در نهایت کمک به پویایی هرچه بیشتر 

اقتصاد کشور داشته باشد. 

پیاممدیرعاملبانکدی
بهمناسبت
هفتهبانکداریاسلامی

برات کریمی

مهدي رضایي مدیرعامل بانک انصار گفت: بانک و بانکداري قلب تپنده اقتصاد و تولید در جامعه است که 
باید منطبق با موازین منطقي و حرفه اي و همساز با نیازهاي پیچیده نظام تولیدي اداره شود. در واقع صنعت 
بانکداري، باحمایت از توســعه اقتصادي، تأمین مالي نظام هاي اقتصادي متکي به بازار و زمینه تأمین مالي 
پروژه هاي کلان اقتصادي و تجاري و افزایش چشمگیر ریسک پذیري اقتصادهاي رقابتي در بازار را فراهم کرده 
و باعث پیشرفت و توسعه نظام هاي اقتصادي مدرن شده است. عملیات   بانکداري     اسلامي، به دلیل برکت زایي، 
خلق ارزش هاي بنیادي، مشارکت آفریني، پرهیزازربا، رعایت منافع عمومي و عدالت اجتماعي، مبناي نظام    مالي 
و ســازوکار مالي اقتصاداســلامي ومقاومتي اســت. اقتصادمقاومتي نیز به صــورت هم افزایانه به تقویت 
بانکداري اسلامي کمک مي کند، چراکه هر دو درعین تأمین مادي و معنوي جامعه به استحکام مناسبات اجتماعي 
مبادرت مي ورزند.  از آنجا که جمهوري اسلامي ایران کشوري با جهت گیري فرهنگ دیني، سیاست ولایي، 
اقتصادي مقاومتي و بانکداري اسلامي است، باید تجارتي مبتني بر مباني فقهي داشته باشد تا یک منظومه 

مادي و معنوي منسجم و یکپارچه را تشکیل دهد و بانکداري در آن، نقشي کلیدي بازي مي کند.

بانکدارياسلامي،
سازوکارمالي
اقتصادمقاومتياست

مهدي رضایي

بانک ملی ایران به منظور کمک به قدرت خرید متقاضیان مسکن طرحی را با عنوان »حساب سپرده سرمایه گذاری 
خاص گواهی مسکن« ارائه کرده است که در این طرح، سپرده گذاران قادر خواهند بود علاوه بر بهره مندی از سود سپرده 
کوتاه مدت خود، از اوراق گواهی حق تقدم برای برخورداری از تسهیلات مسکن نیز بهره مند شوند. در این طرح حساب سپرده 
سرمایه گذاری مانند سپرده کوتاه مدت افتتاح می شود. طرح ویژه مسکن بانک ملی در قالب سه طرح و با توجه به مبلغ سپرده 
و مدت سپرده نزد بانک ارائه  شده است. در طرح شماره 1، حداقل مبلغ مانده برای افتتاح حساب 160 میلیون ریال؛ معادل 
16 میلیون تومان در نظر گرفته  شده است. این مبلغ باید حداقل به مدت یک ماه نزد بانک سپرده شود. نرخ سودی که به این 
سپرده تعلق خواهد گرفت 10 درصد است و به ازای هر 1۸2 میلیون ریال، یک سهم اوراق گواهی مسکن به صورت ماهانه به 
فرد داده خواهد شد. در طرح شماره 2 نیز حداقل مبلغ مانده برای افتتاح حساب نزد بانک همان 160 میلیون ریال،  معادل 
16 میلیون تومان در نظر گرفته شده که باید دست کم به مدت سه ماه نزد بانک سپرده شود. نرخ سودی که به این سپرده 
تعلق می پذیرد 12 درصد است و حداقل مبلغ سپرده برای دریافت یک سهم اوراق به صورت ماهانه، 223 میلیون ریال است. 

در طرح شماره 3؛ حداقل مبلغ سپرده نزد بانک، 50 هزار ریال است و نرخ سود این سپرده ها نیز 10 درصد خواهد بود.

طرحویژه
بانکملی
برایواممسکن

بانک ملی ایران

دکترسیدضیاء  ایمانی مدیرعامل بانک سینا در پیامی فرا رسیدن هفته بانکداری اسلامی را به کارکنان شریف نظام بانکی و 
فعالان عرصه اقتصادی کشور تبریک گفت؛ »ابلاغ قانون عملیات بانکی بدون ربا در شهریورماه سال 1362 که با دوراندیشی و درایت 
بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران محقق شد، نقطه عطفی در عرصه نظام بانکداری کشور و عاملی مهم در اشاعه فرهنگ دینی و 
اسلامی در چارچوب فعالیت ها و فرایندهای کاری بانک ها محسوب می گردد. یکی از شاخصه های پایدار و بارز در قانون عملیات 
بانکداری بدون ربا، توجه به قرض الحسنه و تلاش برای توسعه این اصل مهم است که در فرهنگ دینی و قرآنی ما نیز به صورتی ویژه 
مورد تاکید قرار گرفته است. قرض الحسنه شیوه ای موثر در کاهش نابرابری توزیع درآمدها و ابزاری مفید در جهت ایجاد اقتصاد 
پایدار و تحقق فقرزدایی است. بنابراین امروزه تقویت این اصل در جامعه از طریق هم افزایی بیشتر در نظام بانکی و سایر نهادها و 
واحدهای ذیربط، یک ضرورت است. هفته بانکداری اسلامی، فرصتی مناسب در جهت مداقه و بازنگری در جهت تقویت ارکان نظام 
مالی کشور با محوریت بانکداری اسلامی و رفع کاستی ها و نقایص موجود است. امیدوارم در سالی که به نام جهش تولید نام گذاری 
شده، با قدم های محکم و استوار، از طریق تبیین و ترویج رویکردی جهادی در پیاده سازی اصول قانون بانکداری بدون ربا در ابعادی 

وسیع و جامع و ارتقاء فرهنگ بانکداری اسلامی، شاهد رشد و رونق هر چه بیشتر اقتصاد کشور باشیم.

پیامتبریکمدیرعامل
بانکسینابهمناسبت
هفتهبانکداریاسلامی

دکتر سیدضیاء  ایمانی

محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: بانک صادرات ایران، روند 
مطلوبی را در اصلاح ترازنامه خود دارد و با توجه به خروج آن از زیان دهی، امیدواریم این روند ادامه 
یابد. مجموع نظام بانکی با توجه به شــرایط جدید در وضعیت اقتصاد کشور باید از طرف مجموعه 
حاکمیت از جمله قوه مجریه، قوه مقننه و همه نظام مورد حمایت قرار بگیرد. از این رو، انتظار می رود 
همراه با حمایتی که از سوی نظام می شود، مجموعه نظام بانکی نسبت به جذب منابع برای تخصیص 
به حوزه فعالیت اقتصادی اقدام کند و از طرفی بتواند در حوزه طراحی با حمایت از طرح های بزرگ 
اقتصادی به فعالان اقتصادی کمک کند.  اصلاح ســاختار نظام بانکی با توجه به شرایط و وضعیت 
اقتصادی حاکم بر کشور ضرورت دارد، نظام بانکی کشور به دلیل شرایطی که طی سال های اخیر از 
جمله تحریم، وضعیت اقتصادی که بعضا در بخشــی از صنایع پیش آماده و اخیرا به واسطه شیوع 
بیماری کرونا که در دنیا فراگیر بوده آسیب هایی دیده است  و لازم است با برنامه ریزی برای بازسازی 

اقتصادی، آسیب های جدی را جبران کرد.

گزارشهانشاندهنده
بهبودشاخصهاوعملکرد
بانکصادراتایراناست

محمدرضا پورابراهیمی

مجمع عمومی فوق العاده شرکت بیمه »ما« )سهامی عام) با رعایت تمام پروتکل های بهداشتی، برای افزایش 
سرمایه از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها برگزار شد.   مجمع عمومی فوق العاده این شرکت برای افزایش سرمایه با 
حضور اکثریت سهامداران روز دوشنبه سوم شهریور برگزار شد. در ابتدای مراسم، با توجه به حضور اکثریت سهامداران، 

هیات رئیسه انتخاب شد و رئیس مجمع ضمن خیرمقدم به سهامداران محترم، رسمیت جلسه را اعلام کرد. 
بر اساس این گزارش، در این مجمع که با حضور دکتر صادق، رئیس هیات مدیره به عنوان رئیس مجمع، حجت 
بهاری فر، مدیرعامل و عضو هیات مدیره به عنوان منشی، مهدی وهاب پور نماینده گروه مالی ملت و خانم غنی نماینده 
گروه توسعه مالی مهر آیندگان به عنوان ناظران و همچنین نمایندگان بازرس قانونی و بیمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران به صورت حضوری و سازمان بورس و اوراق بهادار به صورت برخط برگزار شد، افزایش سرمایه شرکت بیمه »ما« 
از مبلغ 1500 میلیارد ریال به 4هزار میلیارد  ریال از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها مورد تصویب قرار گرفت. گفتنی 
است مجمع عمومی فوق العاده  شرکت بیمه »ما« )سهامی عام)  با حضور حداکثر 15 سهامدار حقوقی و حقیقی و 

مطابق با اطلاعیه منتشر شده در سامانه کدال، همزمان به صورت آنلاین پخش شد.

تصویب
افزایشسرمایه
۱۶7درصدی

بیمه ما

خبـــــر

رمضانعلی سبحانی فر ضمن بازدید از منطقه ویژه 
اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام، در نشســت 
مشترکی با نادر ثناگو مطلق مدیرعامل این منطقه 

شرکت کرد.
 مدیرعامل شرکت ملی 
پست اظهار داشــت: تأمین 
زیرســاخت ها و سرمایه لازم 
برای این مرکز پستی، با کمک 
دستگاه های استانی و کشوری 

میسر خواهد شد.
وی با تأکید بر استفاده حداکثری از ظرفیت های فرودگاه 
پیام، اظهار امیدواری کرد: با انتقال خط راه آهن سراسری به 
این منطقه شــاهد رونق، شکوفایی و توسعه زیرساخت ها و 
افزایش هرچه بیشتر مبادلات کالا و مسافر باشیم.  با تحقق 
برنامه های توسعه ای برای این منطقه امیدواریم که پیام بتواند 
به عنوان یکی از هاب های مهم در خاورمیانه فعالیت کند. وی 
ایجاد تحول را نتیجه پیگیری و استفاده مناسب از زیرساخت ها 
دانست و اضافه کرد: این مرکز به عنوان هاب اصلی پست کشور 
و جایگزین مرکز تجزیه و مبادلات فعلی، در مبادله مرسولات 

پستی تحول بزرگی ایجاد خواهد کرد.
نــادر ثناگــو مطلــق 
مدیرعامــل منطقــه ویــژه 
اقتصادی و فــرودگاه پیام نیز 
ضمن ارائه گزارشی از عملکرد 
این منطقه، گفت: فرودگاه پیام 
بــا دارابــودن ظرفیت های 
مناســب می توانــد زمینــه 

گســترش خدمات و افزایش بهره وری را فراهم کند. رویکرد 
منطقه ویژه اقتصادی پیام رویکردی توسعه محور است و با 
مطالعه، تأمین اعتبار و ایجاد تحول می توان کارآیی این منطقه 
را بیش از پیش افزایش داد. در پایان این نشست، مدیرعامل 
از سالن های مادیران و آشیانه هواپیماهای این منطقه دیدن 
کرد و با مدیران و کارکنان این مراکز دیدار و تبادل نظر کرد.

خبـــر
فرودگاه پیام می تواند یکی از مراکز مهم 

مبادله مرسولات در خاورمیانه باشد 
ظریف: تمام وقت خود را برای ناکام کردن 

تلاش های  دشمن اختصاص داده ایم

وزیر امور خارجه درباره برخی اخبار منتشره در زمینه 
غیبت وی در نشســت های هیأت دولت اظهار داشــت: در 
شرایطی که رژیم ترامپ و صهیونیست ها تمامی تلاش خود 
را برای فشار اقتصادی، سیاسی و امنیتی بر جمهوری اسلامی 
ایران بسیج کرده اند، بنده و همکارانم در وزارت امور خارجه و 
نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران به صورت شبانه روزی 
تمام وقت خــود را برای ناکام کردن این تلاش ها اختصاص 
داده ایم. به گزارش ایســنا، محمدجواد ظریف افزود: بنده و 
همکارانم در وزارت امور خارجه از هیچ اقدامی برای سربلندی 
کشور و برافراشته  ماندن پرچم پرافتخار جمهوری اسلامی بر 
فراز سفارتخانه های ایران در سراسر جهان کوتاهی نکرده ایم 
بلکه با دیپلماسی فعال و مبتکرانه حتی در شورای امنیت ملل 
متحد این پرچم مقدس را همچون خاری در چشمان امریکا 
و اذنابش نشانده ایم. ظریف ادامه داد: سه پیروزی بی سابقه 
دیپلماتیک در شورای امنیت در همین چند هفته هدیه ناقابل 
دســتگاه دیپلماسی به ملت بزرگ ایران در ایام هفته دولت 
است. وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: در این راه سخت اما 
پرافتخار اگرچه ابزار مناسب و متناسب نیاز است اما هیچ وقفه 
و کم کاری نخواهیم داشــت و برای تأمین منافع ملی از هر 
کوششــی فروگذار نخواهیم کرد. دیروز همچنین »محمود 
واعظی«، رئیس دفتــر رئیس جمهوری، در گفت و گو با برنا 
درباره شرکت نکردن ظریف در جلسات هیأت دولت گفت: 
شایعه غیبت وزیر امور خارجه در نشست های هیأت دولت را 
تکذیب می کنم. علت عدم حضور ظریف در جلسه امروز به 
دلیل مشکلی بود که او داشت. هفته گذشته ظریف به سفر 

رفته بود و در جلسه هیأت دولت، حضور می یابد.

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: در 
حوزه خدمات پس از فروش، تقریبا تمام خدمات 
و در بخش فروش سرویس های جدید، میزان قابل 

توجهی به صورت غیرحضوری ارائه می شود. 
به گزارش اعتبار به نقل از شرکت مخابرات ایران ،  
ســیدمجید صدری مدیرعامل شرکت مخابرات ایران با 
بیان اینکه اغلب ســرویس های مخابراتی در حوزه های 
فروش و پس از فروش قابلیت ارائه به صورت غیرحضوری 
دارد،گفت: هم اکنــون در حوزه خدمات پس از فروش، 
تقریبــا تمام خدمات و در بخش فروش ســرویس های 
جدیــد، میزان قابل توجهی به صورت غیرحضوری ارائه 

می شود.
وی بــا تاکید بــر غیرحضوری بــودن خدمات به 
مشتریان شرکت مخابرات در سراسر کشور اعلام کرد : به 
علت اهمیت ســرویس های مخابراتی بــه عنوان یک 
زیرســاخت مهم برای تمام حوزه ها و با توجه به شرایط 
موجود که اساس ارائه خدمات در کشور بر غیرحضوری 
بودن قرار گرفته اســت، در تلاش هســتیم تقریبا تمام 
خدمــات ممکن در بخش فروش و ارائه ســرویس های 
جدید نیز به صورت غیرحضوری در اختیار مشتریان قرار 
داده شود. مشتریان می توانند با استفاده از سامانه تلفنی 
2000، پرتال شرکت مخابرات ایران )بخش مخابرات من) 

و کد دستوری *2020# ازخدمات مبتنی بر صوت ، دیتا 
و ارزش افزوده، به صورت غیرحضوری اســتفاده کنند . 
پشــتیبانی ارتباط مشــتریان تجاری با سامانه 2010، 
اینترنت مشتریان خانگی با سامانه 2020 وثبت نام تلفن 
ثابــت از طریق پرتال )مخابرات مــن ) از خدمات مهم 
غیرحضوری در حال حاضر است .  رفع خرابی تلفن ثابت 
با شــماره 20117، پرداخت قبوض با استفاده از سامانه 
تلفنی 2000 و استفاده از کد دستوری #2020* از دیگر 
قابلیت های مهم خدمات غیر حضوری شرکت مخابرات 
ایران است . با استفاده از پرتال شرکت مخابرات ایران به 
نشانی www.tci.ir ، دسترسی به سامانه »مخابرات من«، 
مشاهده و پرداخت قبض تلفن ثابت، خدمات تلفن ثابت، 
خلاصه کارکرد-ریز مکالمات، تســت سرعت اینترنت، 
مشــاهده وضعیت ســرویس اینترنت و خرید سرویس 

اینترنت پرسرعت امکان پذیر است. 
سامانه مخابرات من، مختص پرداخت قبض )میان 
دوره و پایان دوره و قبض تجمیعی)، مشاهده ریزهزینه های 
قبض، دریافت گروهی ریزهزینه های قبوض، مدیریت 
درخواســت تلفن ثابت )درخواست تلفن ثابت از طریق 
پرتال و پیگیری تا حصول نتیجه) است مشتریان با ثبت 
نــام در این بخش مــی توانند از خدمــات تلفن ثابت 
)ســرویس های ویژه شــامل: انتظار مکالمــه، مکالمه 

کنفرانسی، شــماره گیری ســریع، قطع و وصل تلفن، 
درخواست تغییر آدرس مکاتبات، باز و بسته کردن صفر 
دوم، درخواست کشف مزاحم، اعلام و عدم اعلام به 11۸)، 
ســرویس های ارزش افزوده، تاریخچه پرداخت قبض، 
درخواســت ریزمکالمات، خلاصه کارکــرد و مدیریت 

درخواست های اینترنت بهره مند شوند
مدیر عامل شرکت مخابرات ایران با تاکید بر اینکه 
در حال حاضر با توجه به شــیوع گسترده ویروس کرونا، 
ارائه و دریافت خدمات غیرحضوری، بهترین روش برای 
ایمن ماندن از تبعات احتمالی است، تاکید کرد: در شرکت 
مخابرات ایران شــرایطی فراهم شده است که اکثریت 
خدمــات به جز در مــواردی که نیاز جزئــی به حضور 
مشتریان وجود دارد، به صورت غیر حضوری و بدون نیاز 

به حضور فیزیکی مشتریان ارائه می شود.

استفاده غیرحضوری از خدمات 
شرکت مخابرات ایران  فراهم شد

رئیس شورای رقابت درباره انتقادات مطرح 
شده به روش فعلی قیمت گذاری و فروش خودرو 
گفت: ما در روش جدید سعی کرده ایم تمامی ابعاد 
را سنجیده و مدنظر قرار دهیم؛ به طوری که سود 
منطقــی تولیدکننده و هزینــه مالی را اعمال 
کرده ایم و همچنیــن محدودیت تقاضا را مورد 

توجه قرار داده ایم تا تقاضا واقعی باشد.

 رضا شــیوا افزود: گرچه نســبت به قرعه کشــی 
انتقاداتی مطرح می کنند ولی باید بدانند در این روش 
دلال بازی به حداقل می رسد. قبلا برخی برای شرکت در 
طرح های فروش با روبات وارد سیستم شده یا بعضی ها 
دسترســی به اینترنت پرسرعت نداشتند، در حالی که 
اکنون این گونه نیست و افرادی که ثبت نام می کنند اغلب 
از متقاضیان واقعی بوده و به تدریج نیز میزان شرکت در 

قرعه کشی در حال کاهش اســت.  وی یادآور شد: من 
نمی دانم مشکل روش فعلی و قرعه کشی کجاست که آن 
را زیر ســوال می برند؛ در این روش شانس یکسان برای 
تمامی افــراد وجود دارد و وقتی یــک کالایی با تعداد 
محدود باید تقسیم شود قرعه کشی بهترین راهکار است 
 کــه در آن میــزان نفــوذ و رانت به حداقــل خواهد 

رسید.

دفاع از قرعه کشی خودرو

علی اکبر اکرامی،  مدیرعامل شرکت بیمه امید گفت: برای  فرهنگ سازی در صنعت بیمه؛ ایجاد اعتماد 
برای مصرف کنندگان رشته های بیمه ای می تواند بسیار موثر واقع شود و افراد بیشتری را ترغیب به خرید 
بیمه  نامه کند. به گفته وی از آنجا که مشــتری هزینه می کند تا برای آینده، تامین امنیت خریداری کند، 
بنابراین در زمان پرداخت خسارت، نحوه برخورد و نوع رفتاری که در صنعت بیمه از سوی فعالان این بخش 
انجام می شود می تواند بسیار مهم باشد. سرعت در پرداخت خسارت و نحوه پرداخت آن از موضوعات بسیار 
مهمی  است که باید در صنعت بیمه به شکل یک اولویت مطرح باشد و در سیاست ها و برنامه ریزی های صنعت 
با جدیت دنبال شود. این موضوع این نگرانی را می تواند ایجاد کند که مردم تمایل کمتری به خرید بیمه از 
خود نشان دهند که بی تردید با لحاظ کردن برخی اقدامات تشویقی از یکسو و اعتماد سازی و اطلاع رسانی 
درست از سوی دیگر می توان مردم را مجاب کرد حتی با وجود مشکلات اقتصادی و کم شدن قدرت خریدشان 
باز هم اقدام به خرید بیمه نامه کنند. به گفته او مردم باید بدانند در زمان بروز یک رخداد یا حادثه، این بیمه 

است که می تواند این ریسک ها را پوشش دهد و جلوی ضرر و زیان های احتمالی آنها را بگیرد. 

لزومافزایش
ضریباعتماد
درصنعتبیمه

علی اکبر اکرامی
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سرتیپ احمدعلی گودرزی فرمانده مرزبانی کشور گفت: متجاوزانی که بخواهند از مرزهای کشور وارد شوند، با برخورد بسیار سخت نیروهای مسلح به ویژه مرزبانان مواجه 
خواهند شد. مرزبانان اشرافیت کاملی بر مرز دارند و اقتدار آنان موجب امنیت کامل در مرزهای این منطقه از کشور شده است.  امروز مرزبانان با پیچیده ترین تجهیزات نظامی 
و الکترونیکی و پهپادی و با تاکتیک های نوین به ماموریت خود در مرزهای کشور ادامه می دهند. امروز با مجاهدت های نیروهای مسلح، امنیت پایدار و ثبات بی نظیر در کشور به 
ویژه در شمال غرب کشور وجود دارد. روحیه مرزبانان بسیار خوب و بالاست و با درک بالا و درست از مرزهای کشور حراست می کنند. آموزش های لازم در حوزه دفاعی امنیتی 
و استفاده از تجهیزات نوین به مرزبانان ارائه می شود تا در مواقع لازم از آنها استفاده کنند. کوله بران، ساعت ورود و خروج معینی دارند و در آن ساعت باید اقدام به کوله بری 
کنند ولی کسانی هستند که از این نام، سوء استفاده کرده و در پاسی از شب، اقلام غیرمجاز از مرزها جابه جا می کنند که با این افراد برخورد قانونی می شود. طی سال جاری، 5۶ 

تن انواع مواد مخدر از جمله تریاک، هروئین، حشیش و شیشه در مرزهای کشور کشف شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۷۲ درصد افزایش دارد.

برخوردبا
متجاوزانبهمرزها
بسیارسخت
خواهدبود

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

دهم شهریورماه هر سال، سالگرد ابلاغ قانون عملیات بانکی بدون ربا است. تصویب و ابلاغ این قانون زمینه ساز اجرای بانکداری 
بدون ربا و تطبیق عملیات بانکی با مبانی شرعی در کشور بود و از این نظر قانون بانکداری بدون ربا یکی از قوانین بسیار مهم کشور به 
شمار می رود. بر همین اساس لازم است از باب قدرشناسی، از پیشگامان و صاحب نظرانی که در تدوین، تصویب و اجرایی شدن این 
قانون مشارکت داشته اند به نیکی یاد کنیم. برای این که به اهمیت این قانون پی ببریم خوب است بدانیم که صنعت بانکداری ایران که 
در چارچوب قانون یاد شده فعالیت می کند در حال حاضر بزرگترین شبکه بانکی اسلامی در جهان به شمار می رود. نکته با اهمیت 
دیگر اینکه با وجود اعمال ضوابط حاکم بر معاملات اسلامی در عملیات بانکی، نظام بانکی کشور توانسته از عهده انجام وظایف و نقش 
های اقتصادی خود در قبال اقتصاد کشور، شامل تجهیز منابع و تدارک نقدینگی برای تأمین مالی تولید و تجارت و همچنین ارائه ابزار 
پرداخت و خدمات متنوع بانکی برآید. به نحوی که در حال حاضر از یک سو، کمتر واحد تولیدی و اقتصادی را می توان یافت که از 
تسهیلات بانکی استفاده نکرده باشد و در دیگر سو، ابزارهای بانکی و سپرده های مختلف حتی در شرایط تورمی و متغییر اقتصادی، 
کارایی خود را در جذب و ساماندهی سپرده های مردمی به خوبی نشان داده اند و با اضافه شدن ابزارهای نوین و روزآمد مبتنی بر فناوری 

های جدید، فراگیر شدن استفاده از این ابزارها نشان از اعتماد و اطمینان مردم جامعه به این ابزارها دارد. 

صنعتبانکداریایران
درچارچوبقانونعملیات
بانکیبدونرباعملمیکند

روح اله خدارحمی 

دکتر علی قربانی معاون امور دهیاری های سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور از تصویب پرداخت ۸41 میلیارد ریال 
تسهیلات کم بهره به 74 طرح درآمدزای دهیاری ها و کمک به خرید 113 دستگاه انواع ماشین آلات عمرانی و خدماتی در بیست 
و ششمین جلسه کمیته ملی وام دهیاری ها خبر داد. این جلسه  همزمان با هفته دولت با حضور اعضای کمیته ملی وام دهیاری 
ها، نمایندگان پست بانک ایران و از طریق ارتباط ویدیوکنفرانس با نمایندگان استانداری های ذی ربط در سازمان شهرداری ها و 
دهیاری ها تشکیل و پیشنهادهای استان ها در خصوص اعطای تسهیلات به طرح های درآمدزای دهیاری ها و خرید ماشین آلات 
عمرانی و خدماتی بررسی شد.   کمیته ملی وام دهیاری ها راستای توانمندسازی نهاد دهیاری، ایجاد منابع درآمدی پایدار، رونق 
اقتصادی و ایجاد اشتغال در مناطق روستایی در چارچوب تفاهم نامه همکاری مشترک سازمان شهردای ها و دهیاری های کشوربا 
پست بانک ایران تشکیل می شود. در بیست و ششمین جلسه کمیته ملی وام دهیاری ها اعطای تسهیلات کم بهره به 74 طرح 
اقتصادی درآمدزای دهیاری ها تصویب شد. عناوین برخی از این طرح ها احداث و توسعه اقامتگاه های بوم گردی، تولید بلوک 
سیمانی، احداث چمن مصنوعی، احداث نیروگاه خورشیدی، احداث گلخانه تولید محصولات کشاورزی، احداث مجتمع بین راهی، 
احداث تولید لامپ ال ای دی، احداث دامداری، احداث کارگاه خیاطی و پرورش زنبورعسل در استان های آذربایجان شرقی، 

اصفهان، بوشهر، تهران، خراسان شمالی، زنجان، سمنان، کرمان، گلستان، گیلان، مازندران، مرکزی و یزد است.

تصویب۸۴۱میلیاردریال
تسهیلاتکمبهرهبه7۴طرح
درآمدزایدهیاریها

علی قربانی

بهرام شکوری رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق ایران، گفت: در شرایط اقتصادی امروز که 
بنگاه های اقتصادی به دلیل کمبود نقدینگی در تامین مواد اولیه در تنگنا هستند، اقدامات بانک صادرات ایران 
در گشــایش اعتبارات اســنادی داخلی می تواند از فشار حاصل از این مشــکل بکاهد و موجب امیدواری 
تولیدکنندگان شود. بانک ها از جمله بانک صادرات ایران با روش های مختلف به فعالان اقتصادی کمک می کنند، 
اتفاقی که در همه دنیا مرسوم است.  وی افزود: طرح طراوت بانک صادرات ایران هم یکی از این روش ها و برگرفته 
از گشایش اعتبارات اسنادی در مبادلات بین المللی است. در این مدل از تبادل، چون مشتریان یکدیگر را به 
دلیل بعد مسافت نمی شناسند به یقین گشایش اعتبارات اسنادی بانکی واسطه ایجاد معامله های امن و بدون 
ریسک است. پیش تر شماری از بانک ها اعتبارات اسنادی داخلی را برای مشتریان صادر می کردند که متاسفانه 
سوءاستفاده هایی از آن صورت گرفت و منجر به ممنوعیت صدور اعتبارات اسنادی داخلی شد. حالا جای 
قدردانی دارد که بانک صادرات ایران بار دیگر امکان بازگشایی این ابزار معامله را برای فعالان اقتصادی 

کشور فراهم آورده است. 

اقداماتبانکصادراتایراندرگشایش
اعتباراتاسنادیداخلی،موجب
امیدواریتولیدکنندگانشدهاست

بهرام شکوری

بانک قرض الحسنه مهر ایران به طور منظم صورت های مالی خود را روی وب سایت بانک منتشر کرده و 
این اطلاعات در دسترس عموم مردم قرار دارد.

به گزارش روابط عمومی بانک مهر ایران، صفحه مربوط به صورت های مالی بانک از طریق بخش »درباره 
بانک«، پنجره »گزارشــات و شفافیت مالی« و صفحه »استانداردهای شفافیت اطلاعات« در دسترس عموم 
مردم است. همچنین می توانید با وارد کردن آدرس این صفحه در نوار آدرس مرورگر خود،  مستقیماً وارد شده 
و در بخش »صورت های مالی و اظهار نظر حســابرس مســتقل« صورت های مالی حسابرسی شده سال های 
گذشــته از جمله ســال 139۸ را مطالعه کنید. گفتنی است بانک قرض الحسنه مهر ایران در ابتدای هر سال 
صورت های مالی حسابرسی نشده سال گذشته را روی وب سایت بانک منتشر کرده و پس از انجام حسابرسی 
نیز صورت های مالی حسابرســی شده را روی وب سایت خود منتشر می کند. شفافیت مالی بانک مهر ایران و 
انتشــار منظم اطلاعات یکی از دلایلی بود که در ســال گذشته این بانک مورد توجه نهادهای بین المللی قرار 

گرفت. 

رعایتاصولشفافیتمالی
دربانکمهرایران

بانک قرض الحسنه مهر ایران

اسماعیل للـه گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران، در پیامی فرا رسیدن هفته بانکداری اسلامی را تبریک گفت. در 
متن این پیام آمده است: » فرا رسیدن دهم شهریور ماه سالروز تصویب قانون عملیات بانکی بدون ربا و آغاز هفته بانکداری 
اسلامی را محضر تمامی شما عزیزان و فعالان جبهه اقتصادی صمیمانه تبریک عرض می نمایم. قانون عملیات بانکی بدون 
ربا به عنوان یکی از قوانین مترقی و تأثیرگذار کشور پس از انقلاب شکوهمند اسلامی در جهت اعتلای نظام بانکی و تسهیل 
مسیر خدمت رسانی به جامعه و مردم از رهگذر شریعت اسلامی بود و هم اکنون و پس از گذشت قریب به چهار دهه، بیش 
از هر زمان دیگر کارآمدی و انتفاع آن برای جامعه، مشتریان و نظام بانکی آشکار و محرز شده است. بانک رفاه کارگران نیز 
به عنوان یک بانک باتجربه، اجتماعی و منضبط نظام بانکی از نخستین روزهای تصویب قانون بانکی بدون ربا همواره اهتمام 
و تلاش شایان ذکری مصروف داشته تا تمامی جوانب این قانون را به منصه ظهور و اجرا بگذارد و به مشتریان و ذی نفعان 
معزز، خدمات بانکی ارائه نماید.خداوند سبحان را شاکریم و بسیار خرسند که بانک رفاه کارگران همراستا با سیاست های 
کلان اقتصادی و شبکه بانکی در این سال ها توانسته  علاوه بر تکریم مشتریان و پاسخگویی به نیازها و خواسته های ایشان 

مطابق با قوانین و شرع دین مبین اسلام، در مسیر توسعه و پیشرفت میهن اسلامی مؤثر واقع گردد.«

قانونعملیاتبانکیبدون
ربایکیازقوانینمترقیو
تأثیرگذارکشوراست

اسماعیل للـه گانی 

بانک قرض الحسنه رسالت از پرداخت بیش از 4 میلیون و 200 هزار فقره تسهیلات قرض الحسنه از سال 92 تا اواخر 
تیرماه سال جاری در این بانک خبر داده است. محمدحسین حسین زاده، مدیرعامل بانک قرض الحسنه رسالت اعلام کرد: 
تعداد و میزان تسهیلات پرداختی در این بانک در سال 9۸ نسبت به سال 92 حدود 70 درصد افزایش داشته است.   از 
ابتدای سال جاری تاکنون بالغ بر 350 هزار فقره تسهیلات پرداخت  شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته نیز 55 
درصد افزایش داشته است.   بانک قرض الحسنه رسالت در سال 92 به شبکه شتاب پیوسته است و تاکنون توانسته ایم ازنظر 
تعداد تراکنش های شتابی رتبه هفتم و در سهم بازار بانک پذیرنده از کل تعداد تراکنش های شبکه پرداخت رتبه دوازدهم 
را  از بین تمام بانک ها و موسسه های مالی و اعتباری به خود اختصاص دهیم. بر اساس صورت های مالی حسابرسی نشده 
سه ماه منتهی به پایان خردادماه 1399 این بانک سپرده های دیداری و مشابه این بانک نیز 2 درصد رشد داشته و به حدود 
4 هزار میلیارد تومان رسیده است. میزان سپرده های پس انداز و مشابه این بانک نیز به 1۸ هزار میلیارد تومان رسیده است. 
سرمایه بانک قرض الحسنه رسالت با نماد وسالت 50 میلیارد تومان است. جمع درآمدهای کارمزدی بانک نیز در پایان سه 

ماه ابتدای امسال 41 درصد رشد داشته است. جمع درآمدهای غیر مشاع نیز 70 درصد رشد داشته است.

افزایش
7۰درصدیتسهیلات
بانکقرضالحسنهرسالت

محمدحسین حسین زاده

دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران  و پرویز خسروشاهی با صدور احکامی 
جداگانه، دکتر محمد رضایی مدیر عامل بیمه ایران را به عنوان عضو »ستاد انتخاب کارکنان شایسته صنعت بیمه« و 
» نایب رییس کمیته نظارت و ارزیابی آموزش صنعت بیمه« منصوب کردند. متن احکام صادر شده به شرح زیر است:

جناب آقای دکتر محمد رضایی مدیر عامل محترم شرکت سهامی بیمه ایران، به استناد به ماده )2) دستورالعمل 
انتخاب کارکنان شایسته صنعت بیمه ، به موجب این ابلاغ به عنوان»عضو ستاد انتخاب کارکنان شایسته صنعت 
بیمه« منصوب می شوید.امید است با اتکال به خداوند متعال در انجام وظایف ستاد )موضوع ماده 3 دستورالعمل 

مذکور) موفق و موید باشید. /غلامرضا سلیمانی   
جناب آقای دکتر محمد رضایی ، با سلام و احترام؛   با استناد به فصل سوم نظامنامه شورای سیاستگذاری آموزش 
در صنعت بیمه مصوب 1399/04/02 و با عنایت به تجربه و تخصص جنابعالی به عنوان عضو و نائب رییس کمیته 
نظارت و ارزیابی آموزش صنعت بیمه منصوب می شوید. امید است با کمک به ایفای مسئولیت های کمیته و بهبود 

و ارتقای آن در راستای تحقق اهداف و سیاست های شورا موفق و موید باشید./پرویز خسرو شاهی

دوحکمانتصابجدید
برایمدیرعامل
بیمهایران

محمد رضایی

انواع کالای دادوستد شده در بورس کالای ایران در هفته منتهی به 6 شهریور ماه جاری، ۸۸6 هزار و 
179 تن به ارزش بیش از 69 هزار میلیارد ریال بود که نســبت به هفته ماقبل از نظر وزن 25 و ارزش 32 
درصد افزایش داشت.  هفته گذشته در تالار محصولات صنعتی و معدنی 337 هزار و ۸۸4  تن انواع کالا به 
ارزش 35 هزار و 492 میلیارد ریال معامله شد. همچنین در این تالار 326 هزار و 297 تن فولاد، هفت هزار 
و ۸40 تن آلومینیوم، سه هزار و 140 تن مس، 12 تن کنسانتره فلزات گران بها، 120 تن سولفور مولیبدن، 
475 تن شمش روی و 20 کیلوگرم شمش طلا از سوی مشتریان خریداری شد. همچنین در هفته معاملاتی 
یاد شده در دو بخش داخلی و صادراتی تالار فرآورده های نفتی و پتروشیمی، 525 هزار و 1۸۸ تن انواع کالا 
به ارزش 33 هزار و 633 میلیارد ریال به فروش رسید.  در این تالار 204 هزار و 500 تن وکیوم باتوم )ماده 
اولیه تولید قیر و نفت کوره)، 149 هزار و ۸74 تن قیر، ۸3 هزار و ۸10 تن مواد پلیمری، 35 هزار و 60 تن 
مواد شــیمیایی، 4۸ هزار و 500 تن لوب کات )ماده اولیه تولیــد روغن موتور)، یک هزار و 260 تن عایق 

رطوبتی، یک هزار و 414 تن روغن پایه، 150 تن آرگون و 700 تن گوگرد معامله شد.

ارزشمعاملات
بورسکالا
۳۲درصدرشدیافت

سازمان بورس و اوراق بهادار کشور

خبـــــر

سلامی،  سرلشکر   
فرمانده کل سپاه پاسداران 
در تماس تلفنی با سردار 
از تلاش  حسین اشتری 
و  مجاهدانــه  هــای 
هوشیارانه ناجا در تامین 
مراســم  امنیت  و  نظم 
سوگواری دهه اول محرم و 

همکاری مردم در این زمینه قدردانی کرد. 
در پی برگزاری باشکوه و متفاوت مراسم دهه اول ماه 
محرم در سراســر کشور، ســردار سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی طی تماس 
تلفنی با سردار سرتیپ پاسدار حسین اشتری فرمانده نیروی 
انتظامی جمهوری اســلامی ایران از تلاشهای مجاهدانه و 
هوشیارانه فرماندهان و کارکنان این نیرو و نیز همکاری مردم 
در این راستا، قدردانی و تشکر کرد.  خدای بزرگ را شاکریم 
که به رغم تبلیغات مسموم دشمنان اسلام و محرم ، آیین های 
عزاداری سید و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع) 
در شرایط خاص ناشی از شیوع ویروس کرونا و  محدودیت 
های ایجاد شده با تدابیر، تمهیدات و برنامه ریزی های دقیق 
و هوشمندانه نیروی انتظامی و هم افزایی و همکاری سایر 
نیروهای اطلاعاتی و امنیتی و به ویژه مشارکت مردم فهیم و 
قانون مدار کشورمان ، در امنیت کامل و نظم مثال زدنی برگزار 
و در وضعیتی متفاوت تجربه منحصر به فردی را در تاریخ ثبت 
کرد. فرمانده کل ســپاه  نقش مشارکت مردم عزیز و عزادار 
ایران در برگزاری باشکوه و پرشور و شعور برنامه های سوگواری 
تاسوعا و عاشورا در لبیک به توصیه های رهبر عظیم الشان 
انقلاب اســلامی و رعایت پروتکل های بهداشــتی را قابل 
تحسین و درس آموز توصیف کرد و افزود: همکاری و التزام 
عزاداران و هیئت های مذهبی به رعایت توصیه های ستاد ملی 
مبارزه با کرونا بیانگر عزت، عظمت  و کرامت ملت ایران و پای 
بندی آنان به صیانت از نعمت امنیت و سلامت جامعه بود که 
در این شرایط خطیر پلیس مقتدر و مجاهدان سلامت را یاری 

بخشید.

خبــــر
قدردانی سرلشکر سلامی

 از مردم و ناجا 
تسریع و تسهیل در روندخدمت رسانی به مردم 

مورد تأکید است

دکتر شایان مدیر عامل بانک مسکن از حوزه شرق تهران، 
شعبه پردیس وپروژه های مسکن مهر پردیس بازدید کرد واز 

نزدیک در جریان امور قرار گرفت. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مســکن، 
دکتر شایان به همراه روسای ادارات کل روابط عمومی،سازمان 
و روش ها و مدیر منطقه شرق تهران به صورت سرزده از حوزه 
شرق تهران، شــعبه پردیس وپروژه های مسکن مهر و محل 
شرکت عمران شهر جدید بازدید کرد واز نزدیک در جریان امور 

قرار گرفت.
بر اساس این گزارش دکتر شایان در این بازدید ضمن تاکید 
بر حفظ سلامت همکاران و اجرای شیوه نامه های بهداشتی در 
شعب بر لزوم تسریع و تسهیل در ارائه خدمات و تشکیل پرونده 
ها بصورت الکترونیکی و غیر حضوری به مشتریان اشاره کرد و 
اظهار داشــت: تمامی همکاران در ارائه خدمت بهتر به مردم و 
مشتریان بانک کوشا و فعال باشند و از هیچ کوشش و تلاشی در 
این زمینه دریغ نکنند. همچنین در خصوص فرایند ارائه خدمات 
به مشتریان از مرحله تشکیل پرونده تا فروش اقساطی مسکن 
مهر و همچنین در مورد پیگیری و تسریع و تسهیل نمودن فرآیند 
کار گزارشاتی از سوی مدیر منطقه شرق تهران به مدیرعامل بانک 
ارایه شد و پیشــنهاداتی برای رفع موانع و مشکلات موجود با 
استفاده از نرم افزارهای الکترونیکی مطرح شد که دکتر شایان 
ضمن تاکید بر اهمیت موضوع ، نسبت به عملیاتی نمودن و رفع 
مشکلات به ادارات ذی ربط دستورهای لازم را صادر کرد. طی 
این بازدیددکتر شایان حذف تدریجی فرآیند تشکیل پرونده 
حضوری را خواستار شد و بر تسریع در کارها، کاهش هزینه ها 
و ایجاد امنیت در حفظ اطلاعات مشتریان از طریق الکترونیکی 

کردن تمامی پرونده ها تاکید کرد.

وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به 
اهمیــت تکمیل طــرح ۵۵0 هزار 
هکتــاری خوزســتان گفت: طی 
مکاتباتی که بــا رئیس جمهوری و 
ســازمان  برنامه و بودجه صورت 
گرفته منابع مالی مورد نیاز فاز دوم 

این طرح در حال تامین است. 
کاظــم خاوازی، اظهار داشــت: در 
صورت تامین اعتبــارات مورد نیاز برای 
اجــرای فاز دوم طرح 550 هزار هکتاری 
زمین های کشاورزی استان خوزستان، 
این وزارتخانه آمادگی دارد تا پایان امسال 
15 هــزار هکتار از ایــن زمین ها را برای 
کشــت انــواع محصولات کشــاورزی 

آماده سازی کند.
وی با اشــاره به اینکه کشاورزان در 
آستانه کشت پاییزه قرار دارند، گفت: به  
همیــن منظور توزیع ۸0 هــزار تن کود 

فسفاته آغاز شده و به خاطر اینکه یکی از 
مبــادی ورودی این کودها بنــدر امام 
خمینی)ره) محسوب می شود، نیاز استان 
خوزستان نیز به زودی تامین خواهد شد.

وی یادآور شد: همچنین 40 هزار تن 
دیگر از کود فسفاته در حال تامین است 
که در این مقطع نیاز کشور را رفع می کند 
و همزمان برای تامین نیاز کشور به دیگر 
کودها، طی قراردادی بیش از 200 هزار 
تن کود توســط تولیدکنندگان داخلی 

تولید و عرضه خواهد شد.
وی ادامه داد: یکی از مشکلات حوزه 
کشــاورزی در اســتان خوزستان وجود 
حلقه های مفقــوده در صنایع تبدیلی و 
تکمیلی است که در این رابطه مذاکرات 
خوبــی با یکی از ســرمایه گذاران بزرگ 
کشور انجام شده و کمک های لازم برای 
صدور پروانه فعالیــت پروژه مربوطه، در 

حال انجام است.
وزیر جهادکشــاورزی به راه اندازی 
یــک مرکز لجســتیک ماشــین آلات 
کشاورزی در استان مازندران اشاره کرد و 
گفت: مراحل تکمیلی بهره برداری از این 
مرکز در مراحل نهایی اســت و در استان  

فارس نیــز مقدمات لازم برای ایجاد یک 
مرکز دیگر، فراهم شده است.  در صورت 
وجــود متقاضی بخــش خصوصی، این 
آمادگی را داریم که در شــهر جیرف در 
اســتان کرمان نیز یک مرکز لجستیک 

ماشین آلات کشاورزی راه اندازی شود.

خاوازی : منابع مالی فاز دوم طرح 550 هزار 
هکتاری خوزستان در حال تامین است 

سخنگوی شورای شهر تهران با اشاره به اینکه 
فروش تراکم خارج از ضوابط و مقررات در پایتخت 
نداریم، گفت: انجــام پروژه های محله محور در 

اولویت کاری شورا قرار دارد.  
علی اعطا، سخنگوی شورای شهر تهران در گفت وگو 
با خبرگــزاری فارس درباره موضوع تراکم فروشــی در 
پایتخت توسط مدیریت شــهری اظهار کرد: گزارش از 
تراکم فروشی توسط شــهرداری تهران به شورای شهر 
نداشته ایم و در صورتی که کسی گزارش، شواهد یا سندی 
 در ایــن زمینه داشــت، قاعدتا به شــورای شــهر ارائه 

کرده بود.  

تراکم فروشی  خارج از ضوابط نداریم
وی افزود: منظور از تراکم فروشی، فروش تراکم خارج 
از ضوابــط و مقررات اســت؛ چراکه صــدور پروانه برای 
ساختمان سازی در حدود طرح تفصیلی، تراکم فروشی 
محسوب نمی شود.   سخنگوی شورای شهر تهران ادامه 
داد: در صورتی که صدور پروانه فراتر از ضوابط و مقررات 
انجام گیرد، می توانیم بگوییم تراکم فروشی صورت گرفته 
است که ما توانسته ایم تراکم فروشــی را در شهر تهران 
متوقف کنیم.   اعطا خاطرنشان کرد: هر چند که شهرداری 
در حال حاضر به دلیل مشکلات ناشی از کرونا و تحریم ها 
با مشکلات جدی مالی مواجه است، ولی این مساله سبب 

نشــده که فروش تراکم خارج از ضوابط و مقررات انجام 
گیرد.   وی بیان کرد:  کاهش منابع درآمدی شــهرداری 
مشکلاتی را در انجام پروژه ها به همراه داشته که شورای 
شهر و شــهرداری تهران در تلاش اســت تا پایان سال 
بخش هایی از برنامه پنج ساله را به نتیجه برساند.   سخنگوی 
شورای شــهر تهران با اشــاره به اینکه انجام پروژه های 
محله محور رضایت مندی شهروندان را به همراه دارد و در 
اولویت کاری ما است،  گفت:  علاوه بر رویکرد اجتماعی که 
این پروژه ها ســبب می شود، تقویت محله ها را نیز شاهد 
خواهیم بود و این موضوع در زندگی مردم ملموس است 

و در جهت رفع مشکلات محلات تاثیرگذار خواهد بود.

تراکم فروشی خارج از ضوابط نداریم
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حســن حسن خانی کارشناس اقتصادی گفت: با توجه به چشم انداز نامشخص از رفع تحریم ها، سیاست جلوگیری از واردات کالاهای لوکس باید در کشور تبدیل به یک سیاست دائمی  
شــود. وی با  اشاره به تذکر حکیمانه رهبر معظم انقلاب اسلامی درباره ممانعت از ورود کالاهای لوکس آمریکایی گفت: این مسئله در شرایطی مطرح می شود که درآمد ارزی کشور 
حاصل از فروش نفت به دلیل شدت یافتن تحریم های آمریکا تقریباً به صفر رسیده و بخش قابل توجهی از ارز حاصل از صادرات نیز به چرخه اقتصاد رسمی کشور باز نگشته است. او با 
انتقاد از واردات گوشی های گران قیمت در ماه های گذشته اظهار داشت: برای اداره یک کشور تحت تحریم، راهی جز ممانعت از ورود کالاهای لوکس وجود ندارد و با توجه به چشم انداز 
نامشــخص از رفع تحریم ها، سیاســت جلوگیری از واردات کالاهای لوکس باید در کشور تبدیل به یک سیاست دائمی  شود. لازمه سیاست گذاری در این زمینه روشن بودن مصادیق 

کالاهای لوکس است. برای مثال حتی با وجود افزایش شدید قیمت خودروی گران قیمت، ممکن است تقاضا برای این کالا کاهش نیابد. 

ممنوعیت
ورود
کالایلوکس
باید
دائمیشود

هفته نامه اقتصادی ایران
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شناختهشدهاست.بهگزارشاعتباربهنقلازروابطعمومیبانکملیایران،کافهبازاربهعنوانبزرگترینمرجعدانلودونصببرنامههایاندرویدی
امتیاز بالاترین کاربران، از ۴.۶ امتیاز کسب با بام همراه آن اساس بر که کند می ارایه ایرانی موبایلی های اپلیکیشن نصب از گزارشی سالانه
اپلیکیشنهایبانکیموجوددرکافهرابهخوداختصاصداد.باهمراهبام)بامبهروزرسانیشده(،میتوانیدبهخدماتیازقبیلانتقالوجهحسابی
درونبانکیوشتابی،کارتبهکارت،پرداختقبوضخدماتیازطریقبارکدخوان،پرداختاقساطتسهیلات،خریدشارژ،شارژخودکار،ماندهکارت،
صورتحسابتسهیلات،افزودنتسهیلاتدیگران،استعلامبرگهچک،خریدبستهاینترنت،نیکوکاریو...رادربستریکاپلیکیشندسترسیداشته

باشید.اگرهنوزازهمراهباماستفادهنمیکنید،برایدانلودونصبآنبهسایتبانکملیایرانمراجعهکنید.

بازدیدمدیرعاملصندوقبازنشستگیفولادازمجموعهکارخانهفرآوریچغارت همراهبامبانکملیایران،برنامهمحبوبکاربرانایرانی

خبـــــر

 تشکیل کارگروه اندیشه ورزی مدتی است که 
مورد تاکید سازمان بورس قرار گرفته تا بتوان از 

خرد جمعی، استفاده ای بهینه داشت. 
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در این خصوص 
ابراز داشت: کارگروه های اندیشه ورزی فضاهایی هستند 
که توسط فعالان بازار اداره می شوند. در واقع یک هسته 
اندیشــه ورزی مرکزی شکل می گیرد و تحت آن هسته 
مرکزی، پنج هسته اندیشه ورزی دیده می شود که شامل 
هســته فناوری و  آی تی، مدیریت بازار و ارزیابی ریسک، 
رســانه ها، فضای مجازی و حقوقی، توسعه بازار بدهی و 
تامین مالی می شوند. حسن قالیباف اصل ادامه داد: اعضای 
کارگروه ها در جلسات حضور دارند و در فضای مجازی به 
تبادل اندیشه می پردازند و تمامی فعالان بازار می توانند 
عضو این فضا شــوند. به ایــن ترتیب پس از جمع بندی 
مباحث مطرح شــده این موضوعات بــه کارگروه های 
اندیشه ورزی ارسال و با توجه به موضوع، جمع بندی شده 
و در هسته مرکزی مطرح می شوند. نظرات نهایی هم در 
نهایت در دستور کار هیات مدیره، شورای عالی بورس و 
بعضا هیات وزیران قرار گرفته و تصمیمات جدیدی برای 
بازار ســرمایه اخذ می شود. رییس ســازمان بورس در 
خصوص شرکت های سهامی عام پروژه محور ابراز داشت: 
تاسیس این شرکت ها در راستای تامین مالی پروژه های 
سرمایه گذاری به تصویب رسید. وی ادامه داد: مقرر شده 
تامین سرمایه ها و سهامداران عمده پروژه های خود را در 
قالب یک شرکت سهامی عام در سازمان به ثبت برسانند. 
پس از ثبت شــرکت ها به عنوان سهامی عام، سهامدار 
عمده می تواند 50 تا 60 درصد از سرمایه خود را به بازار 
وارد کنــد و بلافاصله پــس از پذیــرش در فرابورس و 
بازگشایی نماد، معامله می شود. قالیباف اصل در ادامه با 
اشاره به اینکه تاسیس شــرکت های سهامی عام پروژه 
محور گام مهمی در تامین مالی پروژه های اقتصادی است 
خاطرنشان کرد: نخستین درخواست برای تاسیس این 

شرکت ها نیز به سازمان ارسال شده است.  

رضا تقی پور عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی گفت: باید پول هایی که وارد بازار بورس 
می شود، برای حمایت از تولید یا تامین نقدینگی جاری 
شرکت ها صرف شود. وی درباره وضعیت بازار بورس اظهار 
کرد: بازار بورس اگر چارچوب های کنترل شده و درستی 
داشته باشد قطعا مثبت است و تاثیرات خوبی دارد به این 
معنا که باید پول هایی که وارد بازار بورس می شود، برای 
حمایت از تولید یا تامین نقدینگی جاری شرکت ها صرف 
شود. عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: در این صورت، بازار بورس می تواند 
موتور محرک تولید شود اما نگرانی هایی وجود دارد مبنی 
بر اینکه پول هایی که از طریق فروش برخی از شرکت ها 
به خصوص شــرکت های دولتی در بازار بورس به دست 
می آید، از چرخه تولید خارج شود و برای مصارف بودجه 
جاری و از این دست هزینه ها صرف شود که قطعا در این 
صورت مطلوب نیست و به تعبیری می توان گفت که این 
روند منجر به تضعیف تولید می شود. وی افزود: حتما باید 
یک جمع نخبه و با خرد جمعی درباره اتفاقات کلان بازار 
بورس نقطه نظر داشته باشند به نحوی که مردم در این 
بازار ضرر نکنند و افزایش قیمت سهام به صورت موثر و 
واقعی به سمت حمایت از تولید برود. نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اســلامی اظهار داشت: باید تدابیری 
اندیشــیده شود تا شرکت هایی که در بازار بورس عرضه 
می شوند، دچار ضرر و زیان نشوند و همچنین مردم هم 

از این حیث ضرر و زیان نبینند.

بانک تجــارت ســاده ترین روش های ممکــن را برای 
پذیره نویســی سهام دولت در پالایشــگاه های کشور در قالب 
»صندوق سرمایه گذاری پالایشی یکم« با تخفیف 20 درصدی 
فراهم کرده است. امکان پذیره نویسی سهام دولت در پالایشگاه ها 
تا ساعت 24 چهارشنبه 19شهریورماه فراهم شده است. این بانک 
به منظور حفظ سلامتی شهروندان با توجه به شیوع بیماری کرونا 
با ایجاد درگاه های پرداخت غیرحضوری شامل همراه بانک، پایگاه 
اینترنتی بانک به نشانی www.tejaratbank.ir، اینترنت 
بانک، اپلیکیشن های ست و پات، امکان پذیره نویسی سهام دولت 
در پالایشگاه های کشور را بدون نیاز به کد بورسی و تنها با کدملی 

از طریق صندوق سرمایه گذاری قابل معامله فراهم کرده است. 
حداقل مبلغ پذیره نویسی برای هر شخص حقیقی 100 
هزار ریال و حداکثر 50 میلیون ریال اســت. متقاضیانی که در 
پذیره نویسی واحدهای سرمایه گذاری صندوق واسطه گری مالی 
)دارایکم) شرکت کرده اند در مجموع می توانند از دو صندوق تا 
سقف 50 میلیون ریال پذیره نویسی کنند که در زمان پذیره نویسی 
پس از ورود کد ملی محاســبه و اعلام می شــود. این صندوق 
پالایشی با توجه به عدم محدودیت سنی، فرصت سرمایه گذاری 
بلندمدت برای فرزندان را نیز فراهم کرده اســت و از مزایای این 
خرید، بهره مندی هموطنان از تخفیف 20 درصدی پذیره نویسی 
اولیه است و مبنای محاسبه تخفیف برای هر فرد حقیقی ایرانی 
قیمت پایانی روز معاملاتی قبل از شروع پذیره نویسی با احتساب 
20 درصد تخفیف است. در صورتی که متقاضیان فاقد کدمعاملاتی 
باشند، می توانند کد معاملاتی )کدبورسی) را مطابق رویه های 
شرکت سپرده گذاری مرکزی و تسویه وجوه دریافت و اقدام کنند. 
داشــتن حساب به ازای هر فرد حقیقی الزامی نیست اما شماره 
شبای پرداخت کننده باید برای عودت وجوه مازاد بر واحدهای 
تخصیص یافته پس از اتمام پذیره نویسی در اطلاعات متقاضی 
درج شود. همچنین بانک اقتصاد نوین اعلام کرد: پذیره نویسی 
صندوق سرمایه گذاری قابل معامله )ETF) با عنوان »پالایشی 
یکم« در این بانک هم انجام می شــود. به گزارش روابط عمومی 
بانک اقتصادنوین؛ در این پذیره نویسی بخشی از سهام شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران در شــرکت های 
پالایش نفت اصفهان، پالایش نفت بندرعباس، پالایش نفت تبریز 
و پالایــش نفت تهــران از طریــق پذیره نویســی واحدهای 
سرمایه گذاری صندوق ســرمایه گذاری قابل معامله در بورس 
)ETF) »پالایشی یکم« به عموم مردم )اشخاص حقیقی) واگذار 
خواهد شد.  پس از اتمام پذیره نویسی و اخذ مجوز فعالیت صندوق 
از سازمان بورس و اوراق بهادار، سهام موضوع فعالیت این صندوق 
با اعمال 20 درصد تخفیف به قیمت پایانی سهم در روز معاملاتی 
قبل از شــروع پذیره نویسی توسط سازمان خصوصی سازی به 
صندوق واگذار خواهد شد که 5 واحد درصد از آن به عنوان دارایی 
سرمایه گذاران و با هدف انجام عملیات بازارگردانی نزد صندوق 

نگهداری خواهد شد.

خبـــر
صندوق های پروژه محور 

گام مهم تامین مالی
آزمون استخدامی شرکت پالایش 

نفت اصفهان برگزار شد
 محمدصــادق حاجیــان 
سخنگوی شــرکت پالایش نفت 
اصفهــان  گفت:  این شــرکت در 
راســتای اجرای مسئولیت های 
اجتماعــی خویش مبــادرت به 
اســتخدام جوانان استان اصفهان 
نموده است. آزمون کتبی استخدامی 

شرکت پالایش نفت اصفهان  با رعایت پروتکلهای بهداشتی در شرایط 
کرونایی  آغاز شد. این آزمون  برای  متقاضیانی که فارغ التحصیل رشته 
تحصیلی مهندسی برق، مهندسی شیمی و مهندسی مکانیک  بودند ، 
برگزار شد که  پس از تعیین پذیرفته شدگان آزمون کتبی از سوی دانشگاه 
صنعتــی اصفهان، با طی مراحل مصاحبه فنــی و تخصصی، ارزیابی 
ناهنجاری های اسکلتی، عضلانی و تست ورزش پذیرفته شدگان مصاحبه 
فنی و تخصصی، ارزیابی روانشناختی،  پذیرفته شدگان  نهایی به استخدام 
شرکت در می آیند. شرکت پالایش نفت اصفهان در این سالها برای رعایت 
عدالت و انتخاب بهترینها، کارکنان خود را از طریق آزمون ورودی برمی 
گزیند و برای اینکه این آزمون به لحاظ کمی و کیفی از سطح علمی قابل 
قبولی برخوردار باشد، آن را  توسط یکی از مراکز دانشگاهی طراحی و 
برگزار می نماید. به همین منظور با توجه به اینکه دانشگاه صنعتی اصفهان 
به عنوان برگزارکنندۀ این آزمون از تجربه و دانش کافی در این زمینه 
برخوردار است، تهیه سؤالات، برگزاری آزمون، حفاظت و امنیت سؤالها 
و رعایت پروتکلهای بهداشتی به این دانشگاه واگذار شد. گفتنی است از 
آنجایی که  مهمترین سرمایه یک شرکت، منابع انسانی آن است، توجه 
ویژه به این فرایند نوعی سرمایه گذاری بلندمدت برای آیندۀ شرکت 
محسوب می گردد. در این راستا شرکت پالایش نفت اصفهان  نظام جذب 
خود را به صورت علمی، نظام مند و مبتنی بر شایستگی، با هدف تناسب 

بیشتر شغل و شاغل طراحی کرده است.

نقدینگی بازار بورس 
صرف حمایت از تولید شود

پذیره نویسی سهام پالایشگاه ها 
در بانک تجارت و اقتصاد نوین 

www.etebar.net

www.etebar.net

وزیر نفت :صنعت برق عراق با گاز ایران فعال است
وزیر نفت با بیان اینکه صنعت 
برق عراق با گاز ایران فعال اســت، 
ادامه داد: استفاده از گاز ایران برای 
عراق هم بســیار صرفه اقتصادی 
دارد، زیــرا گاز طبیعی، جایگزین 
گازوییل می شود که قیمت آن بیش 
از دو برابر قیمت گازی است که ایران 

به آنها می فروشد. 
به گزارش اعتبــار به نقل از وزارت 
نفت، »بیژن زنگنه« در حاشیه ملاقات 
عمومی با مردم با اشــاره به اینکه مقام 
معظم رهبری در دیدار هفته گذشته به 
مناسبت هفته دولت که به صورت ویدئو 
کنفرانســی برگزار شد بر دیدار چهره به 
چهره با مردم با مراعات پروتکل بهداشتی 
تاکید کردند، یادآوری کرد: البته ملاقات 
عمومی با مردم از مدت ها پیش در برنامه 
وزارت نفت قرار داشــته اســت، امروز با 
حدود هشــت نفر به صورت تک به تک 
ملاقات داشــتم که ارتباطی با کارهای 

اداری جاری نداشت.
وی ضمن مطلوب و مفید خواندن 
ایــن ملاقات مردمی که از شــاخه های 
مختلف و به صورت اتفاقی انتخاب شده 
بودند بر تداوم آن تاکید کرد و گفت: این 
افراد براساس سامانه ارتباط با وزیر نفت 
که مدت هاست راه اندازی شده ثبت نام 
کرده بودند و مشــکلات خود را عنوان 
کردند، بعضی از این چالش ها راه حل هایی 
داشــت که به آنها ارائه شد مانند اجاره 

شناورهای ایرانی.
زنگنه خاطر نشان کرد: وزارت نفت 
از اســاس اجاره شــناورهای خارجی را 
ممنوع کرده و اجاره شناور ساخت داخل 
را در اولویت قرار داده است. دستور دادم 
اگر اشکال هایی در اجرا وجود دارد رفع 

شود.
کاهش ذخیره بنزین ایران به دلیل 

افزایش صادرات
زنگنه به این پرسش که وزیر نفت 
عراق عنوان کرده است که نیازی به گاز 
ایران ندارد و تا چند وقت دیگر آن را قطع 

می کند، پاســخ داد: نه چنین ســخنی 
نگفته اند، عراقی ها می دانند هیچکس در 
منطقه نیســت که گاز مورد نیاز آنها را 
تأمین کند، آنها قراردادهایی برای تولید 
گاز در عراق امضا کرده اند زیرا به هر حال 
عراق ظرفیت هایی برای تولید گاز دارد و 
می تواند از آن اســتفاده کنــد اما اینها 
زمان بر است و هم اکنون عراقی ها راغب 
هســتند که مقدار زیــادی از ایران گاز 

دریافت می کنند.
وی با بیان اینکه صنعت برق عراق 
با گاز ایران فعال اســت، ادامه داد: برای 
عراق هم بســیار اقتصادی است زیرا گاز  
طبیعــی جایگزین فــرآورده نفت گاز 
می شود و قیمت آن بیش از دوبرابر قیمت 
گازی اســت که ایران به آنها می فروشد 
بنابراین چنین حرفی که عراق احتیاج به 
گاز ایران ندارد را نشــنیدم و همچنین 

موضوعی را هم نگفته اند.
وزیــر نفــت دربــاره اینکــه آیا 
ذخیره سازی های بنزین ایران هم اکنون 
به بالاترین سطح رســیده است، پاسخ 
منفــی داد و گفت: ذخیره ســازی های 
بنزیــن ایــران در اردیبهشــت و اوایل 
خردادماه به بیش از 5 میلیارد لیتر رسیده 
بود، اما اکنون با توجــه به صادراتی که 

انجام شده، پایین آمده است.
سی ان جی اولویت وزارت نفت

وزیر نفت توسعه صنعت سی ان جی 
)گاز طبیعی فشرده) در سطح خودروهای 
عمومی مانند اتوبوس های شــهری را از 
دیگر موارد مطرح شده عنوان کرد و گفت: 
این موضوع نیز قرار شد که پیگیری شود، 
اما پیشــنهاد دادم که نشست بعدی را با 
انجمن جایگاهداران سی ان جی داشته 
باشند که حرف های یکدیگر را از نزدیک 
بشوند زیرا سی ان جی از مسائل اولویت دار 

در وزارت نفت است.
زنگنه به مذاکره با چند شــرکت 
دانش بنیان که در ســاخت تجهیزات و 
ارائه خدمات فعال بودند اشاره و تصریح 
کرد: همه تجهیزات عنوان شده مورد نیاز 

وزارت نفت بود و مقرر شــد که پیگیری 
شوند؛ اگر اثبات شود که شرکتی کاری را 
می تواند انجــام دهد وزارت نفت به طور 
حتم از خرید مشابه خارجی آن ممانعت 
می کند و این به عنوان یک اصل در وزارت 
نفت اســت؛ اگر تجهیزی کــه در ایران 
ساخته شود با کیفیت باشد جلو وارداتش 

گرفته می شود.
وی ادامــه داد: ایــن موضــوع بر 
شــرکت های غیردولتــی نیــز مانند 
پتروشیمی ها و یا پالایشگاه ها نیز جاری 
و حاکم اســت و تنها برای شرکت های 
دولتی اجرا نمی شــود به ویژه در شرایط 
کنونی که مشــکلات اشتغال در کشور 
وجود دارد باید به این نکته نیز توجه کرد.

بالا رفتن کیفیت با رقابت
زنگنه در پاســخ به این پرسش که 
برنامــه وزارت نفــت بــرای حمایت از 
شرکت های ایرانی به منظور اجرای پروژه 
در کشــورهای خارجی چیست؟ افزود: 
»بزرگتریــن حمایتی کــه وزارت نفت 
می تواند از شرکت های ایرانی داشته باشد 
این است که این شرکت ها مرجع داشته 
باشند یعنی فعالیت هایی در ایران داشته 
باشــند که قابل ارائه به شــرکت های 
خارجی باشد چه در ساخت و چه در ارائه 

خدمات.«
وی با اشــاره به اینکه رقابت سبب 
بالارفتن کیفیت تولید می شــود، گفت: 

حضور خارجی ها هم اکنون در ایران بسیار 
کم شده و رقابت بالایی در کشور وجود 
ندارد. البته موضوع خوبی نیست، اما این 
موقعیت فرصتی برای رشد شرکت های 

ایرانی فراهم کرده است.
وزیر نفت بــا بیان اینکه تجهیزات 
ســاخت داخل مورد نیــاز صنعت نفت 
به طور حتم بررسی می شود و اگر مسئله 
وجود نداشــته باشد بی شــک خرید و 
واردات آنها ممنوع می شود، اظهار کرد: 
ســازمان صدور گواهی کیفیت حرکت 
بسیار مهمی است که دو هفته پیش آغاز 
شد، این ســازمان به مصرف کنندگان 
اطمینان می دهــد کالایی که در داخل 
ساخته شده اســت استانداردهای مورد 

نیاز صنعت نفت را دارد.
وی گفت: هیچ ســازمانی با وجود 
ریسک های بسیار در تولید، تجهیزی را 
که برای نخستین بار ساخته شده است 
بــه  کار نمی گیــرد مگر اینکــه نهادی 
بی طرف، حرفه ای و تخصصی این توانایی 

و استاندارد بودن آن را تایید کند.
وزیــر نفت افزود: ســازمان صدور 
گواهی کیفیت به این منظور راه اندازی 
شــده و حرکتی بســیار بزرگ و مهم و 
همسو با اهداف حمایت از ساخت داخل 
و بهره گیــری بی خطر و آرامش بخش از 
تجهیزات ساخت شــرکت های ایرانی 

است.

تفاهم نامه زیســت محیطی و 
بیمه ای با حضور معاون رئیس جمهور 
و رئیس ســازمان محیط زیست و 
رئیس کل بیمه مرکزی با محوریت 
پوشش ریسک های زیست  محیطی 

به امضا رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل 
روابــط عمومی و امور بیــن الملل بیمه 
مرکزی، دکتر غلامرضاسلیمانی در این 
مراسم گفت: آلودگی هوا و محیط، آسیب 
به جنگلها و منابــع طبیعی و همچنین 
تهدید زیست گونه های جانوری و گیاهی 
از ریســک های مهمی است که صنعت 
بیمه برای پوشــش آن از آمادگی کافی 

برخوردار است.
دکترسلیمانی افزود: محیط زیست 
در کشور ما مظلوم واقع شده است و اثرات 
مخرب آن، هم در حال حاضر احســاس 
می شود و هم در نسل های آینده از سر می 
گذرد و به همین خاطر صنعت بیمه تلاش 
دارد تا به ســهم خود خطــر نابودی را از 

چهره آن پاک کند.
رئیس کل بیمه مرکزی با تاکید بر 
ظرفیت های موجود صنعت بیمه از عرضه 
32 محصول بیمه ای در کشور خبر داد و 
گفت: متاســفانه بخش اعظــم جامعه 
محصولات بیمه کشــور را تنها در رشته 
بیمه شخص ثالث و 3 یا 4 محصول دیگر 
خلاصــه می کننــد که بایــد این تفکر 

نادرست اصلاح شود.

محاسبه فنی و دقیق پوشش های 
بیمه ای در تغییرات اقلیمی جهان را نشانه 
اهمیــت تعامل صنعت بیمــه و فعالان 
محیط زیست ارزیابی کرد و اظهار داشت: 
در گام نخســت محیط زیســت باید از 
ریسک های موجود فاصله بگیرد و در گام 
بعدی نوبت مســئولیت پذیری کسانی 
اســت که محیط زیست را با آسیب های 

جدی روبرو می کنند.
دکتر سلیمانی از تنوع محیط زیست 
محیطی در کشور به عنوان یکی از چالش 
های جدی در عرصه بیمه گری یاد کرد و 
گفت: برای شناســایی و پوشش ریسک 
های زیست محیطی راه اندازی کارگروه 
ویژه متشکل از متخصصان محیط زیست 
و کارشناسان خبره بیمه ای یک ضرورت 

آشکار است.
رئیس شورای عالی بیمه در بخش 
دیگری از سخنان خود با برشمردن سوابق 

صنعت بیمه در پوشــش ریســک های 
مرتبــط با گونه هــای نــادر جانوری و 
بخش های دیگر محیط زیست خواستار 
افزایش سطح تعاملات بین صنعت بیمه 

و سازمان محیط زیست شد.
بر اســاس این گزارش دکتر عیسی 
کلانتری معــاون رئیس جمهور و رئیس 
ســازمان حفاظت از محیط زیست نیز 
دراین مراسم گفت: صنعت بیمه به عنوان 
نهاد پذیرنده ریسک های کشور می تواند 
با هدف کاهش خسارات، استانداردهای 
خود را به مجموعه های مختلف تحمیل 
کند. وضع اســتانداردهای بیمه ای برای 
کاهش ریســک ها توسط صنعت بیمه، 
کشــور را به سمت توســعه پایدار پیش 

خواهد برد.
معــاون رئیس جمهــور و رئیس 
ســازمان محیط زیســت، پیــروی از 
اســتانداردهای تخصصی را درراستای 

کاهش ریســک های بیمه ای و کاهش 
تلفات ارزیابی کرد و افزود: صنعت بیمه 
ایــن قابلیــت را دارد که پیــش از وقوع 
حوادث، ریســک های موجود را با کمک 

بیمه گذاران مهار و برطرف کند.
وی با اعلام خرســندی از عملکرد 
صنعت بیمــه، ابراز امیــدواری کرد که 
امضای این تفاهم نامه سرآغاز خوبی برای 
همکاری های گسترده در آینده باشد. در 
تفاهم نامه منعقد شــده بین ســازمان 
حفاظت از محیط زیست و بیمه مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر ظرفیت 
های موجــود در مجموعه هــای بیمه 
مرکزی و صنعت بیمه و همچنین سازمان 
محیط زیست، ضرورت ارتقای فرهنگ 
زیســت محیطی و همگرایی با توســعه 
صنعت بیمه کشــور مد نظر قرار گرفته 

است.
در این تفاهم نامــه بر موضوعاتی 
نظیر: همکاری متقابل با هدف کمک به 
حفظ و بهسازی محیط زیست و توسعه 
پوشــش های بیمه ای، کمک به توسعه 
اقتصاد ســبز و اکوتوریسم، مساعدت در 
توسعه جایگاه بین المللی محیط زیست 
و صنعت بیمه و همچنین بهره مندی از 

ظرفیت های متقابل تاکید شده است.
در جریان امضــای این تفاهم نامه 
طرفین بر ضرورت تشکیل یک کارگروه 
ویژه تخصصی با حضور کارشناسان زبده 

محیط زیست و بیمه تاکید کردند.

باید  در بسته بندی محصولات بیمه ای متناسب با محیط زیست طرح نو در اندازیم
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رئیس ســازمان توسعه تجارت گفت: محاسبات ما نشان می دهد ظرفیت صادرات ما به کشور های همسایه ۱۰۰ میلیارد دلار بیشتر از میزان کنونی است. 
حمید زادبوم، با بیان اینکه هم اکنون میزان صادرات ایران به ۱5 کشور همسایه حدود ۲5 میلیارد دلار است، اظهار کرد: ما می توانیم تا حدود ۱۰۰ میلیارد دلار 
در اقلامی که کشــور های همســایه واردات دارند و ما در آن کالا ها ســابقه صادراتی داریم میزان صادرات را افزایش دهیم. وی با بیان اینکه پاکستان، 
پرظرفیت ترین کشور هدف صادراتی ما می تواند باشد، گفت: هم اکنون صادرات رسمی ما به این کشور۲/۱میلیارد دلار تا 5/۱ میلیارد دلار است در حالی 
که ظرفیت صادراتی ما به پاکستان حدود ۱۶ میلیارد دلار و این در حالی است که بسیاری از صادرکنندگان ما به سمت بازار های این کشور نمی روند. رئیس 
ســازمان توسعه تجارت گفت: بعد از پاکستان کشور های ترکیه، عراق، افغانستان، روسیه و دیگر کشور های همسایه از ظرفیت های بالایی برای صادرات 

کالای ایرانی به این کشور ها برخوردارند از این رو ما بر بازار این کشور ها تمرکز کردیم تا توسعه تجارت با این کشور ها از راه رسمی باشد./میزان

ظرفیتصادراتیایران
بههمسایهها
۱۰۰میلیارددلار
است

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس

رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: خط راه آهن 
چابهار به زاهدان که دارای نقش مؤثر در اقتصاد کشــور و 
انتقال کالا به کشــور های همسایه اســت، سال آینده به 
بهره برداری می رسد. محمدرضا رضایی کوچی اظهار داشت: 
این خط ریلی در ادامه به اســتان های خراســان جنوبی، 
رضوی و شمالی متصل می شود. وی با اشاره به بازدید خود 
از قطعات مختلف مسیر چابهار به زاهدان با بیان اینکه در 
این مسیر مشــکل مالی نداریم، افزود: منابع این طرح از 
صندوق توسعه ملی با اجازه رهبر انقلاب تأمین شده است. 
رئیس کمیسیون عمران مجلس با اشاره به مسیر شمال به 
جنوب گفت: مســیر هند به روسیه از مسیر ایران تکمیل 
می شود که شبکه ریلی سهم عمده ای در این زمینه دارد و 
می تواند برای اقتصاد کشــور نقش مؤثری داشــته باشد. 
رضایی کوچــی اتصال راه آهن به مراکز تولیدی را ضروری 
خواند و افزود: اتصال مراکز تولیدی به راه آهن می تواند در 
قیمت تمام شده کالا، کاهش زمان رسیدن کالا به مقصد 

و همچنین اطمینان و امنیت بیشتر مؤثر باشد.  

خبـــــر

 بانک مرکزی در واکنــش به ادعای افزایش 
اســتقراض دولت از این بانک، بخش عمده ای از 
افزایش بدهی دولت به این بانک طی دو سال اخیر 
را صرفاً تغییر طبقه بندی مطالبات بانک مرکزی از 
دولت، شرکت های دولتی و بانک ها و یا به واسطه 
»اســناد به تعهد دولت« اعلام کرد که همگی به 
موجب قانون بوده و فاقد هرگونه آثار پولی است.   

به گزارش اعتبار  به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، 
پیرو مطالب منتشــر شــده در برخی از رسانه ها مبنی بر 
افزایش بدهی دولت به بانک مرکزی در دو سال اخیر و متهم 
ساختن دولت و بانک مرکزی به بی انضباطی مالی، این بانک 
با ارائه توضیحاتی به شفاف ســازی در خصوص تحولات 
مربوط به بدهی دولت به بانک مرکزی در دو ســال اخیر 

پرداخته است.
روابط عمومی بانک مرکزی با اشــاره به اینکه بدهی 
دولت به بانک مرکزی از 35.4 هزار میلیارد تومان در پایان 
تیرماه 1397 به 97 هزار میلیارد تومان در پایان خردادماه 
1399 رسیده، درباره چرایی افزایش این رقم، خاطر نشان 
کرده اســت: در حدود 41.4 هزار میلیارد تومان یا 67.2 
درصد از این مبلغ، از افزایش بدهی دولت به بانک مرکزی 
در این دوره به واســطه انتقال بخشــی از بدهی بانک ها و 
موسسات اعتباری غیربانکی به بانک مرکزی به بدهی دولت 
به بانک مرکزی بوده است.  این میزان افزایش بدهی دولت 
به بانک مرکزی به هیچ عنوان به معنای خلق پول جدید و 
افزایش پایه پولی نبوده، بلکه صرفاً به موجب قوانین بودجه، 
بدهــی بانک ها به بانک مرکزی بــه بدهی دولت به بانک 
مرکزی انتقال یافته اســت. در این گزارش علاوه بر این به 
10.۸ هزار میلیارد تومان افزایــش بدهی دولت به بانک 
مرکــزی در فاصله تیرماه 1397 تا پایان خردادماه 1399 
اشاره شده و آمده است: این موضوع به دلیل انتقال بدهی 
شرکت های دولتی مادر تخصصی توانیر، بازرگانی دولتی، 
پشتیبانی امور دام کشور و سازمان هدفمندسازی یارانه ها 
به بانک مرکزی به بدهی دولت به بانک مرکزی بوده که در 
عمــل تنها تغییــر طبقه بندی مطالبــات بانک مرکزی 
محسوب شده و واجد آثار پولی نیست.  حدود 13.5 هزار 
میلیارد تومان افزایش بدهی دولت به بانک مرکزی در دوره 
مذکور نیز به دلیل اســتفاده دولت از تنخواه گردان خزانه 
صورت گرفته که دارای پشتوانه قانونی است.   بانک مرکزی 
همچنین حدود 2.1 هزار میلیارد تومان افزایش بدهی دیگر 
دولت به بانک مرکزی را نیز به دلیل »اسناد به تعهد دولت« 
دانسته و در توضیح آن آورده است:  افزایش بدهی دولت به 
بانک مرکزی که از این محل ناشی می شود، به معنی افزایش 
پایه پولی نیســت، چراکه در قبال افزایش این متغیر، پول 
جدیــدی به اقتصاد کشــور تزریق نمی شــود. به لحاظ 
حســابداری نیز، افزایش در بدهی دولت به بانک مرکزی 
ناشــی از تغییرات اســناد به تعهد دولت، با افزایش سایر 
بدهی های بانک مرکزی خنثی شده و از این منظر پایه پولی 

متأثر نخواهد شد.  

محمدرضا کلامی دبیر ستاد تنظیم بازار کشور گفت: 
قیمت فولاد نیاز به شفاف سازی دارد و وقتی تصمیم گرفته 
می شــود که فولاد در بــورس کالا عرضه شــود، قطعاً 
مهم ترین اولویت ما کنترل زنجیره و عرضه قطعی و الزامی 
آن در بورس کالا اســت. پیش از این مقادیر تعیین شده 
برای شــرکت های فولادی جهت عرضه بورس محقق 
نمی شــد و این به تعادل در عرضه و تقاضا آســیب وارد 
می کرد در همین راستا با توجه به تأکید آقای سرقینی، 
سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت، تیم ویژه ای در 
این خصوص تعیین شده که در قالب یک کمیته مشترک 
با حضور نمایندگان دادســتانی کل کشــور، تعزیرات 
حکومتــی، ســازمان حمایــت مصرف کننــدگان و 
تولیدکنندگان و سایر دســتگاه های نظارتی به صورت 
هفتگی مقادیر عرضه شرکت های فولادی در بورس کالا 
را کنترل می کنند و هر واحدی که از مقادیر تعیین شده 
برای عرضه تخطی داشته باشد حتماً اعمال قانون می شود. 
وی ادامــه داد: مجموعه اقداماتی که در این حوزه انجام 
شده در چهار محور ویژه شامل گره خوردن میزان صادرات 
شرکت ها به روند عرضه محصولات در بورس، اعمال قانون 
شرکت هایی که کف عرضه را در بورس رعایت نمی کنند، 
عــدم تخصیص مواد اولیه بــه واحدها در صورت عرضه 
نشدن محصولات در بورس کالا و در مرحله آخر معرفی 
واحدهای متخلف به دادســتانی کل کشــور درصورت 

رعایت نکردن قانون؛ دنبال می شود./ایسنا

خبـــر
 افزایش بدهی دولت

  به بانک مرکزی ناشی از 
تغییر طبقه بندی مطالبات است

عرضه محصولات فولادی
 در بورس کالا الزامی است

خط آهن چابهار- زاهدان سال آینده 
به بهره برداری می رسد

رشد پایه پولی ناشی از خرید ارز صندوق توسعه 
توسط بانک مرکزی بود

 ســید شــمس الدین 
حسینی عضو کمیسیون برنامه 
و بودجــه مجلس با اشــاره به 
راهبــرد دولت بــرای جبران 
کسری بودجه گفت: احتمالا 
نظــر دولت در شــرایط فعلی 
تامین مالــی از طریــق بازار 

سرمایه به جای استقراض از بانک مرکزی باشد، زیرا در ماه های 
اخیر پایــه پولی افزایش پیدا کرده اســت؛ کما اینکه خالص 
دارایی های خارجی بانک مرکزی هم بشدت رشد داشته است. 
این موضوع حکایت از آن دارد که اگر بخشــی از برداشت ها از 
صندوق توســعه ملی یا حتی بخشی از آنچه که تحت عنوان 
واگذاری دارایی های سرمایه ای یا فروش ارزهای نفتی صورت 
گرفته، در عمل از تبدیل ارز به ریال در بازار نشأت نگرفته است 
بلکه این ارزها توســط بانک مرکزی خریداری یا به هر روش 
دیگری به نام بانک مرکزی ثبت شده و بعد از آن از بانک مرکزی 
ریال اخذ شده است. این اقدام بانک مرکزی استقراض محسوب 
نمی شود اما بر فرض اگر بانک مرکزی بخواهد از صندوق توسعه 
ملی براساس مجوزهای قانونی برداشت کند، باید ارز متعلق به 
صندوق را به مردم یا واردکنندگان فروخته و ریال حاصل از آن 
را به دولت پرداخت کند که در این شــرایط پایه پولی افزایش 
پیدا نمی کند و این بانک تنها یک واسطه گری انجام داده است. 
البته اگر بانک مرکزی به هر دلیلی ارز حاصل از فروش نفت یا 
ارز برداشتی از صندوق توسعه ملی را خریداری و سپس ریال 
را به جامعه تزریق کند، این اقدام به مثابه تزریق پول جدید و 

افزایش پایه پولی خواهد بود.
www.etebar.net

www.etebar.net

سیدمحمد گرامی مدیرعامل شرکت گلستان در ادامه افزود: به دلیل شرایط ارزی و تغییرات قیمتی که در بازار چای خارجی اتفاق افتاده شرایط کشت و فروش برای تولیدکننده داخلی چای تقریبا بهبود یافته و شاهد روند افزایشی فروش در گروه چای داخله طی دو سال اخیر هستیم. از منظر 
کیفی نیز کیفیت تولید به همین دلایل ارتقا یافته است. در این میان با توجه به اینکه میزان مصرف ما در سال رقمی  معادل حدود 90 هزار تن است، اما تولید سالانه کیفی تولیدکننده ایرانی که می تواند با تولیدکننده خارجی رقابت کند حداکثر 10 هزار تن بیشتر نیست؛ که قطعا با اصلاح بوته ها و 
کشت و بهینه سازی فرآوری تولید چای خشک و ارتقای تجهیزات تولیدی چای می توان سهم بالاتری را در مصرف چای داخلی ایجاد کرد. طرح این موضوع هم که تولید داخلی بتواند با واردات این محصول رقابت کند یا در این حوزه به خودکفایی برسیم در حال حاضر منتفی است، ولی می توان با 
اقدامات حمایتی دولت، سهم مصرف چای داخله را افزایش داد چراکه چای داخله دارای مزیت هایی ازجمله طبیعی بودن و عدم استفاده از سموم دفع آفات در باغ ها است و می  توان ادعا کرد چای داخله محصولی ارگانیک است. ضمنا میزان برداشت سالانه حدود 25 هزار تن پاسخگوی نیاز کشور 
نخواهد بود و تبعا برای پوشش میزان مصرف کشور نیاز به واردات خواهیم داشت. به گفته قیومی  تولیدکننده های بخش خصوصی هرچند در حوزه چای خارجی فعالیت می کنند، اما نگاه ویژه ای به پتانسیل های چای داخلی هم دارند و علاقه مند هستند در حوزه سرمایه گذاری در چای ایرانی ورود 
کنند. واقعیت آن است که اکنون پتانسیل های تولید چای داخلی کاهش  یافته و عوامل متعددی نیز در این زمینه اثرگذار بوده است. در چند سال اخیر بسیاری از زمین های مرغوب در پروسه های ویلاسازی از بین رفته اند. از طرفی سیر مهاجرت کشاورزان به شهرها و عدم رعایت استانداردها در 

حوزه های برداشت و ایجاد ضایعات بالا در تولید چای همگی باعث شده تا پتانسیل های تولید کاهش یابد. اکنون متولی این موضوعات وزارت کشاورزی است که برنامه های کاری مقطعی آنها چندان به نتیجه نمی رسد و پیگیری های بیشتر از طرف دولت را می طلبد.

چالشهای
چایایرانی

اززبانمدیرعامل
شرکتگلستان

مهندس عظیمیان، مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه، روز چهارشنبه پنجم شهریورماه سال 
جاری، به همراه جمعی از معاونان و مدیران این 
شــرکت، با حضور در مجتمع فولاد اسفراین، بر 
توسعۀ همکاری های دو شــرکت و استفاده از 
توانمندی ها و ظرفیت های موجود در تکمیل بیش 

از پیش زنجیرۀ فولاد تأکید کرد.
وی در ایــن خصوص گفت: فولاد مبارکه به عنوان 
بزرگ ترین فولادســاز ایران و منطقۀ خاورمیانه یکی از 
مشــتریان اصلی فولاد اسفراین اســت. این شرکت در 
بســیاری از خطــوط تولید خود و بــا رویکرد حمایت 
حداکثری از تولیدکنندگان و سازندگان داخلی در نظر 

دارد همکاری های خود را با این شرکت گسترش دهد.
مهندس عظیمیان با اشــاره به ابرپروژۀ نورد گرم 
شــمارۀ 2 شــرکت فولاد مبارکه گفت: ازآنجاکه فولاد 
اســفراین عمدۀ مادۀ اولیه قطعات یدکی فولادسازان را 
تولیــد می کند، بر آن شــدیم تا در ایــن بازدید زمینۀ 
همــکاری بیش از پیش دو شــرکت را برای اســتفادۀ 
حداکثری از ظرفیت های ســازندگان داخلی بررســی 

کنیم.
مدیرعامــل فــولاد مبارکه  در خصوص ســطح 
همکاری های فولاد مبارکه و فولاد اســفراین گفت: در 
قرارداد احداث ابرپروژۀ 4.2 میلیون تنی نورد گرم شمارۀ 
2 بــه گونه ای برنامه ریزی کرده ایم که حدود 54 درصد 
این طرح عظیم باارزش 5 هزار میلیارد تومان در داخل 
کشور و 46 درصد آن توسط شرکت خارجی ساخته شود. 
این در حالی است که بخشی از سفارش های این پروژه، 
یعنی غلتک های نورد، می تواند توســط فولاد اسفراین 

تأمین گردد و از خروج  ارز    از کشور جلوگیری شود.
وی خاطرنشان کرد: به منظور عمل به فرمایش مقام 
معظم رهبری، تمام توانمان را در جهت بومی سازی به 
کار برده ایم، تاجایی که با سرمایه گذاری فولاد مبارکه و 
حمایت های این شــرکت از سازندگان داخلی، حدود 4 

هزار قطعۀ استراتژیک موردنیاز کارخانه بومی سازی شده 
و حدود 6 هزار و ۸00 میلیارد تومان صرفه جویی شــده 
است. به خاطر داشته باشیم در قرارداد قبلی احداث پروژۀ 
نورد گرم شمارۀ 2 که با شرکت های سازندۀ خارجی بسته 
شده بود، فقط تأمین 27 درصد تجهیزات از داخل در نظر 
گرفته شده بود؛ اما به دلیل تحریم های ثانویه، آن قرارداد 
منتفی شد و در قرارداد جدید با رویکرد ساخت حداکثری 
در داخل کشور سهم داخلی سازی به 54 درصد افزایش 
یافت و این امر از استراتژی و ارادۀ فولاد مبارکه برای تکیه 
بر دانش فنی مهندسان، کارشناسان و سازندگان داخلی 

نشان دارد.
فولاد مبارکه پشتیبان سازندگان داخلی 

و رونق تولید است
در جریان این بازدید، ایــرج میرزائی، مدیرعامل 
مجتمع صنعتی اســفراین نیز ضمن ابراز خرسندی از 

حضور مدیرعامل فولاد مبارکه و هیئت همراه در کارخانۀ 
فولاد اسفراین از حســن اعتماد مهندس عظیمیان به 
مجتمع اسفراین قدردانی کرد و گفت: این شرکت با فولاد 
مبارکــه قراردادهای مختلفی در دســت اجــرا دارد، 
تاجایی که در حال حاضر از حدود 20 غلتک نورد فولاد 
مبارکه 10 غلتک به این شــرکت ارســال شده است. 
همچنین پروژه های دیگــری از  فولاد مبارکه در فولاد 

اسفراین در حال اجراست.
وی در ادامه با اشــاره بــه ارادۀ فولاد مبارکه برای 
استفاده از ظرفیت های فولاد اسفراین در ساخت پروژۀ 
نورد گرم شــمارۀ 2 خاطرنشان کرد: تأمین غلتک های 
پشتیبان این پروژه که تعداد آن در حدود 6۸ عدد و وزن 
آن بسیار زیاد است، برای اولین بار در ایران اتفاق خواهد 
افتاد و این به دلیل پشتیبانی فولاد مبارکه از سازندگان 

داخلی و رونق تولید است.

مدیرعامل فولاد مبارکه خبر داد:

گسترش همکاری شرکت های فولاد مبارکه 
و مجتمع صنعتی فولاد اسفراین

وزارت امور اقتصادی و دارایی 
طی اطلاعیه ای با اعلام خبر انتشار و 
عرضه اوراق اســلامی به نیابت از 
دولت جمهوری اسلامی ایران در این 
باره ثبت تقاضا از ســوی نهادهای 

مختلف، اطلاعیه ای صادر کرد. 
وزارت امور اقتصادی و دارایی طی 
اطلاعیه ای با اعلام خبر انتشــار و عرضه 
اوراق اسلامی به نیابت از دولت جمهوری 
اســلامی ایران، از کلیه نهــاد های مالی 
موضوع بند )21) ماده )1) قانون بازار اوراق 
بهادار خواست، تقاضای خود در خصوص 
مبلغ مورد درخواست و نرخ تعهد پذیره 
نویســی را در روز چهارشــنبه هفتــه 
جــاری)12. 6. 99) از ســاعت 9 لغایت 
12:30 در ســامانه مظنه یابی شــرکت 
مدیریت فنــاوری بورس تهــران )قابل 
دسترسی برای کارگزاران مجاز در سامانه 

معاملات فرابورس ایران) ثبت  کنند.
گفتنی است، این اوراق از نوع مرابحه 
عام، با مبلغ اسمی یک میلیون ریال و نرخ 
سود اسمی سالانه 1۸ درصد منتشر شده 
و بــر اســاس قوانین و مقــررات، مواعد 
پرداخت کوپن نیز هر شــش ماه یکبار، 

خواهد بود.
وزارت امور اقتصادی و دارایی طی 
اطلاعیه ای با اعلام خبر انتشــار و عرضه 
اوراق اسلامی به نیابت از دولت جمهوری 
اسلامی، از کلیه نهاد های مالی خواست، 
تقاضــای خود در خصــوص مبلغ مورد 
درخواست و نرخ تعهد پذیره نویسی را در 

روز چهارشنبه هفته جاری)12. 6. 99) از 
ساعت 9 لغایت 12:30 در سامانه مظنه 
یابی شرکت مدیریت فناوری بورس تهران 
)قابل دسترسی برای کارگزاران مجاز در 
ســامانه معاملات فرابورس ایران) ثبت 

نمایند.
به گزارش اعتبار به نقل از  شــبکه 
اخبار اقتصادی و دارایی ایران، متن کامل 

این اطلاعیه بدین شرح است:
وزارت امور اقتصــادی و دارایی )به 
نیابت از دولت جمهوری اسلامی ایران) در 
نظر دارد بر اساس قوانین و مقررات مربوط 
نســبت به انتشــار و عرضه اوراق مالی 
اسلامی با شرایط مندرج در جدول اقدام 

کند.

 از کلیه نهاد های مالی موضوع بند 
)21) ماده )1) قانون بــازار اوراق بهادار 
جمهوری اسلامی ایران - مصوب 13۸4 
- از جمله شــرکت های تأمین سرمایه، 
صندوق های ســرمایه گذاری و شرکت 
های بیمه ای و صندوقی های بازنشستگی 
دعوت می شــود، تقاضاهای خود شامل 
مبلغ مورد درخواست و نوع تعهد پذیره 
نویســی را در روز اعلامی در جدول فوق 
الذکر در ســامانه مظنه یابی شــرکت 
مدیریت فنــاوری بورس تهــران )قابل 
دسترسی برای کارگزاران مجاز در سامانه 
معاملات فرابورس ایــران) ثبت نمایند. 
ضمنا حداقل حجم هر سفارش برابر با پنج 
هزار میلیارد )5.000.000.000.000) 

ریال می باشد.
شایان ذکر است حسب هماهنگی 
های انجام شده با سازمان بورس و اوراق 

بهادار:
1- ثبت مظنه در ســامانه مذکور از 
سوی نهادهای واجد شرایط به منزله قبول 
تعهد خرید بوده و در صورت استنکاف از 
ایفای تعهدات اعلامــی در موعد مقرر، 
مشمول قوانین و مقررات مربوط از جمله 
قانون بازار اوراق بهادار جمهوری اسلامی 

ایران خواهد شد.
2- نهادهــای مالــی تحت نظارت 
سازمان بورس و اوراق بهادار با رعایت مفاد 
اساســنامه و مقررات ناظر بــر فعالیت 
نهادهای مالی می توانند نسبت به ثبت 

مظنه در سامانه مذکور اقدام کنند.
3- وزارت امور اقتصادی و دارایی در 
خصوص پذیرش یا عدم پذیرش تمام یا 
بخشی از درخواست های ثبت شده مختار 
است. کلیه متقاضیانی که پیشنهادهای 
آنها مورد تاییــد قرار می گیرد، موظفند 
حداکثــر تا دو روز کاری پــس از اعلام، 
نســبت به ارائه نسخه های تکمیل شده 
قراردادهای تعهد پذیره نویســی و سایر 
مدارک و مستندات مورد نیاز اقدام کنند.

4- کلیه ســفارش ها بــه صورت 
 )Good till Cancel( "معتبر تا لغو"

در سامانه ثبت شود.
5- عامل فــروش اوراق فوق الذکر 
ایستگاه معامله گر مستقل بانک مرکزی 

است.

اطلاعیه وزارت اقتصاد درباره عرضه اوراق اسلامی

وزارت اقتصاد آیین نامه اجرایی بند»ت« تبصره 6 
ماده واحده قانون بودجه ســال 1399 کل کشور درباره 
شیوه اخذ مالیات از املاک و خودروهای با شرایط خاص 
را به کمیســیون اقتصاد هیأت دولت ارائه کرد. مطابق 
آیین نامه پیشــنهادی، همه اشخاص حقیقی و حقوقی 
مشــمول مکلفند مالیات ســالانه مربوط به هر یک از 
واحدهای مسکونی و خودروهای مشمول تحت تملک 
خود و افراد تحت تکفل را حداکثر تا پایان بهمن ماه 1399 
پرداخت کنند. گفتنی است دفاتر اسناد رسمی و نیروی 
انتظامی مجاز به ثبت نقل و انتقال املاک و نیز نقل و انتقال 
و تعویض پلاک خودروهای مشمول مالیات موضوع این 

آیین نامه قبل از پرداخت بدهی مالیاتی مربوط نیستند.

یک گام تازه برای مالیات ستانی 
از املاک و خودروهای لوکس
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مهدی علی نژاد، معاون وزیر ورزش درخصوص پرونده برخورد با فساد فوتبال و دلال های این ورزش بیان داشت:  »وزیر ورزش در نامه ای از وزیر اطلاعات خواست به موضوع فساد در ورزش 
ورود کند و تا الان اقداماتی هم انجام شده است. برخی از این اقدامات آشکار و برخی دیگر پنهان است و هر زمان که به نتیجه برسد نهاد های مسئول اطلاع رسانی خواهند کرد. بازداشت  افراد 
فاســد و دلال در فوتبال ادامه دارد.« او درخصوص سفر بدون هماهنگی احمد سعادتمند، مدیرعامل استقلال به ایتالیا و قانون عدم جذب بازیکنان و مربیان خارجی به میزان گفت:  »استقلال و 
پرسپولیس باشگاه های دولتی هستند و اگر مدیران عامل این دو باشگاه می خواهند کاری انجام دهند باید با هماهنگی وزارت ورزش باشد؛ ضمن اینکه هر کسی که می خواهد سفر ورزشی داشته 
باشد، باید از شورای برون مرزی وزارت ورزش مجوز بگیرد. وزارت ورزش جذب بازیکنان خارجی را توسط استقلال و پرسپولیس ممنوع کرد و سازمان لیگ برای همه تیم ها چنین تصمیمی را 
اتخاذ کرد که تصمیم درستی هم است. متأسفانه ۸۰ درصد بازیکنان خارجی که به ایران آمده اند، بی کیفیت بوده اند و در جذب این بازیکنان بی کیفیت، شبکه دلالی نقش زیادی داشته است.«

بازداشتافراد
فاسدودلال
درفوتبال
ادامهدارد

هفته نامه اقتصادی ایران

انوشــیروان محسنی بندپی اســتاندار تهران گفت: افزایش سرانه ورزشــی در استان تهران 
میلیمتری اســت اما با تلاش و مطالبه گری در شهرستان شهریار شاهد رشد 16 صدم درصدی را 
شاهد بودیم. وی در مراسم افتتاحیه پروژه های عمرانی شهرستان شهریار که با  اعتباری بالغ بر 440 
میلیارد تومان به بهره برداری رسید با بیان اینکه  افزایش سرانه ورزشی در استان تهران میلیمتری 
اســت اما با تلاش و مطالبه گری در شهرستان شهریار شاهد رشد 16 صدم درصدی بودیم اظهار 
داشت: امروز توسعه اماکن ورزشی و افزایش سرانه های ورزشی بدون مشارکت بخش خصوصی بی 
معنا است. ورزش کشور در ابعاد مختلف نظیر ورزش قهرمانی شاهد پیشرفت های چشمگیری بوده 
اســت. وقتی در اســتان تهران 54 هزار متر مربع به سرانه های ورزشی افزوده می شود بدون شک 
می توان گفت این نتیجه و برون داد کار کارشناسی و علمی دولت در حوزه ورزش بوده است. وی در 
حاشیه بهره برداری از 14 طرح ورزشی شهرستان شهریار از دو خانواده شهید شهرستان شهریار با 

اهدای لوح تجلیل کرد.

افزایشسرانههای
ورزشیدراستانمیلیمتری
اماروبهرشداست

انوشیروان محسنی بندپی

کریم میرزاخانی مدیر مرکز آموزش و پژوهش بانک توسعه تعاون : اهمیت و تدابیر این مرکز 
بروزرسانی اطلاعات مدیران و کارکنان از قوانین و مقررات بانکی می باشد . تدوین و عملیاتی نمودن 
سیاست و برنامه آموزش و یادگیری مقررات، آیین نامه ها، دستورالعمل ها و بخشنامه ها در حال انجام 
است. توسعه شناخت مدیران و کارکنان بانک از قوانین و مقررات همسو باسیاست ارتقای شفافیت 
و سلامت سازمانی در بخش تعاون کشور در مرکز آموزش و پژوهش بانک توسعه تعاون اجرایی شده 
اســت. افزایش آگاهی و دانش مدیران و کارکنان بانک از قوانین و مقررات جاری می تواند سازوکار 
مطلوبی برای کاهش و حذف خطاهای غیرعمدی سرمایه انسانی و درنتیجه ارتقای شفافیت و سلامت 
ســازمانی باشد. سلامت سازمانی و فساد اداری دو بعد معکوس هستند که توسعه یکی با کاهش و 
حذف دیگری همراه خواهد بود و مرکز با طراحی چنین سازوکار آموزشی به دنبال توسعه سلامت 
ســازمانی و بهبود شفافیت و کاهش اشتباهات سرمایه انســانی در سطح بانک از مسیر یادگیری 

می باشد.

آموزشقوانینومقررات
بانکیموجبارتقایشفافیت
وسلامتسازمانیمیگردد

کریم میرزاخانی

دکتر غلامرضا سلیمانی رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران گفت: با بیان اینکه صنعت 
بیمه با 20 هزار میلیارد تومان می خواهد 500 میلیارد دلار ریســک را پوشش دهد و  با توجه به اینکه 
امکان واگذاری اتکایی به کشورهای دیگر و توزیع ریسک وجود ندارد، بهتر است که سرمایه های شرکت 
های بیمه ای افزایش یافته تا ســهم نگهداری ریسک آنها بیشتر شده وبازار بزرگتری را تحت پوشش 
قراردهند.  از ۸0 هزار نمایندگی بیمه درکشور،حدود 45 هزار نماینده در بخش بیمه نامه های عمر و 
زندگی فعال هستند زیرا این نوع بیمه نامه ها از نظر کارمزد درآمد خوبی برای نمایندگان دارد و فروش 
آن نیاز به تلاش و ارتباط بیشتر با اشخاص است. وی بابیان اینکه افزایش فروش بیمه نامه های زندگی 
کمک بســیاری به اقتصادکشورمی کند،خاطرنشان کرد که شعاردولت این است که دولت الکترونیک 
شود در نتیجه شرکت های بیمه ای هم باید یکی از ارکان دولت الکترونیک باشند و این موضوع در صنعت 
بیمه درحال رشد است هر چند که در این بخش سرمایه گذاری کمی شده است. یکی از روش های ایجاد 

تحول شگرف در صنعت بیمه ورود آی تی به صنعت بیمه به معنای اهم آن است.

شرکتهایبیمهای
بایدیکیازارکان
دولتالکترونیکباشند

غلامرضا سلیمانی 

دکتر احمد درخشنده مدیرعامل بانک شهر در یادداشتی به مناسبت 10 شهریور ماه روز بانکداری اسلامی ، اعلام 
کرد: بی تردید نظام اقتصادی ایران پس از پیروزی انقلاب اسلامی پیش روترین نظام در به کارگیری مفاهیم و الگوهای 
اسلامی در اقتصاد بوده و در ازای این چهار دهه نیز که از آغاز انقلاب اسلامی سپری می شود، بسط و گسترش استفاده از 
روش های اسلامی در سیاست ها و مناسبات اقتصادی، همواره یکی از اهداف و دغدغه های دولت مردان ما بوده و هم چنان 
نیز هست. در این میان نظام بانک داری نقشی بی بدیل در کل منظومه سیاست های اقتصادی و حتی روابط اجتماعی و 
اخلاقی جامعه ایفاء می کند و به عنوان قلب تپنده مناسبات پولی و اعتباری هر نظام اقتصادی، نقشی مهم در کیفیت دیگر 
روابط و شاخص های اقتصادی به عهده دارد. از این رو تطبیق روش ها و الگوهای استفاده شده در این نظام با اصول اسلامی 
درواقع به معنای انطباق ساز و کارهای بازتوزیع منابع مالی و سیاست های پولی با قواعد دینی و الهی است که در نهایت به 
اسلامی تر شدن هرچه بیشتر روابط  می انجامد یا در نقطه مقابل به اضمحلال بنیان های اقتصادی و سپس اجتماعی و 
اخلاقی منجر می شود؛ مانند آن چه که نمونه ای از آن را در جریان بحران اخیر در اقتصاد جهانی شاهد هستیم. ناظر بر 
همین مسائل و اهمیت غیرقابل  انکار نظام بانکی، با فاصله زمانی اندکی از پیروزی انقلاب اسلامی، اجرای عملیات بانکداری 

اسلامی در کشور به عنوان یک ضرورت مطرح و از سوی مدیران و مسئولان انقلاب پی گیری شد.

اجرایعملیاتبانکداریاسلامی
درکشورهموارهبهعنوان
یکضرورتمطرحاست

احمد درخشنده

فاز یک بزرگترین پروژه پتروشــیمی کشور از لحاظ حجم تولید به دستور رئیس جمهور و با 
مشارکت سندیکایی بانک صنعت و معدن و بانک توسعه صادرات ایران و فایناس دو میلیارد یورویی 
خارجی به بهره برداری رســید.  به گزارش پایگاه اطلاع رســاني بانک صنعت و معدن، پتروشیمی 
بوشهر از این بانک 9 میلیارد یوان تسهیلات دریافت کرده است و ظرفیت تولید سالانه آن بیش از 6 
میلیون تن مي باشــد که بخش اعظم محصولات شرکت با توجه به موقعیت جغرافیایی کارخانه و 
نزدیکی به آبهای آزاد، صادر می شود. این پتروشیمی تنها واحد پتروشیمی در کشور است که زنجیره 
ارزش کامل محصولات پتروشیمی را در بر می گیرد و احداث این پروژه در عسلویه و تأمین خوراک 
آن توسط پالایشگاه های پارس جنوبی با حداقل هزینه، باعث افزایش توجیه اقتصادی و قدرت رقابت 
پذیری محصولات تولیدی شده که این مزیت می تواند به تولید انبوه با حداقل هزینه و دستیابی به 
سودآوری بیشتر کمک کند و به واسطه توجیه اقتصادی مطلوب و اشتغالزایی قابل قبول، تأثیر به 

سزایی در محرومیت زدایی از منطقه خواهد داشت. 

بهرهبرداریازفازیکم
پتروشیمیبوشهر
بامشارکتبانکصنعتومعدن

بانک صنعت و معدن

محمد احمدی آذر رئیس اداره روابط عمومی و سخنگوی بانک تجارت با تسلیت فرا رسیدن ماه محرم 
و گرامیداشت یاد و خاطره شهدای خدمت و همکاران درگذشته ازشبکه بانکی به دلیل ابتلا به ویروس 
کرونا، گفت: همکاران شبکه بانکی در جای جای کشور یکبار دیگر در آزمون خدمت و  وفاداری به هموطنان 
سربلند بیرون آمدند و همگام با تلاشگران از جان گذشته شبکه بهداشت و درمان و مدافعان سلامت برای 
خدمت رسانی به مردم شریف و مشتریان گرانقدر از هیچ کوششی فروگذار نکردند.  وی با ستایش ایثار و 
از خود گذشتگی پزشکان و کادر متعهد حوزه درمان طی ماه های گذشته و همزمان با شیوع ویروس کرونا 
از پیاده سازی طرح سپرده - تسهیلاتی سفیران سلامت این بانک همزمان با روز پزشک خبر داد و تاکید 
کرد: این طرح در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی و با هدف پاسخگویی به نیازهای جامعه پزشکی 
و مجموعه درمانی کشور با رویکرد تکریم و تقدیر از تلاش این قشر راه اندازی شده است. با توجه به لزوم 
اعمال محدودیت ها و ملاحظات ناشی از شیوع بیماری کرونا و به حداقل رساندن مراجعات حضوری افراد 

امکان ثبت غیر حضوری درخواست تسهیلات از طریق وبسایت بانک فراهم شده است.  

تشریح
اقداماتبانکتجارت
درمقابلهباویروسکرونا

محمد احمدی آذر

شرکت بیمه سامان در راستای حمایت از تولید کالای ایرانی، به همکاری با شرکت توسعه سرزمین پارس ماهو 
به عنوان اولین سازنده دستگاه هوشمند تصفیه هوای ژنیک اقدام کرده است. دکتر علی صرفی مدیر بیمه های مسوولیت 
بیمه سامان با اعلام این خبر گفت: دستگاه مذکور تحت پوشش بیمه نامه مسوولیت تولید کننده محصول قرار دارد تا 
ضمن حمایت از ایثارگران جوان عرصه تولید، موجبات اطمینان و آرامش مصرف کنندگان را نیز فراهم کند. توانایی این 
دستگاه در حذف عوامل میکروبی از جمله باکتری ها، مخمرها، قارچ ها و ویروس های موجود در هواست. این دستگاه 
در چهار مرحله هوای محیط را پس از مکش به داخل خود ضدعفونی و تصفیه می کند و قابلیت اســتفاده در اماکن 
عمومی،کلینیک ها،بیمارستان ها،فضاهای اداری،صنعتی،سالن های اجتماعات،اماکن مذهبی و ... را دارد. شرکت بیمه 
سامان مسوولیت مدنی شرکت سازنده محصول را در قبال زیان دیده که در نتیجه استفاده از محصول دچار خسارت 
بدنی و مالی شود مشروط بر آن که مسوولیت بیمه گذار بر اساس نظریه مرجع ذیصلاح قانونی محرز شود با رعایت شرایط 
خصوصی و عمومی و استثنائات بیمه نامه و تا سقف جدول تعهدات آن تحت پوشش بیمه قرار داده است. اکنون هر 

فردی که این کالای ارزشمند را خریداری کند، بر روی کارت ضمانت آن یک گواهی بیمه نیز دریافت خواهد کرد.

ارائهبیمهمسوولیت
تولیدکنندهمحصولسامان
برروییکدستگاهتصفیههوا

علی صرفی

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش 
گفت: در حوزه پرنده های بدون سرنشین 
پیشرفت هزار و ۶00 درصدی داشتیم و 
امــروز می توانیم بر اســاس نیاز، هر 

پرنده ای را تولید کنیم. 
سرتیپ علیرضا صباحی فرد با بیان این 
که پدافند هوایی بنا بر فرمایشات مقام معظم 
رهبری خط مقدم مقابله با دشــمنان است، 
گفت: پدافند هوایی مانند نیروی انتظامی که 
وظیفه برقراری نظــم و امنیت روی زمین را 
دارد،  همان مســئولیت را در بحث آسمان بر 
عهده دارد. قبل از آغاز جنگ تحمیلی، نیروی 
هوایی ارتش بعث عراق 350 جنگنده داشت، 
که در طــول جنگ چندین بار ناوگان هوایی 
خود را بازسازی کرد و تعداد پایگاه های هوایی 
آنها پنج برابر شد به طوری که در پایان جنگ 
تعدادی جنگنده های آن ها بــه 950 فروند 
هواپیما رســید در حالی که ما بیش از 700 
هواپیمای آنها را ساقط کردیم. در طول هشت 
سال دفاع مقدس اجازه ندادیم حتی یک روز 
پایگاه های ما تعطیل شود و پدافند هوایی یک 
روز هم اجازه نداد شریان حیاتی اقتصاد کشور 
مختل شــود. رزمندگان جمهوری اسلامی 
عملیاتهای خود را زیر چتر پدافند هوایی انجام 
می دادند و حتی در پایان جنگ پدافند هوایی 
25 شهید در سایت سوباشی فدای انقلاب کرد.  
سایت سو باشی آن قدر برای ارتش رژیم بعث 
عراق مهم بود که فرمانده وقت نیروی هوایی 
عراق اعلام کرده بود اگر خلبان های ما نتوانند 
این سایت را بمباران کنند افتخار نابودی این 
ســایت باید برای خودم باشد. پدافند هوایی 
ارتش در طــول جنگ، مأموریت کشــف و 

شناســایی بیش از 4۸ هزار هواپیما و بالگرد 
ارتش عراق را داشت. ضمن اینکه بیش از 700 
فروند انواع پرنده های دشــمن را ســرنگون 
کردیم و  در طول  ۸ سال دفاع مقدس، وظیفه 
کنترل و مدیریت بیش از 2 میلیون هواپیمای 
غیرنظامــی را انجــام داده و در این راه 416 
شهید،  730 جانباز و 43 آزاده تقدیم انقلاب 

کرد.
هیچ تغییر ساختاری بدون احساس نیاز 

ضروری تشکیل نمی شود
صباحی فــرد درباره دلایل تشــکیل و 
اســتقلال پدافند هوایی گفــت: هیچ تغییر 
ساختاری در نیروهای مسلح بدون احساس 
نیاز ضروری تشــکیل نمی شــود، ما تجارب 
مختلفی در دفــاع مقدس و جنگ های اخیر 
داشــتیم و به این نتیجه رسیدیم که پدافند 
هوایی اگر بخواهد همچنان کار مؤثر تأثیرگذار 
باشــد باید ساختار مســتقلی داشته باشد و 
براساس تدابیر فرماندهی معظم کل قوا در 10 

شــهریور 13۸7 پدافند هوایی مستقل شد.  
امروز سامانه های راداری و کشف و شناسایی 
قادر هســتند علاوه بر پایش آســمان ایران، 
دشمنان و تحرکات آنها در منطقه و آن سوی 
مرزهای کشــور را رصد کنند ما امروز بر لبه 
فنــاوری و تجهیزات دنیــا در حال حرکت 
هســتیم و در حوزه درگیری نیز نســبت به 
گذشــته بیش از 160 درصد افزایش فناوری 
داشته ایم. سامانه درگیری ما در حوزه ارتفاع 
پست و متوسط مانند ســامانه های مرصاد، 
تلاش و 15خرداد و سامانه های ارتفاعات بلند 
ما سامانه باور 373 است. تجهیزات این سامانه 
ها در داخل کشور ساخته شده و با تجهیزات 
به روز دنیا برابــری می کند و در برخی موارد 

حتی از آنها پیشرفته تر هستند.
پدافند هوایی ارتش به خوبی آسمان 

منطقه را  رصد می کند
صباحی فرد با بیان اینکه همه تحرکات 
دشمن زیر چشم تیزبین پدافند هوایی است، 

تصریح کرد: امروز پدافند هوایی ارتش در دنیا 
حرف برای گفتن دارد و همه حرکات دشمن 
را زیر نظر دارد.هواپیماهای دشمن چندین بار 
قصد تجاوز به آسمان ایران را داشتند که با سد 
محکم پدافند هوایی روبرو شدند، در توقیف 
هواپیمــای ایســاف که ما آن را به درســتی 
نشاندیم وقتی فرمانده منطقه پدافند ما وارد 
هواپیما شد با صد جوان آمریکایی پوتین پوش 
روبرو شد. در دستگیری ریگی، که در شرایط 
و تدابیر امنیتی خاص صورت گرفت، اگر این 
هواپیماها را ما به اشتباه می نشاندیم می دانید 
چه تبعاتی برای ما داشــت یا در دستگیری 
تفنگداران آمریکایی ما چندین ســاعت کار 
طاقت فرسا با هواپیماهای آمریکایی داشتیم 
و آنها نیت درگیری داشــتند اما وقتی قدرت 
پدافند هوایــی ایران را دیدند مجبور به ترک 
منطقه شدند.  امروز سامانه های پدافندی ما در 
شرایط ســخت و واقعی چک شــده و آماده 
بهره برداری هســتند.  علاوه بر این در حوزه 
پرنده های بدون سرنشین پیشرفت هزار و 600 
درصدی داشــتیم و امروز می توانیم بر اساس 
نیاز هر پرنده ای را تولید کنیم. تلاش و اقدامات 
بسیار خوبی در حوزه معیشت کارکنان انجام 
شــده هرچند همچنان نیاز به تلاش در این 
حوزه داریم، در بازسازی پادگان ها نیز اقدامات 
بســیار قابل توجه انجام شده و هیچ پادگانی 

نیست که در آن نوسازی نداشته باشیم.
 این نوید را به ملت شریف ایران می دهیم 
که فرزندان شما در پدافند هوایی با دعای خیر 
شما تا آخرین لحظه و قطره خون خود در برابر 
زیاده خواهی دشــمن ایستاده و از آرمان های 

انقلاب اسلامی دفاع می کنند.

توان تولید پرنده های بدون سرنشین کشور
وزیر ارتباطــات و فناوری  16 برابر شده است

اطلاعات، طرح موضوع کســر 
هزینه برای فعال سازی سرویس 
رومینــگ بیــن الملــل برای 
مشترکین را یک دروغ شاخدار 
عنوان کرد و به مردم اطمینان داد 

که چنین چیزی صحت ندارد. 
به گزارش مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، محمد جواد آذری جهرمی 
وزیر ارتباطــات و فناوری اطلاعات با 
مطرح شدن شایعه فعال کردن اجباری 
ســرویس رومینگ توسط اپراتورها و 
کسر مبالغی از حساب مردم، در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی به این 

شایعه پاسخ داد.
وی در ابتدا در پاســخ به سوال 
رومینگ بین الملل چیست، به قابلیت 
فعال شدن ســیم کارت مشترک در 
کشور مقصد اشاره کرد و گفت: تماس 
گرفتن و  استفاده از اینترنت در حالت 
رومینگ بین الملل بسیار گران است و 

بیشتر برای تجار کاربرد دارد.
درباره اینکه رومینگ بین الملل 
بدون برقرار تماس یا استفاده از اینترنت 
برای مشترک هزینه دارد نیز توضیح 
داده: خیر، فعال شدن سیم کارت شما 
در شبکه کشور مقصد، بدون تماس، 

هیچ هزینه ای برای شمار ندارد.
وی با اشــاره به اینکه سرویس 
رومینگ هم اکنــون به صورت پیش 
فرض برای  تمام مشترکین فعال شده 
است، افزود: اگر مشــترکی از کشور 
خارج نشــود هیچگونه هزینه اضافی 

برای وی محاسبه نمی شود و این خبر 
که فعال کردن رومینگ مشــترکین 
هزینه ای دارد شایعه بیش نیست. وزیر 
ارتباطــات درباره غیر فعــال کردن 
خدمات رومینگ توسط مشترکین نیز، 
گفت: مشترکین در صورت تمایل می 
توانند این سرویس را در داخل کشور 
غیر فعال کنند و در صورت ســفر به 
خارج کشور قبل از سفر می توانند اقدام 
به فعال سازی خدمات رومینگ سیم 
کارت خود کننــد در غیر این صورت 
ســیم کارت آنان در خارج کشور غیر 
فعال می شود. به شهروندان نقاط مرزی 
کشور توصیه می شود به دلیل اینکه 
ناخواســته در معرض شبکه موبایل 
کشورهای همســایه قرار می گیرند، 
برای جلوگیری از رومینگ اجباری و 
برقراری تماس به صورت رومینگ بین 
الملل ناخواسته، این سرویس را بر روی 
سیم کارت های خود غیر فعال کنند. 
آذری جهرمی درباره دلایل و عاملین 
پخش چنین شایعاتی نیز، تصریح کرد: 
یا این موضوع در مناطق مرزی کشور 

مطرح شده و سپس به در سایر مناطق 
نیز منتشر شده است و احتمال دوم این 
اســت که یک شبکه پخش شایعه در 
شبکه های اجتماعی با هر هدف ممکن 
در کشور فعال شــده که به اطلاعات 
اپراتورها دسترســی پیدا کرده اند و با 
پخش شایعه، عکس العمل مردم و در 
نتیجه قدرت پخش شایعه را با تعداد 
کدهای دســتوری غیر فعال ســازی 
رومینگ بین الملل شماره گیری شده 
ارزیابی می کنند که در صورت صحت 
احتمال دوم، دستگاه های مربوطه برای 
شناسایی این شبکه ها باید اقدام کنند. 
وی در پایان این مطالب تاکید کرده که 
اطمینان می دهیم که نسبت به حق 
الناس حســاس هستیم و فعال بودن 
سرویس رومینگ بین الملل برای سیم 
کارت شــما، مادامی که به مسافرت 
خارج از کشور نرفته اید و تماسی برقرار 
یا از اینترنت سیمکارت خود استفاده 
نکرده اید، هیچ هزینه ای برای شــما 
ندارد و این شــایعه یک دروغ شاخدار 

است. 

آذری جهرمی: فعال سازی سرویس رومینگ بین الملل 
هیچ هزینه ای ندارد 

با توجه به ماده 24 قانون کار، پرداخت ســنوات و مزایای پایان خدمت در زمان خاتمه کار برای 
کارفرما تکلیف شده است و تمام کارفرمایان موظف هستند به ازای هر سال کار کارگران و کارمندان، 
معادل یک ماه آخرین حقوق فرد را به عنوان سنوات به او بپردازند که تعهدی صددرصد برای کارفرمایان 
به شــمار می رود؛ اما همین طور که از شواهد پیداست، تامین منابع مالی لازم برای انجام این تعهد، از 
دغدغه های کارفرمایان به شمار می رود؛ اما این مساله نیز بدون راه حل نیست. ریحانه جناتی معاون فنی 
بیمه های اشخاص بیمه ملت با اشاره به »بیمه بازخرید سنوات بیمه ملت« گفت: این بیمه نامه پرداخت 
سنوات کارکنان را تضمین و با پرداخت سود مازاد سرمایه گذاری و تضمین پوشش های خطر فوت و 
نقص عضو، نگرانی های ناشــی از بازخرید، ترک خدمت، بازنشستگی و فوت ناگهانی کارکنان را برای 
کارفرما کاهش می دهد. با توجه به آرامش خاطر فراهم شده در رابطه کارفرما و کارکنان، افزایش بازده 
کاری در ســازمان نیز از دیگر مزایای این بیمه نامه اســت.  بیمه ملت علاوه بر تضمین پرداخت مبالغ 

بازخرید سنوات کارکنان، سود مشارکت در منافع را نیز برای این بیمه نامه پرداخت می کند.

پرداخت
سنواتکارکنان
تضمینمیشود

بیمه ملت 
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ظاهرا معافیت ماده ۱۴۲ قانون مالیات های مستقیم به قوت خود باقی مانده و این یعنی فعالان صنایع دستی همچنان از پرداخت مالیات معاف هستند. 
این خبر خوش را وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خطاب به تولیدکنندگان صنایع دستی اعلام کرده و گفته این معافیت شامل درآمد 
کارگاه های فرش دستباف، صنایع دستی ، شرکت های تعاونی و اتحادیه های تولیدی می شود.  به گفته وی در شهریور سال گذشته پیش نویس لایحه 
اصلاح معافیت های مالیاتی مســتقیم توسط سازمان امور مالیاتی تهیه و به کمیسیون اقتصادی هیات دولت ارسال شد تا ماده ۱۴۲ قانون مالیات های 
مستقیم حذف شود، به همین منظور برای حذف نشدن آن با نمایندگان مجلس، وزیر امور اقتصادی و دارایی و معاون اول رئیس جمهور رایزنی و مکاتبه 
کردیم که نتیجه این پیگری ها باقی ماندن معافیت ماده ۱۴۲ به قوت خود بود، گرچه قرار شد سازمان امور مالیاتی متن پیش نویس لایحه خود را برای 

اشخاص حقیقی تا سقف دو میلیارد ریال درآمد سالانه اصلاح کند./ میراث آریا

معافیتمالیاتی
تاسقف
۲۰۰میلیونتومان
درآمد

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

علی اصغر مونسان  وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی گفت: بر اساس جلسه کمیسیون اقتصادی 
هیئت دولت، معافیت ماده 1۴2 قانون مالیات های مستقیم 
به قوت خود باقی ماند. بر اساس ماده 1۴2 قانون مالیات های 
مستقیم، درآمد کارگاه های فرش دستباف و صنایع دستی 
و شــرکت های تعاونی و اتحادیه های تولیدی مربوطه از 

پرداخت مالیات، معاف هستند.
در شهریور سال گذشته پیش نویس لایحه اصلاح معافیت های 
مالیاتی مستقیم توسط سازمان امور مالیاتی تهیه و به کمیسیون 
اقتصادی هیئت دولت ارسال شد تا ماده 142 قانون مالیات های مستقیم 
حذف شود، به همین منظور برای حذف نشدن آن با نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی رایزنی هایی انجام دادیم. همچنین با وزیر اقتصاد و امور 
دارایی و معاون اول رئیس جمهوری در این زمینه مکاتبه کردیم. معاون 
صنایع دستی در جلسه ای که با معاون حقوقی و معاون اقتصادی وزارت 
امور اقتصاد و دارایی برگزار شد، مراتب اعتراض خود را نسبت به حذف 
ماده 142 اعلام کرد و قرار شد در پیش نویس موردنظر، معافیت ماده 
142 به قوت خود باقی بماند، به همین منظور سازمان امور مالیاتی متن 
پیش نویس لایحه خود را برای اشخاص حقیقی تا سقف 2میلیارد ریال 
درآمد ســالانه اصلاح کند.. پس از برگزاری نشســت های متعدد 
کارشناســی و با تلاش های مستمر و پیگیری های جدی معاونت 
صنایع دستی، صبح امروز در جلسه کمیسیون اقتصادی هیئت دولت 
مصوب شد تا معافیت ماده 142 قانون مالیات های مستقیم به قوت خود 
باقی بماند، این موضوع از مطالبات اصلی و دغدغه های جدی ذی نفعان 
حوزه صنایع دستی کشور بوده و پرداختن به آن از اولویت های وزارتخانه 
است.  خوشبختانه با تصویب این مصوبه دغدغه کارگاه های تولیدی 

صنایع دستی برطرف می شود.

خبـــر
 تولیدکنندگان صنایع دستی

 از پرداخت مالیات معاف ماندند
وضعیت بازار بورس هیچ تناسبی با بخش واقعی 

اقتصاد ندارد
حســین صمصامی، استاد 
دانشگاه و سرپرست وزارت اقتصاد در 
دولت نهم گفت: طبق معمول افرادی 
که مباحــث مالی را دنبال می کنند 
صرفا بورس را به عنوان یک بازار درنظر 
می گیرند در حالی که بورس یک تکه 
ای از اقتصاد است. متأسفانه آنچه که 

در بازار بورس ایران اتفاق افتاده این است که یک روند معقول و متعادلی را 
طی نکرده است. این بازار هیچ سنخیت و تناسبی با بخش واقعی اقتصاد و 
سرمایه گذاری داخلی بنگاه ها ندارد، چون دلیل اصلی آن به سفته بازی، دلالی، 
تبلیغات و مباحثی که در این زمینه مطرح شده مربوط می شود. شوربختانه 
تبلیغات زیادی در رابطه با بازار بورس شد مبنی بر اینکه مردم وارد بورس 
شوید سرمایه گذاری در بورس خوب است. این تبلیغات و مباحثی که مطرح 
شد متأسفانه یک مسیر نادرست و غلطی را برای مردم فراهم کرد و مردم 
روی حساب اعتباری که به این حرف ها داشتند وارد بازار شدند. از همان ابتدا 
کارشناسان به مردم هشدار می دانند خیلی مراقب باشید چون این بازار هیچ 
تناسبی با بخش واقعی اقتصاد ندارد به یقین ماندگار نخواهد بود و طبیعی که 
ریزش داشته باشد. بررسی که در انتهای دهه اول اردیبهشت ماه امسال انجام 
دادیم معلوم شــد در حدود ۸0 درصد ارزش کل بورس در اختیار تنها 25 
درصد بنگاه ها بوده است یعنی در قسمت عرضه سهام 25 درصد بنگاه ها 
حدود ۸0 درصد ارزش کل بورس را در اختیار دارند. این قصه نشان می داد 
در طرف عرضه یک ساختار ناهمگونی وجود دارد و بعضی از بنگاه ها قدرت 
بسیار بالایی در قیمت گذاری سهام دارند به هر حال احتمال هرچیزی در 
این زمینه ممکن است بروز و ظهور پیدا کند. در بحث تقاضا هم کمتر از 10 
شخصیت حقوقی فعال در بورس هستند که به عنوان تقاضا کنندگان اصلی 
این بازار محسوب می شوند.  ارزش دارایی این شخصیت ها حقوقی بیش از 
500 هزار میلیارد تومان است که با این دارایی ها معامله می کنند. ناگفته 
نماند 500 هزار میلیارد تومان معادل بودجه عمومی کشور است. این ساختار 
انحصاری عرضه و تقاضا نشان می دهد گروه های خاصی عرضه و گروه های 
خاصی تقاضا می کنند و در ضمن جهت می دهند. وقتی قیمت سهام در بازار 
به سمت بالا حرکت می کند خیلی از مردم برای سرمایه گذاری وارد بازار 
می شوند غافل از اینکه بدانند در پشت این پرده چه اتفاقاتی در حال رخ دادن 
است، اما ما به لحاظ روند کلی وقتی به بورس به عنوان قسمتی از اقتصاد نگاه 

می کنیم، می بینیم این روند، روند سالم، معقولی و منطقی نیست.

محمد جواد حشمتی رئیس کل دادگستری استان تهران با صدور بخشنامه ای به کلیه مراجع 
قضایی دادگستری تهران، رفع موانع قضایی برای حمایت از تولیدات سایبری و فعالان این حوزه را 
خواستار شد: به منظور ایجاد وحدت رویه قضایی سازنده و رفع موانع قضایی برای تولیدات سایبری 
کشور ضرورت دارد، رسیدگی به پرونده های کیفری و حقوقی ویژه کسب و کارهای فضای مجازی، 
در شعب تخصصی صورت پذیرد که آموزش لازم را در خصوص جنبه های حقوقی و کیفری فضای 

مجازی )جرایم رایانه ای، ادله الکترونیکی و مستندسازی آنها) دیده باشند.
محمد جواد حشمتی از جواد جاوید نیا معاون قضایی و پیگیری امور ویژه و فضای مجازی خود 
خواست تا طی یک برنامه سه ماهه همه قضات معرفی شده را از حیث تخصص ارزیابی و برای آنان 
کلاس های آموزشی لازم را برگزار کند. قضات در رسیدگی به اتهامات شرکت های دانش بنیان و 
کسب و کارهای فضای مجازی علاوه بر قوانین مرتبط با فضای مجازی، بخشنامه ها و آیین نامه های 

صادره از سوی ریاست قوه قضائیه و دادستانی کل کشور را مدنظر قرار دهند.

بخشنامهحمایتقضایی
ازکسبوکارهای
فضایمجازیابلاغشد

محمد جواد حشمتی

رضا عصاری شرکت حمل و نقل ریلی رجا خبر داد: با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی، قطار گردشگری 
دو منطقه شمال کشور از روزهای 14 و 20 شهریورماه فعالیت خود را از سر می گیرد.   به منظور جلوگیری از 
شــیوع ویروس کرونا و برای سلامت حال گردشگران، علاوه بر فاصله گذاری فیزیکی بین مسافران این قطار، 
بسته های بهداشتی شامل محلول ضدعفونی و ماسک سه لایه بین آنها توزیع می شود.    اجرای پروتکل های 
بهداشــتی در قطارهای گردشگری موضوع مهمی است که بنا بر اعلام شرکت های ریلی قرار است به صورت 
ویژه کنترل شود. راه آهن جمهوری اسلامی ایران در دوره شیوع ویروس کرونا به دلیل عملکرد مناسب بهداشتی 
از طرف اتحادیه بین المللی راه آهن های جهان مورد تقدیر قرار گرفته است.   با شیوع ویروس کرونا در کشور، 
شرکت رجا نیز اقدامات متعددی را در راستای سفر هوشمند )سفر+سلامت) با انجام پروتکل های بهداشتی اعم 
از کنترل وضعیت ســلامتی و بهداشــت مأموران قبل از اعزام، ضد عفونی کردن قطارها در مبدأ و طول سفر، 
اســتفاده از ظروف یکبار مصرف پذیرایی، رعایت فاصله گذاری فیزیکی در قطارها، ارائه ماســک به مسافران، 

جانمایی و تعبیه مواد ضدعفونی کننده در قطارها و ... آغاز و اجرایی کرده است.

ازسرگیری
فعالیتقطارهایگردشگری
بارعایتپروتکلهایبهداشتی

رضا عصاری

بانک مرکزی ضوابط صدور کیف الکترونیک پول را تحت عنوان »ضوابط فعالیت مؤسسات اعتباری و راهبران 
کیف الکترونیک پول در نظام پرداخت کشور« را به شبکه بانکی کشور ابلاغ کرد.باتوجه به توسعه فضای کسب وکار 
و شناسایی نیازهای جدید در حوزه پرداخت، نهادهای جدید که در الزامات فعالیت مؤسسات اعتباری و راهبران 
کیف الکترونیک پول در نظام پرداخت کشور، راهبران کیف  الکترونیک پول نامیده می شوند، به منظور تسهیل 
پرداخت های بسیار خرد )پرداخت ریز) و برون خط ظهور کرده اند.  بر این اساس مؤسسات اعتباری می توانند»کیف 
الکترونیک پول« مبتنی بر حساب را صادر کنند و برخی از خدمات پرداخت را از طریق انعقاد قرارداد با راهبران » 
کیف الکترونیک پول« و انجام تراکنش های برون خط در شبکه پرداخت کشور، میسر سازند.  به استناد بند »الف« 
ماده »یک« تصویب نامه شماره 107۸37.ت 54251 مورخ 15 آبان ماه 1397 هیأت وزیران و بند »ب« ماده 10 
قانون پولی و بانکی کشور و به منظور توسعه شبکه پرداخت و ساماندهی و پشتیبانی از خریدهای با مبالغ بسیار 
خرد )پرداخت ریز)، خدمات مربوط به کیف پول با تعاریف و شرایط مندرج در الزامات حاضر به رسمیت شناخته 

شده و صلاحیت متقاضی راهبری کیف الکترونیکی پول بر مبنای آن مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت.  

ضوابطصدور
کیفالکترونیک
پول

بانک مرکزی ج.ا.ایران

دکتر عبدالرضا رحماني فضلي وزیر کشــور در پنجاه و ششمین نشست ستاد اطلاع رساني و تبلیغات 
اقتصادي کشور  با مرور شرایط اقتصادی کشور گفت: در این شرایط،  نیازمند هماهنگي همه بخش هاي اجرایي 
و تصمیم گیري کشــور براي گذار از چالش تحریم ها هســتیم. وزیر کشور با اشاره به اینکه در نشست امروز 
موضوعات مهم اقتصادي، تأمین کالا ها و خدمات و موضوعات و مسائلي که مورد توجه رسانه ها و افکار عمومي 
است، مطرح و مقرر شد: دستگاه ها در حوزه هایي که  مرتبط با بحث هاي اقتصادي هستند؛ پاسخ مناسب، 
تحلیل هاي لازم و اطلاع رساني درست را ارائه داده تا در بستر  مناسب و آماده با  مشارکت عمومي مردم، بنگاه 
هاي اقتصادي و کمک هاي رسانه اي براي حل چالش هاي اقتصادي کشور اقدام کنیم. با توجه به اینکه طراحي 
جدید سیســتم فعال شده و دستور العمل مرتبط هم جدید بوده است،مشکلاتي در صدور و تمدید و برخی 
معطلي ها در زمینه صدور کارت  پیش آمده که در این خصوص مقرر شد ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز در 
این خصوص جلسه گذاشته و ظرف یک هفته مشکل را جمع بندی تا تجار، وارد کنندگان و صادر کنندگان 

کشور مان بتوانند با خیال راحت به فعالیت شان ادامه دهند.

درحوزهتامینکالاهاياساسي
هیچمشکليدرکشور
وجودندارد

رحمانی فضلی

دکتر محمد حیدری در آیین رونمایی از دو دستاورد شرکت بیمه کارآفرین که  با حضور دکتر غلامرضا سلیمانی 
رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران و دکترسید محمد کریمی دبیر سندیکای بیمه گران در ساختمان 
مرکزی شرکت بیمه کارآفرین برگزار گردید، گفت: در این باشگاه فروش بیمه نامه انجام شده و دریافت و وصول حق 
بیمه در آن رخ می دهد. نرم افزار ویسمن بازدید بدنه را سیستمی کرده و در آن قید مکان برداشته شده و سقف تعهد 
برای کارشناس در آن مفهومی ندارد و هر نماینده برای خود یک کارشناس است. دربررسی های انجام شده، صنعت 
بیمه و شرکت بیمه کارآفرین در حوزه فنی و تنوع محصول خوب عملکرده و با دنیا فاصله زیادی ندارد. صنعت بیمه 
کشور یک مقدار سخت از فضای سنتی جدا می شود بنابراین، اولویت خاص به صدور انواع بیمه نامه ها بر روی شبکه 
دیجیتال و بسترها و درگاه های الکترونیک و وصل حق بیمه قرار گرفته است. ثبت آنلاین اعلام خسارت و بارگذاری 
مدارک خسارت بر روی سایت تخصصی بیمه های زندگی نیز از اولویت های شرکت بیمه کارآفرین است. سازمان هایی 
مانند تامین اجتماعی، برق و گاز به سمت حذف کاغذ رفته اند و ما نیز در بیمه نامه های اموال مانند شخص ثالث به 
دنبال حذف کاغذ بوده ودر فاز اول آتش سوزی، مسئولیت و بدنه را تا یک ماه آینده پیاده سازی کرده و ابتدا بیمه نامه 

را تک برگی خواهیم و سپس همین تک برگ را هم حذف خواهیم کرد و در فاز دوم بیمه های عمر نیز قرار دارند

ثبتآنلایناعلامخسارت
وبارگذاریمدارکخسارتاز
اولویتهایبیمهکارآفریناست

محمد حیدری

دکتر سید محمد کریمی دبیرکل سندیکای بیمه گران؛ با پیشرو خواندن شرکت بیمه کارآفرین 
در زمینه بیمه های زندگی و اشاره به تاریخچه تاسیس آن و حمایت های آینده نگرانه دکتر همتی 
در ایجاد بیمه کارآفرین، گفت: شرکت بیمه کارآفرین ساز و کار خوبی را در زمینه بیمه زندگی آماده 
کرده است. این حاصل تلاش بزرگانی است که این شرکت را بنا نهاده اند و جای خوشحالی دارد که 
اکنون نیز مدیریت این شرکت برعهده یکی از قوی ترین مدیران فنی صنعت بیمه است. وی، با اشاره 
به رشد چشمگیر سهم بیمه های زندگی در سایر کشورهای دنیا، بیان کرد: درحال حاضر شرایط 
پیشرفت درصنعت بیمه فراهم بوده وصدور مجوزها هم در صنعت بیمه ازسرعت خوبی برخوردار 
است. وی، یادآورشدکه الکترونیکی شدن صنعت بیمه سبب تقویت شبکه فروش می شود. دبیرکل 
سندیکای بیمه گران ایران، به اقدامات انجام شده در صنعت بیمه اشاره کرد و افزود: سندیکای بیمه 
گران ایران در زمینه تهیه دستورالعمل برگزاری مناقصه های بیمه گذاران بزرگ کارکرده و درآینده 

ای نزدیک این موضوع جنبه اجرایی پیدا خواهد کرد.

رشدچشمگیرسهم
بیمههایزندگی
درسایرکشورهایدنیا

سید محمد کریمی  

بر اساس اطلاعیه منتشر شده در سامانه کدال، بانک پارسیان از تعدیل سنواتی 7/ 209 میلیارد تومانی دو طرح و 
فروش گروه مالی پارسیان خبر داد.  در این گزارش شفاف سازی، بانک پارسیان از تعدیل سنواتی 7/ 209 میلیارد تومانی 
برای اقاله )فسخ قرارداد فروش) پروژه های زرافشان و پیروزی و فروش گروه مالی پارسیان خبر داد و با توقف نماد، آماده 
بازگشایی شد. براین اساس، »وپارس« اعلام کرد: نظر به تکلیف مجمع سالانه این بانک مبنی بر تعیین تکلیف معاملات 
فروش املاک به شرکت های صبا تامین پارسیان و آتیه پارسیس کیش پس از مذاکرات انجام  شده و با توجه به عدم 
ایفای تعهدات توسط خریداران و رعایت صرفه و صلاح سهامداران بانک، مقرر شد پروژه های ساختمانی زرافشان و 
پیروزی اقاله شود. همچنین بانک پارسیان از فروش گروه مالی پارسیان به مبلغ 7/ 1 هزار میلیارد تومان خبر داد که سود 
ناشی از آن در شرکت اصلی مبلغ 17/ 1 هزار میلیارد تومان است و با توجه به سهامداری 100درصدی »وپارس« در 
گروه مالی پارسیان، این معامله تاثیری در سود تلفیقی نخواهد داشت؛ بنابراین گزارش سازوکار تسویه هم به این گونه 
است که مبلغ 500 میلیارد تومان به صورت نقدی وصول شد و الباقی طی دو قسط 500 میلیارد تومانی و یک قسط 

200 میلیارد تومانی در تاریخ های 30 بهمن و 25 اسفند سال جاری و 30 بهمن سال 1400 دریافت خواهد شد.

فروش
گروهمالی
پارسیان

بانک پارسیان

رشد بیش از 10 درصدی گردشگری ایران
 در مقایسه با جهان

ولی تیموری معاون گردشــگری وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
معتقد است: صنعت گردشگری ایران در سال 9۸ 
علیرغم تعطیلی ها و ممنوعیت های سفر خارجی 
به دلیل شیوع کرونا در ماه های پایانی، نسبت به 
سال قبل از آن با رشد بیش از 10 درصدی مواجه 
شد، در حالی که این رقم در جهان پنج درصد بود. 
وی با تشــریح دســتاوردها و عملکــرد حوزه 
گردشگری کشور طی چند سال گذشته و با بیان 
این که صنعت گردشگری به منابع استراتژیک 
کشورها تبدیل شده است، به خبرنگار فرهنگی 
ایرنا، گفت: کشــورها در صنعت گردشــگری 
رقابت های منطقه ای و بین المللی با یکدیگر دارند. 
در طول یک ســال گذشته یک میلیارد و 400 
میلیون نفر در عرصه بین المللی سفر رفته و حدود 
یک و نیم تریلیون دلار خرج کردند که این عدد 
10.4 درصد سهم GDP جهان است.  متوسط 
رشــد گردشــگری یک درصد بیش از رشــد 
اقتصادی یعنی 3.5 درصد بوده اســت. شتاب 
گردشگری در 5 سال گذشته به میزانی بود که از 
هر 5 شغل جدید یکی از آنها وابسته به صنعت 
گردشــگری بود بنابراین می توان گفت که این 
نمایی از شتاب گردشگری در سطح جهان است. 
معاون گردشگری کشور با اشاره به آمار اعلامی در 
سایت شورای عالی جهانی سفر و مسافرت درباره 
گردشــگری ایران گفت: این ارگان مستقل که 
خصوصی نیز هست، اعلام کرده تاثیر مستیم و 
غیر مستقیم گردشــگری بر GDP ایران 6.5 

درصد است.
فعالیت بیش از یک میلیون و 300 هزار نفر 

در صنعت گردشگری ایران 
 معاون وزارت میراث فرهنگی  گفت: یک 

میلیون 344 هزارنفر در حوزه گردشگری کشور 
مشغول فعالیت هســتند و پولی که گردشگر 
خارجی بر اســاس آمار جهانــی در ایران خرج 
می کند یک هزار 350 دلار است. بر اساس پیش 
بینی های شــورای جهانی سفر و مسافرت آمار 
گردشگری ورودی به ایران در سال 2019، شش 
و میلیون نفر تخمین زده شده ولی آمار ورودی 
گردشگر ما هشت میلیون و ۸00 هزار نفر و بیشتر 
از پیش بینی  ها شد. با شــروع دولت دوازدهم 

جهش زیادی به وجود آمد.
رشد گردشگری ایران در مقایسه با جهان

وی گفت: در سال 95 چهار میلیون و 900 
هزار نفر، در ســال 96 پنج میلیون و 100 هزار 
گردشــگر و در ســال 97 هفت میلیون و ۸00 
هزارنفر گردشــگر خارجی وارد ایران شدند و 
درحالی 9 ماه اول سال 9۸ هشت میلیون و ۸00 
هزار نفر گردشگر خارجی به ایران آمدند که در سه 
ماه آخر ســال گردشگر وارد کشور نشد. اما آمار 
گردشگر ورودی به ایران نشان می دهد هر ساله 
جهش ورود گردشگر داشتیم. رشد گردشگری 
ایران در ســال 97 نسبت به سال پیش از آن 52 
درصد بوده و در ســال 9۸ نسبت به سال قبل با 
وجود اتفاقات بدی که برای کشور افتاد باز رشد 
11 درصدی داشت. در حالی که رشد گردشگری 

جهان حدود 5 درصد بوده است..
سیاست توزیع سفر اجرایی شد

تیموری درباره سیاست توزیع سفر داخلی 
گفت: برای اجرایی شدن سیاست توزیع سفر، 
مسیرهای گردشگری نیاز به تنوع محصولات 
گردشگری داشــت از این رو بر روی گردشگر 
سلامت، طبیعت گردی، گردشگری کشاورزی، 

معدن و دریایی سرمایه گذاری و تمرکز شد.

تنوع محصولات، کمک به توزیع گردشگر 
وی تمرکز بر گردشگری استان های محور 
شمال غرب کشور را یکی دیگر از سیاست های 
وزارت میراث فرهنگی و گردشگری نام برد، افزود: 
در ایــن برنامه به جز برنامه ها خودمان از آژانس 
همکاری بین المللی ژاپن کمک گرفتیم. برنامه 
توسعه طرح گردشگری در استان های کرمانشاه، 
ایلام، همدان و لرستان در حال انجام است. وی 
توسعه بوم گردی ها را از دیگر سیاست ها برای 
توزیع سفر دانست و گفت: روستاهای دوردست 
با ایحاد اقامت های بوم گردی به حوزه جاذبه های 
گردشگری افزوده شــد و گردشگران زیادی را 

جذب کرد.
دولت دوازدهم و برنامه محور شدن 

گردشگری
تیموری با بیان این که در دولت دوازدهم به 
جرات می توان اعلام کرد گردشگری در کشور 
برنامه محور شد، اضافه کرد: برای نخستین بار سند 
راهبردی گردشگری در سطح دولت به تصویت 

رسید که شاید پس از انقلاب کار بی سابقه ای است. 
به موازات تدوین و تصویب این برنامه راهبردی 
برنامه ملی توسعه گردشگری داخلی با همکاری 
سازمان جهانی گردشگر سازمان یونسکو حدود 
یک سال است که آغاز شده که نقشه راه توسعه 
گردشگری کشور است. بالاخره این کار به کمک 
مرکز آمار کشور و بانک مرکزی نوشته شد و هم 
اکنون در حال اجرا اســت. از این پس با کمک 
حساب های اقماری جایگاه گردشگری در اقتصاد 

و اشتغال مشخص می شود.
نظام جامع آموزش گردشگری در حال 

تدوین است
وی درباره تهیه و تدوین نظام جامع آموزش 
گردشگری کشور گفت: فاصله ای بین دانشگاه و 
صنعت ایجاد شده بود که با تدوین نظام جامع 
آموزش این فاصله به حداقل رســیده است. هم 
اکنون با همــکاری وزارت علوم در حال تدوین 
سرفصل های آموزشی حوزه گردشگری برای 
دوره های لیسانس، فوق لیسانس و دکترا هستیم. 

مسعود بادین، نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا در این مراسم معارفه، با تسلیت 
ایام عزاداری ماه محرم و شهادت سرور و سالار شهیدان حضرت امام حسین)ع)، کسب افتخارات و 
موفقیت های اخیر توســط بیمه آسیا درعرصه فعالیت های بیمه گری در صنعت بیمه را ناشی از 
همبستگی و یکدلی نیروی انسانی این سازمان در بخش های مختلف آن برشمرد و بر استمرار این 
یکپارچگی، تاکید کرد. وی با اشاره به برخی از مهم ترین دستاوردهای افتخار آمیز بیمه آسیا در سال 
گذشته و امسال، وضعیت فعلی بیمه آسیا را از لحاظ تولید و سودآوری به ویژه در ماه های اخیر، بسیار 
مطلوب، ارزشــمند و کم نظیر توصیف کرد و اظهار امیدواری نمود، این روند همچنان پرشــتاب و 
پرقدرت، ادامه خواهد یافت و در این راستا، انسجام بیش از پیش و برنامه ریزی دقیق در بخش های 
مختلف شرکت و شبکه فروش، می تواند موفقیت های بیمه آسیا را تداوم بخشد. گفتنی است در این 
مراســم، مدیران جدید بیمه های عمرو پس انداز، طرح و توسعه و ریسک و بهبود فرایندها، احکام 

خود را از مدیرعامل بیمه آسیا دریافت کردند.

جلسهمعارفهمدیریتهایعمر
وپسانداز،طرحوتوسعه،ریسک
وبهبودفرایندهادربیمهآسیا

مسعود بادین
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مصطفی رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق گفت: ۶۰ درصد جمعیت کم مصرف های برق کشور در روستا ها و ۴۰ درصد نیز در مناطق شهری هستند ولی امیدواریم با آگاه سازی و تبلیغات مناسب، 
جمعیت بیشــتری به گروه های کم مصرف اضافه شــود. ۳۶ میلیون مشترک برق در کشور وجود دارد که از این میان نزدیک به ۳۰ میلیون مشترک خانگی هستند و بر اساس آمار ها ۸/5 میلیون 
مشترک خانگی در گروه کم مصرف ها و ۴/5 میلیون نیز جزو مشترکان پرمصرف قرار دارند و الباقی مشترکانی هستند که در گروه خوش مصرف ها تقسیم بندی می شوند. این طرح فرصت مناسبی 
برای همه مشترکان ایجاد می کند که مصرف شان را کم کنند و از تخفیف صددرصدی بهای برق برخوردار شوند. وی هدف از رایگان کردن تعرفه برق مشترکان کم مصرف را »بهینه سازی مصرف 
و اختصاص آن به بخش های تولیدی مانند کشاورزی و صنعتی« اعلام کرد. امیدواریم که با تبلیغات مناسب و اطلاع رسانی صحیح، تا ۱۰ درصد از مصرف برق مشترکان خانگی کاهش و به بخش های 

صنعتی و کشاورزی تزریق و باعث رونق بیشتر این بخش ها در کشور شود. کاهش ۱۰درصدی مصرف برق بخش خانگی، از انتشار 5 میلیون تن گاز های آلاینده به جو جلوگیری خواهد کرد.

۸/۵میلیون
مشترک
خانگیبرق
کممصرف
هستند

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

وزیر نیرو گفت: درحــال حاضر 1۸0 میلیون متر 
مکعب از آب با کیفیت تهران صرف آبیاری فضای ســبز 
می شــود که رقم بالایی است. رضا اردکانیان، در حاشیه 
جلســه هیأت دولت در جمع خبرنگاران افزود: تلاش بر 
این است با جایگزینی این میزان آب با کیفیت با پساب 
تصفیه شده امکان تأمین آب با کیفیت برای شهروندان 
تهرانی بیشــتر شود. وی با اشاره به پروژه های پویش هر 
هفته الف- ب-ایران که بخشی از آنها ساز و کاری است، 
ادامه داد: یکی از این پروژه های سازو کاری، کار مشترک 
وزارت نیرو و شهرداری تهران است که تفاهمنامه آن امضا 
خواهد شد؛ بر این اساس تلاش می شود بخشی از پساب 
تصفیه شده فاضلاب تهران در اختیار شهرداری قرار گیرد 
تا برای آبیاری فضاهای سبز استفاده شود. اردکانیان ادامه 
داد: با استفاده از این پساب، شهرداری تهران دیگر نیاز به 
استفاده از آب چاه ها و برداشت های دیگر از آب با کیفیت 

زیر زمینی نخواهد داشت.
بهره برداری از ۴ پروژه در 3 استان

اردکانیــان در ادامه اعلام کرد:  در قالب پویش ، هر 
هفته الف- ب - ایران چهار پروژه مهم در ســه اســتان 
کرمانشاه، آذربایجان شرقی و اردبیل با سرمایه گذاری 3 
هزار و 250 میلیارد تومان افتتاح خواهد شد؛ یکی از این 
پروژه ها بهره بــرداری از واحد گازی نیــروگاه دالاهو با 
ظرفیت 307 مگاوات در استان کرمانشاه است. وی ادامه 
داد: افتتاح سد کلقان چای در استان آذربایجان شرقی با 
هدف تأمین آب شــرب، صنعت و کشاورزی است و این 
پنجمین ســدی اســت که در قالب این پویش افتتاح 

می شود. 
اردکانیان گفــت: بهره برداری از یک پســت برق 
230کیلوولت و دو نیروگاه خورشیدی در استان اردبیل 
از دیگر پروژه ها اســت. وی ادامه داد: افتتاح این طرح ها، 
جمع پروژه های پویش را به 70 پروژه در 1۸ اســتان با 
ســرمایه گذاری 22 هزار و 700میلیــارد تومان خواهد 

رساند./ ایرنا

همزمان با هفته دولت ایستگاه خودکار اقلیم 
شناسی هواشناســی شهرستان لنگرود افتتاح 

گردید. 
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اداره کل 
هواشناسی استان گیلان، در این مراسم که نماینده مردم 
شهرستان  لنگرود در مجلس شورای اسلامی ، فرماندار 
لنگرود، روســای ادارات این شهرستان و اصحاب رسانه 
حضور د اشــتند، محمد دادرس مدیر کل هواشناسی 
اســتان  از اختصاص نزدیک به نیم میلیارد ریال هزینه 
ازمحل اعتبارات ملی و استانی و ملی برای عملیات عمرانی 

و تجهیزات فنی این ایستگاه خبر داد .
مدیر کل هواشناســی احداث و بهــره برداری این 
ایستگاه در بخشهای نختلف کاربری بخصوص در راستای 
مدیریت بحران ، کشاورزی ، گردشگری در حوزه شرق 

استان بسیار مهم وحائز اهمیت قلمداد کرد.
 نماینده مردم لنگرود در مجلس شــورای اسلامی 
نیزضمن تشکر برای احداث و راه اندازی ایستگاه خودکار 
هواشناسی در شهر لنگرود، خواستار  احداث ایستگاه در 
مناطق بالا دست این شهرستان به منظور پایش بارانهای 
شــدید در این مناطق برای آماده بودن مســؤلین این 
شهرســتان در جهت جلوگیری از حوادث ناشی از بروز 

سیل در این مناطق گردید.
همچنین در خاتمه این مراســم از کاوه مجاوری 
ســماک رئیس اداره راهداری وحمل ونقل شهرستان 
لنگرود و جمعی از همکاران ایشان به جهت همکاری در 
جهت خاکریزی محوطه پلات فرم ایســتگاه با توجه به 
بارندگی های روزهای گذشته، با اهداء لوح سپاس توسط 

مدیر کل هواشناسی استان تقدیر گردید.

کمیســیون  عضو 
عمران مجلس، از بررسی 
طرحی در مجلس برای 
ســاخت ســالانه یک 
میلیون مسکن خبر داد.

اقبال شاکری، نماینده 
مردم تهران، ری و شمیرانات 

در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با فارس، ضمن 
اشــاره به روند تصویب طرح 2 فوریتی تامین مسکن در 
ارتباط با تحقق جهش تولیــد، عنوان کرد: طرح تامین 
مسکن مراحل تصویب خود در کمیسیون عمران را طی 
کرده و به هیئت رئیســه مجلس ارسال شده است. هم 
اکنون نیز در نوبت مطرح شدن در صحن علنی مجلس 
قرار دارد. عضو کمیســیون عمران مجلس با اشــاره به 
محتوای طرح تامین مسکن، تصریح کرد: مطابق مفاد این 
طرح ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی از سوی 
مجلس بر عهده دولت قرار داده خواهد شد. وی در پاسخ 
به سوال خبرنگار فارس مبنی بر تعیین تکلیف مالیات های 
تنظیمی موجود در بازار مســکن، افزود: یکی از اهداف 
کمیســیون عمران مجلس در حوزه بازار مسکن، خارج 
کردن این کالا از بازار سرمایه ای و تبدیل کردن آن به یک 
کالای مصرفی و عادی است که این هدف با بررسی و ارائه 
طرح هایــی ازجمله مالیات بر عایدی املاک و مالیات بر 
زمین های بایر در دستور کار کمیسیون قرار دارد. شاکری، 
ضمن اشاره به روند طی شده به منظور روند تصویب طرح 
مالیات بر خانه های خالی گفت: پس از تصویب این مالیات 
در صحن علنی مجلس، این طرح به شورای نگهبان رفت 
و به منظور رفع ابهام به مجلس بازگردانده شــد. در حال 
حاضر رفع ابهامات شورای نگهبان از این طرح در دستور 
کار کمیسیون اقتصادی قرار دارد. این نماینده مجلس در 
پایان با اشاره به روند مطرح شده مالیات بر عایدی سرمایه 
گفت: روند بررسی این مالیات در دستور کار کمیسیون 

اقتصادی قرار دارد. 

خان محمدی  علی 
مدیر عامل مجمع ملی 
کشــاورزی  خبرگان 
دربــاره قاچاق بذرهای 
تراریخته به کشور گفت: 
که  اخبــاری  وجود  با 
درباره ورود غیرقانونی 
بذرهــای تراریخته به 

کشور مطرح است اما نیازی به استفاده از این بذور 
نداریم.

کشاورزی به عنوان یکی از محورهای اساسی رشد و 
توســعه اقتصادی کشورها است که در ایران نیز همانند 
دیگر کشورها یکی از مهمترین بخش های اقتصادی است 
و اشتغالزایی بالایی ایجاد می کند. وی افزود: توسعه پایدار 
در بخش کشــاورزی ایران مهم و نقش اساسی در حفظ 
منابع ، تنوع زیســتی، ســلامت محیط زیست و دیگر 
جنبه هــای تولیــدات کشــاورزی دارد. بــذور یکی از 
فاکتورهای مهم کشاورزی پایدار است و بذرهای خوب 
می توانند نقش مهمی در بهره وری تولید داشته باشند. 
مدیر عامل مجمع ملی خبرگان کشاورزی کشور ادامه 
داد: بیشتر بذور کشــاورزی از جمله  کالاهای اساسی و 
گندم از محل تولید داخل تأمین می شود و تنها در برخی 
از سبزی و صیفی ها واردات داریم که برای داخلی سازی 
آن در کشور فعالیت ها توسط بخش خصوصی و دولت در 
حال انجام است. با وجود اخباری که درباره ورود غیرقانونی 
بذرهای تراریخته به کشــور مطرح اســت اما نیازی به 
استفاده از این بذور نداریم. کشاورزان پیشرو در کشور سه 
برابر کشاورزان دیگر راندمان تولید دارند. به گفته وی، این 
کشــاورزان با این راندمان تولید بــه هیچ عنوان از بذور 
تراریخته استفاده نمی کنند که نشان دهنده آن است که 
برای افزایش بهره وری تولیــد نیازی به این محصولات 
تراریخته نیســت. مؤسسه اصلاح بذر و نهال مسئولیت 
کنترل و بررسی بذور مصرفی و وارداتی را به عهده دارند.  
هر بذری قبل از کشت و عرضه در بازار به مدت سه سال 
تمــام جوانب آن مورد بررســی و کنتــرل کیفیت قرار 

می گیرد  و بعد اجازه استفاده داده می شود. 
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ونزوئلا تا همین اواخر بر روی درآمدهای نفتی خود برای مدیریت کشور حساب می کرد ولی سوء مدیریت در صنعت نفت، تحریم های نفتی فلج کننده و همه گیری ویروس کرونا این صنعت را در ونزوئلا تقریباً بدون استفاده کرده است و باعث شده 
دولت مادورو به طلا روی بیاورد. به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از اویل پرایس، با سقوط بیشتر صنعت نفت ونزوئلا، یک کالای جدید جایگزین آن در این کشور بحران زده آمریکای لاتین می شود، کشوری که بر روی بزرگترین ذخایر نفت دنیا 
نشسته است. تحقیقات جدید نشان می دهد معدنکاری در ونزوئلا در حال افزایش است. در واقع، استفاده از زمین برای معدن کاری در ونزوئلا طی 17 ماه گذشته بیش از سه برابر شده است. این افزایش معدن کاری پس از آن صورت گرفت که دولت 
مادورو در ماه آوریل اعلام کرد از 6 رودخانه در بولیوار می  توان برای استخراج طلا استفاده کرد.  ونزوئلا تا همین اواخر بر روی درآمدهای نفتی خود برای مدیریت کشور حساب میکرد ولی سوء مدیریت در صنعت نفت، تحریم های نفتی فلج کننده و 
همه گیری ویروس کرونا این صنعت را در ونزوئلا تقریباً بدون استفاده کرده است.  معدن کاری طلا پدیده جدیدی در ونزوئلا نیست. ونزوئلا یک تجارت غیرقانونی طلا دارد که مورد توجه سازمان دیده بان حقوق بشر و سایر گروههای حقوق بشری 
قرار گرفته است. ولی حالا ونزوئلا قصد دارد کسب و کارهای مربوط به معدنکاری طلا را در کشور قانونی کند چون کسب درآمد از راه های دیگر برای آن بسیار سخت شده است. وال استریت ژورنال در ماه جولای گزارش داده بود هواپیمای خصوصی 

خلیفه حفتر، فرمانده ارتش ملی لیبی، به ونزوئلا پرواز کرده تا بخشی از این طلای غیرقانونی را بردارد و آن را در ازای دلار معامله کند.

ونزوئلا

ازنفتبهطلا

رویآوردهاست

بانک ملــت و مرکــز وکلا، 
کارشناسان رســمی و مشاوران 
خانواده قوه قضاییه با هدف ارتقای 
سطح همکاری ها، تفاهمنامه امضا 

کردند.
به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومی بانک ملت، این تفاهمنامه که به 
امضای دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل 
بانــک ملت و دکتر علی بهادری جهرمی 
رییس مرکز وکلا، کارشناسان و مشاوران 
خانواده قوه قضاییه رسید، ارائه خدمات 
ویژه بانکی در چارچوب ضوابط و مقررات 
جــاری بانک و همچنیــن ارائه خدمات 
حقوقی تخصصی و کارشناسی را از سوی 

مرکز، امکان پذیر خواهد کرد.
بر اساس این گزارش، اعتبار زمانی 
این تفاهمنامه از تاریخ امضا به مدت سه 
سال شمسی تعیین شده است و با توافق 
طرفین برای سال یا سال های بعدی قابل 

تمدید خواهد بود.
دکتر محمد بیگدلــی، مدیرعامل 
بانــک ملــت در مراســم امضــای این 
تفاهمنامه، با عرض تسلیت ایام سوگواری 
سالار شــهیدان اباعبدالله الحسین)ع)با 
بیان این نکته که این تفاهمنامه بیش از 
45 هزار نفر از افراد متخصص جامعه اعم 
از وکلا، کارشناســان رسمی و مشاوران 
خانواده را تحت پوشش قرار خواهد داد، 
اظهار داشــت: انعقاد این تفاهمنامه می 

تواند اثــرات مثبتی را برای بانک ملت به 
همراه داشته باشد و امیدواریم که منشاء 

خیر و برکت برای دو طرف باشد.
وی با بیــان این نکته کــه تعامل 
دوطرفه، تعاملی پایدار خواهد بود، اضافه 
کرد: امیدواریم که بانک ملت بتواند به نحو 
شایســته ای تعهــدات خــود را در این 
تفاهمنامــه اجرایی کند و خدمات مورد 
نظر وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 
خانــواده را در کوتاه ترین زمان و بهترین 

شکل ممکن، به آنان ارائه کند.
مدیرعامل بانک ملت، با تاکید بر این 
نکته که نحوه و زمان ارائه خدمات بسیار 
مهم است، خاطرنشان کرد: گروه هدف 
این تفاهمنامه، قشر خاصی هستند و نوع 
تعامل، نحوه ارائه خدمات و زمان دریافت 
خدمات در افزایش رضایت آنان، بســیار 

تاثیرگذار است.

وی با اشاره به این نکته که بانک ملت 
در هر استان یک شــعبه را برای اجرایی 
کردن مفاد تفاهمنامه، تعیین خواهد کرد، 
افزود: خوشبختانه این بانک با امکانات و 
زیرســاخت های قوی فناوری اطلاعات 
سرآمد شبکه بانکی کشور است و آمادگی 
دارد تا هرنوع خدمتی را در ســریع ترین 
زمــان تولید و بــه جامعه هــدف این 

تفاهمنامه ارائه کند.
دکتر علی بهادری جهرمی رییس 
مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران 
خانواده قوه قضاییه هم در ســخنانی با 
قدردانــی از مســوولان بانک ملت بابت 
انعقاد این تفاهمنامه، از این بانک به عنوان 
بــزرگ ترین بانک خصوصــی و یکی از 
بهترین بانک های کشور نام برد و گفت: 
بیش از 30 هزار وکیل دادگســتری، 14 
هزار کارشــناس رســمی دادگستری و 

یکهزار مشــاور خانواده جامعه هدف این 
تفاهمنامه هســتند که امیدواریم بانک 
ملــت بتواند حمایت های خوبی را از این 
قشــر انجام دهد. وی با بیان این نکته که 
تمرکز حساب های مرکز نیز در بانک ملت 
شروع شده است، جامعه وکلا را جامعه ای 
حساس و زودرنج خواند و اظهار امیدواری 
کرد که نحوه ارائه خدمات به گونه ای باشد 
که خود وکلا به مبلغان بانک ملت تبدیل 
شــوند و با مشاهده وضعیت متفاوتی در 
زمینه بانکی، دیگران را نیز به استفاده از 
خدمات این بانک تشویق کنند. بهادری با 
تاکید بر این نکته که عملکرد گذشته بانک 
ملت نشــان می دهد که قطعا به ســوی 
اجرای هرچه بهتر این تفاهمنامه پیش 
خواهد رفت، تصریح کرد: مرکز نیز برای 
ارائه هرگونه خدمات حقوقی و کارشناسی 
به بانک آمادگی کامل دارد. در این جلسه 
قرار شد تا با تشکیل کارگروهی متشکل 
از کارشناسان بانک و مرکز، اجرایی شدن 
هرچه بهتر این تفاهمنامه در دستور کار 

قرار گیرد.
بر اســاس این گــزارش، محمود 
اخلاقــی و عبــاس جعفرلــو معاونان 
مدیرعامل، علی اکبر صابریان مدیر امور، 
مجتبی توکلی رییس اداره کل بانکداری 
شــرکتی و علی محمدی مدیر شــعب 
منطقــه پنج تهران بانک ملت نیز در این 

جلسه حضور داشتند.

انعقاد تفاهمنامه میان بانک ملت و مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه

معاون وزیر نیرو، گفت: با امضای 
تفاهم نامه با شهرداری تهران، چهار 
درصدی که هم اینک از محل پساب 
برای آبیاری فضای سبز شهر تهران 
اســتفاده می شــود، به ۶0 درصد 

افزایش خواهد یافت . 
به گزارش اعتبــار به نقل از  فارس، 
قاسم تقی زاده خامسی، معاون وزیر نیرو  
در آیین امضای تفاهم نامه همکاری میان 
وزارت نیرو و شهرداری تهران، ضمن اشاره 
به این نکته که، این تفاهم نامه بخشی از 
سند ســازگاری با کم آبی است که برای 
همه اســتان ها تهیه کــه در آن منابع و 
مصــارف آب و فاضــلاب در بخش های 
مختلف کشاورزی، صنعت، فضای سبز و 
آب آشامیدنی مشخص می شود، گفت: 
این ســند پس از تصویب در کارگروه به 
امضــای مشــترک دو معــاون رئیس 

جمهوری و 5 وزیر کابینه خواهد رسید.
معاون آب و آبفای وزیر نیرو، در بیان 
آمار استفاده از پساب در آبیار فضای سبز 
تهران، گفت: برای آبیاری فضای سبز شهر 
تهران حدودا کمتر از چهار درصد از پساب 
استفاده می شود که حدود 7 میلیون متر 
مکعب است و اگر این گونه پیش می رفتیم 

و این تفاهم نامه صورت نمی گرفت در افق 
1410 بایــد 21۸ میلیون متر مکعب از 
محل منابع آبهای زیرزمینی شهر تهران 
برای آبیاری فضای سبز استفاده می شد.

*استفاده از 1۵0 میلیون متر مکعب 
پساب در آبیاری فضای سبز

وی، همچنین از پیشرفت فیزیکی 
حدود 6۸ درصدی طرح جامع جمع آوری 
فاضلاب شهر تهران خبر داد و گفت: این 
طرح در زمان حاضر حدود 250 میلیون 
متر مکعب در سال خروجی پساب دارد 
کــه بــا بهره بــرداری تصفیه خانــه 
»فیروزبهرام« در ســال جاری، پســاب 
خروجی شــهر تهران حــدودا به 450 

میلیون متر مکعب خواهد رسید.
تقی زاده خامسی، با اشاره به اینکه، 
بخشی از 77۸ میلیون متر مکعب پساب 
خروجی نهایی در سال 1410 شهر تهران 
است، تصریح کرد: میزان آب مصرفی برای 
فضای ســبز شهر تهران، معادل ظرفیت 
دریاچه سد کرج است، در حقیقت یکی از 
سدهای پنجگانه شهر تهران را باید برای 
آبیاری فضای سبز شهر تهران اختصاص 
می دادیم. وی با یادآوری روند پیگیری ها 
در این باره بین شهرداری تهران و وزارت 

نیرو اظهار داشت: با امضای این تفاهم نامه، 
چهار درصدی که هم اینک از محل پساب 
برای آبیاری فضای ســبز شــهر تهران 
استفاده می شــود به 60 درصد افزایش 
خواهد یافت . شــاه بیت ایــن تفاهم نامه 
حفظ منابع آب های زیرزمینی و استفاده 
از پساب، مانند دیگر نقاط جهان است و 
به جای 21۸ میلیون متر مکعب در افق 
1400 فقط ۸0 میلیون برداشت می شود 
که این هم قابل کاهش است. بهره برداری 
ســامانه بزرگ آبرسانی از کرج به تصفیه 
خانه ششم که شامل 35 کیلومتر تونل و 
یک تصفیه خانه 15 متر مکعبی است، در 

آینده نزدیک دنبال می شود.

تهرانی ها رکورد مصرف آب را 
جابه جا کردند

در ادامــه این مراســم، محمدرضا 
بختیــاری،  مدیر عامل شــرکت آب و 
فاضلاب استان تهران، در بیان آمار مصرف 
آب در شهر تهران، گفت:» مصرف آب در 
تهــران با ثبت آماری بی ســابقه به 3.۸ 

میلیون متر مکعب رسید. 
مدیر عامل شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان تهران، ضمن تشکر از همکاری 
مسئولین شهرداری و شورای شهر، ادامه 
داد: بــا توجه بــه افزایــش مصرف آب 
خوشــبختانه هیچ گونــه قطعی در آب 

تهران نداشته ایم.

رئیس شورای شــهر اسلامی تهران، گفت: 
وجود ۶0 هزار مگاوات ظرفیت عملی تولید برق و 
ظرفیت بالای ذخیره آب در سدهای کشور ما را در 
رده کشــورهای پیشرو و پیشــرفته جهان در 

زیرساخت های آبی و برق قرار داده است. 
به گزارش اعتبار به نقل از فارس، محسن هاشمی 
رئیس شــورای اسلامی شــهر تهران، در آیین امضای 
تفاهم نامه همکاری میان وزارت نیرو و شهرداری تهران، 
ضمن اشاره به این نکته اگر به صورت بهینه از انرژی و آب 
استفاده می کردیم، امروز بیش از میزان مصرف، ظرفیت 
تأمین آب داشتیم، گفت: وجود 60 هزار مگاوات ظرفیت 
عملی تولید برق و ظرفیت بالای ذخیره آب در سدهای 
کشور ما را در رده کشورهای پیشرو و پیشرفته جهان در 

زیرساختهای آبی و برق قرار داده است.
هاشــمی با بیان اینکه در مورد وضعیت پساب در 

تهران تفاهم نامه مثبتی نوشته شده، گفت: نگرانی شورای 
شهر، اجرای این تفاهم نامه توسط وزارت نیرو مخصوصا 
در بخش ساخت تصفیه خانه ها است؛ تصفیه خانه هایی 
که هنوز ساخته نشده و درخواست شورای شهر این است 
که وزارت نیرو با سرعت بیشتری ساخت این تصفیه خانه 
ها را پیگیری کند. وضعیت فعلی اســتفاده از پساب در 
تهران 450 میلیون مترمکعب است که باید طبق تفاهم 
نامه موجود به 7۸0 میلیون مترمکعب برسد که فاصله 
این دو رقم باید از محل ساخت تصفیه خانه های جدید 

تأمین شود.
شیرابه زباله به شبکه فاضلاب متصل شود

رئیس شورای شهر اسلامی تهران، با اشاره به مشکل 
فاضلاب در شهر تهران، تصریح کرد: مسئله دیگری که 
وجود دارد این اســت که اغلب تصفیه خانه ها در جنوب 
تهران است و امکان استفاده از پساب تولیدی در مرکز و 

شمال شهر تهران کمتر است.
وی، ضمن بیان آمادگی شــورای شــهر در جهت 
احداث تصفیه خانه، افزود: شورای شهر و شهرداری تهران 
ایــن آمادگی را دارند که در زمینه صدور مجوزهای لازم 
برای احداث تصفیه خانه ها و تســریع در اجرا و ساخت و 

ساز با وزارت نیرو همکاری لازم را داشته باشند.
هاشــمی با بیان اینکه در شــهر تهران 10 مرکز 
جمع آوری زباله داریم، گفت: این مراکز شیرابه فراوانی 
دارند و هنوز این شیرابه به شبکه فاضلاب متصل نشده 
اســت که امیدواریــم در آینده ای نزدیک شــاهد ورود 
مستقیم این شیرآبه ها به شبکه فاضلاب باشیم، چرا که 
این شیرآبه ها می توانند منابع آبی تهران را آلوده کنند؛ 
اگر در ایســتگاه های جمع آوری زباله اتصال به شــبکه 
فاضلاب ایجاد شود، با این کار از آلودگی آب شهر تهران 

جلوگیری خواهد شد.

تهرانی ها رکورد مصرف آب را جابه جا کردند

ایران در رده کشورهای پیشرو در صنعت آب و برق است
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دکتر محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در حاشیه نشست هیئت دولت  با  اشاره به اینکه ۱/5 میلیون مالک شناسایی شده اند که بیش از یک واحد مسکونی دارند، گفت: حتی یک نفر بیش از ۶۰۰ واحد داشته است.  ما بیش از یک سال 
است که پیگیر راه اندازی بورس املاک هستیم و این بورس در حال حاضر راه اندازی شده است. برای عرضه املاک در این بورس، خودمان )وزارت راه و شهرسازی( آغاز کردیم و یک ملک را در بورس املاک برای عرضه گذاشتیم. 
شنیده ام که دیروز یک بانک هم به بورس املاک آمده و املاک خود را در آن عرضه کرده است. این اقدام به شفافیت معاملات املاک کمک می کند و در عین حال، به ارزیابی هویت معامله کننده، اصالت ملک مورد معامله و اعتمادسازی 
در جامعه منتهی خواهد شد.   با ورود مسکن به بورس املاک، معاملات مسکن از لجام گسیختگی خارج می شود. برای هر اندازه گیری، یک شاخصی نیاز است که افراد می توانند به عنوان نمونه به بورس املاک استناد کنند. گام دیگری 
هم در نظر داریم که هدف ما این است که سرمایه در بخش مسکن برای تولید و عرضه بماند؛ از سوی دیگر از ورود سرمایه ای که بخواهد از مسکن به عنوان کالای سرمایه ای استفاده کند، جلوگیری کرده و بازار را به تلاطم نیندازد.  بر 
همین اساس سامانه ملی املاک و اسکان را راه اندازی و با استفاده از آن، به خوبی شناسایی کرده ایم که چه افرادی بیش از یک واحد مسکونی دارند. البته بیش از یک واحد مسکونی داشتن، ضد ارزش نیست؛ ولی نباید این سرمایه 
محبوس بماند. به دنبال آن هستیم تا به کمک وزارت صمت و اتحادیه ها، نظام نامه ای برای نحوه معاملات تهیه کنیم که این نظام نامه در حال بررسی های اولیه بوده و به محض نهایی شدن رسانه ای می شود.   ۱/5 میلیون مالک شناسایی 
شده اند که بیش از یک واحد مسکونی دارند؛ البته تعداد خانه های خالی بیش از دو میلیون واحد است و حتی یک نفر بیش از ۶۰۰ واحد داشته است؛ با این اوصاف، در حال شناسایی و اعتبارسنجی اطلاعات به دست آمده هستیم؛ کار ما از 

این به بعد پایان می یابد و سازمان مالیاتی باید از آنها مالیات بگیرد. وزیر راه و شهرسازی درباره اینکه مالیات ستانی از مالکان واحدهای خالی از چه زمانی آغاز می شود، گفت: امیدوارم اقدام خوبی در سال ۹۹ انجام شود.

۱/۵میلیونایرانی
بیشازیکخانه
دارند

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

شرکت  مدیرعامل 
بازآفرینی شهری ایران با 
اعلام آمــار مربوط به 
نوســازی بافت هــای 
ناکارآمد  و  فرســوده 
شهری از ابتدای دهه ۹0 
تاکنــون، از ســاخت 

نزدیک به نیم میلیون واحد مسکونی در پهنه های 
فرسوده کشور طی یک دهه گذشته خبر داد. 

 مهدی عبوری، معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل 
شرکت بازآفرینی شهری ایران اعلام کرد: از سال 1390 تا 
انتهای بهار ســال جاری در بافت های فرســوده و ناکارآمد 
شهری بیش از 479 هزار واحد مسکونی ساخته شده است 
که بیش از 22۸ هزار واحد از تسهیلات کم بهره بانکی تجهیز 
شده توسط دولت اســتفاده کرده اند که این میزان برابر با 
47درصد از کل واحدهای مسکونی تولید شده در بافت است. 
بــه گفته وی، این تســهیلات از محل منابع مختلف مانند 
باقی مانده طرح مسکن مهر، تسهیلات تکلیفی و تبصره ای 
بانک ها، منابع برداشت شــده از صندوق توسعه ملی، اوراق 
مشارکت و مانند آن تجهیز شده اند.   شرکت بازآفرینی شهری 
ایران دارای دو وجه سیاســت گذاری و اجرایی است. در بعد 
سیاست گذاری این شرکت به عنوان دبیرخانه دائمی ستاد 
ملی بازآفرینی شهری پایدار )ستادی که ریاست آن برعهده 
رئیس جمهور اســت) وظیفه برنامه ریزی، شناخت وضع 
موجــود و مطالعات تخصصــی، هماهنگ کننده اقدامات 
دســتگاه های اجرایی، شهرداری ها و مدیریت شهری برای 
هم افزایی و یکپارچه سازی را برعهده دارد. طبعا برای انجام 
این مهم وظیفه پایش مستمر اقدامات، جمع آوری و پالایش 
اطلاعات و تولید گزارش های ادواری عملکرد دستگاه ها نیز 
برعهده این شرکت قرار داده شده است. از سوی دیگر با توجه 
به اینکه توســعه و ارتقای زیرســاخت ها و روساخت ها در 
محلات برعهده دولت و شــهرداری ها است این شرکت با 
مشــارکت سایر دســتگاه های اجرایی، مدیریت شهری و 
شــهرداری ها پروژه هــای خدمات زیربنایــی و روبنایی و 
توانمندسازی و ارتقای کیفیت زندگی را مدیریت می کند. 
حجم پروژه های جاری در حال حاضر بالغ بر 750 پروژه است 
که تحت پیمان مستقیم این شرکت با پیمانکاران ذی صلاح 
بــه ارزش قراردادی بیش از 770 میلیارد تومان اســت. با 
احتســاب ارزش عرصه ایــن پروژه ها و همچنین ســایر 
هزینه های مترتب بر کارفرمایی قراردادهای دولتی قیمت 
تمام شده این پروژه ها بیش از 1500 میلیارد تومان است. اما 
در بخش مسکن، وزارت راه و شهرسازی ذیل اقدام ملی تولید 
مسکن ساخت 400 هزار واحد مســکونی را در شهرهای 
کشور تعهد کرده که از این اقدام 145 هزار واحد مسکونی 

در تعهد شرکت بازآفرینی شهری ایران است.

وزارت امور اقتصادی و دارایی از برنامه عرضه اوراق 
اســلامی از نوع مرابحه عام در سامانه مظنه یابی شرکت 

مدیریت فناوری بورس تهران خبر داد. 
این اوراق دارای سررسید 4 ساله و به قیمت اسمی 
100 هزار تومان و ســود ســالانه 1۸ درصدی و با موعد 
پرداخــت کوپن هر 6 ماه یک بار بوده که با حداقل حجم 

سفارش 500 میلیارد تومانی پذیره نویسی  شد.

مدیرکل راه و شهرســازی استان تهران گفت: 
ساخت هفت هزار و ۵۵0 واحد مسکونی طرح اقدام ملی 
مسکن در استان تهران به  زودی با فرمان رئیس جمهور 

آغاز می شود. 
خلیل محبت خواه، مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران 
به ارائه گزارشــی از اقدامات این اداره کل در پنج  ماهه نخست 
سال جاری پرداخت و گفت: در بحث پروژه های آماده افتتاح 
توسط معاونت مهندسی و ساخت شاهد 4 پروژه مهم هستیم. 
سالن ورزشی همدانک در شهرستان بهارستان با اعتباری 22 
میلیارد ریال و با 1100 مترمربع ســازه فلزی و 93 مترمربع 
ساختمان یکی از پروژه های مهمی است که نقش ویژه ای در 
بالا بردن کیفیت زندگی ساکنان این شهرستان دارد. ساختمان 
اورژانس اجتماعی شهرستان بهارستان با زیربنای هزار و 155 
مترمربع در چهار طبقه ساخته شده و آماده بهره برداری است؛ 
برای ساخت این پروژه اعتباری بالغ بر 23 میلیارد ریال هزینه 
شده است. مجتمع فرهنگی-هنری ملارد با اعتبار 40 میلیارد 
ریال و پل گلوکان شهرستان شمیرانات با اعتبار 50 میلیارد 
ریال، دیگر پروژه های آماده افتتاح اداره کل راه و شهرســازی 
استان تهران هستند. عملیات اجرایی ساخت هفت هزار و 550 
واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در استان تهران به ارزش 
19 هزار و 630 میلیارد ریال به زودی با فرمان رییس جمهور از 
طریق ویدئوکنفرانس آغاز خواهد شد. در شهرهای بالای 100 
هزار نفر از جمله شهریار، اسلامشهر، رباط کریم، پاکدشت و 
قرچک، کلنگ ساخت سه هزار و 650 واحد مسکونی به زمین 
خواهد خــورد و در شــهرهای زیر 100 هــزار نفر از جمله 
صفادشت، دماوند، فیروزکوه، پیشوا و کیلان، شاهد کلنگزنی 
سه هزار و 900 واحد خواهیم بود.   در بحث افتتاح مساکن مهر 
در هفته دولت، شــاهد ساخت مدرسه در سایت مسکن مهر 
دشت  ناصر شهرستان فیروزکوه بودیم؛ ساخت این مدرسه که 
از سال 97 شروع شده بود، امسال به پایان رسید. اعتبار هزینه 
شده برای ساخت این مدرسه 37 میلیارد ریال است که در 4 

طبقه و 16 کلاس طراحی شده است.

خبـــر
 آمار نیم میلیونی نوسازی

 مسکن فرسوده 

اوراق مالی اسلامی جدید
 عرضه شد

ساخت ۷55۰ واحد مسکونی طرح 
اقدام ملی مسکن در استان تهران با 
فرمان رئیس جمهور آغاز می شود 

بررسی چگونگی کمک جامعه مهندسان مشاور 
در حوزه های سرمایه گذاری و بازار سرمایه

وزیر راه و شهرســازی در نشستی با جامعه 
مهندسان کشور بر لزوم ارتقاء جامعه مهندسی 

کشور و رعایت اخلاق حرفه ای تاکید کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه خبری وزارت راه و 
شهرســازی، محمد اســلامی وزیر راه و شهرسازی در 
نشستی با عنوان بررسی زمینه های همکاری بین جامعه 
مهندســان مشاور کشور و این وزارتخانه میزبان اعضای 

این مجموعه بود.
در این نشست که در محل وزارت راه و شهرسازی 
برگزار شد، چگونگی کمک جامعه مهندسان مشاور کشور 
در دو حوزه ســرمایه گذاری و بازار سرمایه مورد بحث و 

تبادل نظر قرار گرفت.
در این جلسه وزیر راه و شهرسازی بر لزوم صادرات 
خدمات فنی و مهندسی کشور به کشورهایی که ایران با 

آن ها کمیسیون اقتصادی دارد، تاکید کرد.
همچنین در این نشست مواردی چون لزوم رعایت 
اخلاق حرفه ای در جامعه مهندســی کشــور، کمک به 
ارزیابی بهینه بر عملکرد مهندســان ناظر و همین طور 
ایجاد ظرفیت های مناسب برای پرورش و رشد نیروهای 
انسانی برای رشد و ارتقاء جامعه مهندسی کشور از سوی 

وزیر راه و شهرسازی مورد تاکید قرار گرفت.
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ــه شــماره ثبــت 3383۴ و شناســه  ــاک وطــن تهــران ب ــردای پ ــرات موسســه ف آگهــی تغیی
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ  ملــی 1۴00۴02۴۴۵0 ب
ــرای مــدت  ــه قــرار ذیــل ب 13۹8/10/1۵ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اعضــای هیئــت مدیــره ب
نــا محــدود تعییــن شــدند: خانــم مینــا حشــمتی پــور بــه شــماره ملــی 0۴۴0۶۴0۵۹8 بــه ســمت 
رئیــس هیئــت مدیــره خانــم رویــا عطائــی بــه شــماره ملــی 003۶18۹332 بــه ســمت مدیــر عامــل 
و عضــو هیئــت مدیــره خانــم مهرنــوش رادمهــر بــه شــماره ملــی 00۴۵781087 بــه ســمت عضــو 
هیئــت مدیــره کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، قراردادهــا 
ــردا  ــل منف ــر عام ــای مدی ــا امض ــادی و اداری ب ــناد ع ــه اوراق و اس ــز کلی ــلامی و نی ــود اس و عق

همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴3( 

آگهــی تغییــرات شــرکت ایــده گســتر عرفــان بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 318۴۵۹ و شناســه ملــی 10103۵۴۵02۶ 
ــریفی  ــد ش ــای صم ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 13۹۶/12/2۴ تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ب
بشــماره ملــی 007۶23۶2۵0 بــا پرداخــت مبلــغ 37۵00000 ریــال بــه صنــدوق شــرکت در ردیــف شــرکاء قــرار گرفــت. آقــای حســین 
ــرار گرفــت.  ــف شــرکاء ق ــه صنــدوق شــرکت در ردی ــال ب ــغ 37۵00000 ری ــا پرداخــت مبل شــریفی بشــماره ملــی 007۴۵7۹۴۹۵ ب
ســرمایه شــرکت از مبلــغ 7۵.000.000 ریــال بــه مبلــغ 1۵0.000.000 ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد 
. فهرســت و میــزان ســهم الشــرکه هریــک از شــرکاء بعــد از افزایــش ســرمایه بشــرح ذیــل مــی باشــد: آقــای محمــد رحیمــی کــدم 
1۵313178۹8 دارنــده مبلــغ 2۵000000 ریــال ســهم الشــرکه ـ آقــای محمــد شــریفی کــدم1۵31317278 دارنــده مبلــغ 2۵000000 
ــد  ــای صم ــرکه ـ آق ــهم الش ــال س ــغ 2۵000000 ری ــده مبل ــدم 007307۵۵23 دارن ــهء ک ــم خلیف ــم مری ــرکه - خان ــهم الش ــال س ری
ــال ســهم الشــرکه  ــغ 37۵00000 ری ــده مبل ــای حســین شــریفی دارن ــال ســهم الشــرکه ـ آق ــغ 37۵00000 ری ــده مبل شــریفی دارن

تعــداد اعضــا هیئــت مدیــره در ایــن شــرکت بیــن 2 تــا ۴ نفــر مــی باشــد و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴1( 

آگهــی تغییــرات شــرکت مشــاوره مالــی روشــنگران ســحر بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ــادی  ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 10102133۴70 ب ــه مل ــت 170882 و شناس ثب
بطــور فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/0۴/1۶ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : اعضــاء هیئــت مدیــره بــه 
ــد: هــادی اکبــری 00۶۹۶77۵73 بســمت عضــو  ــه شــرح ذیــل تعییــن گردیدن مــدت نامحــدود ب
هیئــت مدیــره ، حســن صادقــی 00۵۹71۶7۵۴ بســمت عضــو و رئیــس هیئــت مدیــره و محمدرضــا 
ــه اوراق اداری و  ــل . کلی ــر عام ــره و مدی ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــی 00111812۴۹ بس ــوروزی قه ن
ــه اوراق  ــر اســت. کلی ــا مهــر شــرکت معتب ــی همــراه ب ــه تنهای ــر عامــل ب ــا امضــاء مدی عــادی ب
بهــادار و تعهــد اور بــا امضــاء دو نفــر از اعضــا هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴7( 

ــه شــماره ثبــت 3383۴ و شناســه  ــاک وطــن تهــران م ب ــردای پ ــرات موسســه ف آگهــی تغیی
ــورخ 13۹8/10/1۵  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۴00۴02۴۴۵0 ب مل
ــا  ــی 0۴۴0۶۴0۵۹8 ب ــماره مل ــه ش ــور ب ــمتی پ ــا حش ــم مین ــد : خان ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
ــغ  ــرکت از مبل ــرمایه ش ــد. س ــرکاء درآم ــره ش ــرکت در زم ــدوق ش ــه صن ــال ب ــت ۵00000 ری پرداخ
1000000 ریــال بــه 1۵00000 ریــال افزایــش یافــت. لیســت شــرکا و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک 
پــس از افزایــش ســرمایه بــه شــرح زیــر مــی باشــد: آقــای بابــک حشــمتی پــور بــه شــماره ملــی 
00۵1۵۶۶12۵ ۵00000 ریــال خانــم رویــا عطایــی بــه شــماره ملــی 003۶18۹332 ۴۹0000 ریــال خانــم 
ــه  ــر ب ــوش رادمه ــم مهرن ــال خان ــی 0۴۴0۶۴0۵۹8 ۵00000 ری ــماره مل ــه ش ــور ب ــمتی پ ــا حش مین

ــال  ــی 00۴۵781087 10000 ری ــماره مل ش
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴۶( 

آگهــی تغییــرات موسســه فــردای پــاک وطــن تهــران بــه شــماره ثبــت 3383۴ و شناســه 
ملــی 1۴00۴02۴۴۵0 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹8/10/1۵ 
ــا  ــه شــماره ملــی 00۵1۵۶۶12۵ ب ــور ب تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای بابــک حشــمتی پ
دریافــت ۵00000 ریــال ســهم الشــرکه خــود از صنــدوق شــرکت از شــرکت خــارج و دیگــر هیــچ 
گونــه حــق و ســمتی نــدارد. ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1۵00000 ریــال بــه 1000000 ریــال کاهــش 
یافــت. لیســت شــرکا و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک پــس از کاهــش ســرمایه بــه شــرح زیــر 
مــی باشــد: خانــم مینــا حشــمتی پــور بــه شــماره ملــی 0۴۴0۶۴0۵۹8دارای ۵00000 ریــال خانــم 
رویــا عطایــی بــه شــماره ملــی 003۶18۹332دارای ۴۹0000 ریــال خانــم مهرنــوش رادمهــر بــه 

شــماره ملــی 00۴۵781087دارای 10000 ریــال 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴۵( 

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی پزشــکی تابــان طــب پارســه بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده  ثبــت 38۶۴3۴ و شناســه ملــی 10320372۴38 ب
مــورخ 13۹۹/0۴/01 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : احــد فائقــی نــژاد بــه شــماره ملــی 1373۶22۶7۹ بــا 
پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت میــزان ســهم الشــرکه خــود را از مبلــغ ۹.000.000 ریــال بــه مبلــغ 
ــغ  ــت مبل ــا پرداخ ــی 0۴۹32113۴۹ ب ــماره مل ــه ش ــد زاده ب ــد احم ــش داد . ناهی ــال افزای ۹3.000.000 ری
ــی  ــماره مل ــه ش ــادروح ب ــارف ب ــت. ع ــرار گرف ــرکا ق ــره ش ــرکت در زم ــدوق ش ــه صن ــال ب 1.000.000 ری
ــت.  ــرار گرف ــرکا ق ــره ش ــرکت در زم ــدوق ش ــه صن ــال ب ــغ 1.000.000 ری ــت مبل ــا پرداخ 2۶311۹8۵73 ب
در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 100.000.000 ریــال بــه مبلــغ 18۶.000.000 ریــال افزایــش پیــدا کــرد 
و مــاده مربوطــه در اساســنامه بــه شــرح فــوق اصــلاح گردیــد. اســامی ومیــزان ســهم الشــرکه هریــک 
ازشــرکا پــس ازافزایــش ســرمایه : علــی طاهــری ابرندابــادی بــه شــماره ملــی 0070۹278۴7 دارای مبلــغ 
1.000.000 ریــال ســهم الشــرکه علــی فائقــی نــژاد بــه شــماره ملــی 00۶۶0۹3۹10 دارای مبلــغ ۹0.000.000 
ریــال ســهم الشــرکه احــد فائقــی نــژاد بــه شــماره ملــی 1373۶22۶7۹ دارای مبلــغ ۹3.000.000 ریــال 
ــهم  ــال س ــغ 1.000.000 ری ــی 0۴۹32113۴۹ دارای مبل ــماره مل ــه ش ــد زاده ب ــد احم ــرکه ناهی ــهم الش س

ــادروح بــه شــماره ملــی 2۶311۹8۵73 دارای مبلــغ 1.000.000 ریــال ســهم الشــرکه  الشــرکه عــارف ب
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴۴( 

ــه  ــه شــماره ثبــت 23۵1۴ و شناســه ملــی 10100۶8۹8۶۴ ب ــا مســئولیت محــدود ب آگهــی انحــلال شــرکت هیپــا ب
ــل اتخــاذ شــد : شــرکت مذکــور  ــوق العــاده مــورخ 13۹7/07/10 تصمیمــات ذی اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی ف
ــه کــد ملــی  ــم مینــا امینــی ب ــه کــد ملــی 128۶2۹0۶۶1 و خان ــی فــرد ب در تاریــخ فــوق منحــل اعــلام و علــی اصفهان
23717۵1۹28 بــه ســمت مدیــران تصفیــه انتخــاب گردیدنــد. نشــانی محــل تصفیــه تهــران کــوی نصــر خیابــان علــی 

ــد. ــی باش ــتی 1۴۴7713۶۵۴ م ــماره 128 کدپس ــی ش ــاری غرب ی
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴2( 

آگهــی تغییــرات شــرکت طراحــی مهندســی تندیــس تجــارت جــم بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 38۶223 
و شناســه ملــی 103203۶1۵۴۴ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 13۹۹/0۴/2۴ تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : شــرکت مذکــور در تاریــخ فــوق منحــل اعــلام گردیــد و کیانــوش ذوالفقــاری بــه شــماره ملــی 0۹3۹۵727۹۶ به 
ســمت مدیــر تصفیــه انتخــاب گردیــد. نشــانی محــل تصفیــه تهــران - خیابــان خواجــه عبــدالله، ابــوذر غفــاری ، کوچــه 22 ، 

پــلاک 1۴ ، کدپســتی 1۶۶17۴۹۶۹3 مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۶82۴0( 

اسلامی در حاشیه نشست هیئت دولت

مداخله دولت در اجاره بهاء مستاجران 
دکتر محمد اسلامی وزیر راه  و 
شهرسازی در حاشیه نشست هیئت 
دولــت و در جمع خبرنگاران گفت: 
دولت برای نخســتین بــار برای 
رســیدگی به وضع مستاجران در 
اجاره، مداخلــه می کند؛ همچنین 
سقف قیمت اجاره، تعیین شده که 

همه ملزم به رعایت آن هستند.
از قوه قضائیه خواســتیم تا شورای 
حل اختلاف، حکم تخلیه صادر نکند و در 
جایی که حکم تخلیه داده شــده رئیس 
شورای حل اختلاف مداخله و برخورد کند 
تا کســی خانه اش را تخلیه نکند، چون 
اسباب کشی و جابجایی خود عامل توسعه 
ویروس کرونا است.  فکر می کنیم با این 
اقدامات، آرامشی به جامعه داده می شود 
تا در فاصله زمانی مشخص، افراد بی خانه، 

صاحبخانه شوند.
وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به این 
ســوال که چرا متوسط قیمت مسکن از 
طرف وزارت راه و شهرسازی اعلام نشده 
در حالیکه بانک مرکزی میانگین قیمت 
مســکن در تهران را اعلام کرده اســت؟ 
گفــت: تصمیم گرفتیم اعــلام نکنیم تا 
التهاب ایجاد نشــود، چون بــه ما انتقاد 

کردند چرا این حرف را می زنید.
اسلامی با اشاره به اینکه بازار مسکن 
متاثر از یکســری مولفه هایی اســت که 
القائات و جو روانی آن بیشتر مردم را آزار 
می دهد افزود: نکته مهم برای ما این است 
که بتوانیم جامعه هدفمان را شناسایی و 

برای آن برنامه ریزی کنیم.
وزیر راه و شهرسازی درباره پرداخت 

ودیعه مسکن نیز گفت: در این زمینه هیچ 
مانعی نیست و هیچ ابهامی وجود ندارد و 
از بانک ها می خواهیم به کارشان سرعت 
دهند و روزانه به متقاضیان بیشتری وام 
پرداخت کنند تا از فهرست انتظار خارج 

شوند. 
مردم به شرایط اعلام شده ثبت نام، 
کاری نداشتند برای اینکه منابع مشخصی 
برای پرداخت ودیعه مسکن داریم در این 
زمینه ســه اقدام انجام دادیــم.  در اقدام 
نخست، ســازمان های حمایتی را جدا 
کردیم و آن ها مســتقل عمل می کنند 
اولویت دیگر این است که جامعه کارگری 
و زنان سرپرست خانوار را نیز جدا کردیم 
و جداگانــه به آن ها وام ودیعه مســکن 
پرداخت خواهد شــد و در گروه ســوم، 
خانوار هایی که کمتر از سه نفر هستند در 
اولویت دوم قــرار گرفتند در صورتی که 
منابع کافی باشد وام ودیعه مسکن به آن ها 
نیز پرداخت خواهد شد. این پرداخت ها تا 
زمانی که مبلغ در نظر گرفته شده از طرف 
دولت تمام شود ادامه دارد. دیروز با همه 
مدیران عامل بانک های اصلی و بانک هایی 
که سهم بیشتری در پرداخت وام ودیعه 
مسکن دارند صحبت کردم و قول دادند 

که روند کار را سرعت ببخشند.
وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به این 
ســوال دیگری مبنی بر اینکه میانگین 
قیمت مســکن افزایش زیادی داشته آیا 
برنامه ای بــرای آن داریــد؟ گفت: این 
موضوع به شرایط اقتصادی کشور و تحریم 
و نقدینگــی و ارز بر می گردد که موجب 
تلاطم در بازار مسکن شده است و بر روی 

قیمت همه کالا ها و خدمات اثر می گذارد 
که مســکن نیز از آن موضوع متاثر شده 

است. 
سیاســت ما این اســت که تولید و 
عرضه مســکن انجام شود که اخیرا وزیر 
آموزش و پرورش در گزارش خود به مقام 
معظم رهبری نیز اعلام کرد ساخت 46 
هزار واحد مسکونی شــروع شد که این 
تعداد از فهرســت 75 هــزار واحد که بر 
اســاس تفاهم نامه بــا وزارت آموزش و 
پرورش داشتیم کم شده است. در سطح 
کشور ســاخت 400 هزار واحد مسکن 
شهری بر اســاس طرح اقدام ملی دنبال 
می کنیم که همه طرح ها فعال است و در 
شهر ها زمین بیشتری به مردم واگذار شده 
اســت. این اقدام به عرضه مسکن کمک 
می کند و ما جامعه هدف خود را پوشش 
می دهیــم.  از همــه دســتگاه هایی که 
ظرفیت ســاخت مسکن داشتند دعوت 
کردیم و آمدند مانند ســتاد اجرایی که 

نقش خوبی در این زمینه دارند و ساخت 
27 هزار واحد مسکونی را شروع کردند. 
به 5/1 میلیون مالک واحد مسکونی خالی 
که بیش از یک واحد دارند پیامک فرستاده 
شد و اطلاعات آن در اختیار سازمان امور 
مالیاتی قــرار گرفت تا تکلیف خانه های 
خالی را مشخص کنند یا برای فروش و یا 
اجاره به بازار مسکن عرضه کنند که این 
موضوع خــود موجــب افزایش عرضه 
می شود و اگر می خواهند بعنوان دارایی 
نگه دارند باید مکانیزم هــای مالیاتی را 

بپذیرند.
وزیــر راه و شهرســازی دربــاره 
بافت های فرســوده نیز گفــت: مردم را 
تشویق به بازسازی خانه هایشان می کنیم، 
ایــن موضوع از لحــاظ ایمنی و کیفیت 
سکونت گاهشان و هم از نظر تولید مسکن 
مهم است بنابراین آن ها را به بانک معرفی 
می کنیم کــه تســهیلات ارزان قیمت 

دریافت کنند.

 مدیرعامل شــرکت راه آهن دستاوردهای 
مرکز جهادی پیشرفت این شرکت را برشمرد و 
اظهار کرد کــه در نتیجه فعالیت های این مرکز، 
تاکنون 32 درصد از زمان توقف قطارها در مرز 
فیزیکی مناطق و 21 درصد از تقلیل سرعت ها در 

مسیر کاهش پیدا کرده است. 
سعید رسولی، مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران در گفت وگو با  خبرنگار پایگاه خبری وزارت 
راه و شهرسازی، با بیان اینکه مرکز جهادی پیشرفت این 
شرکت با هدف حذف اقدامات بوروکراتیک بین واحدها 
راه اندازی شده است، افزود: در این مرکز کارگروه هایی با 
حضور اساتید دانشگاه، افراد صاحب تجربه و بازنشسته، 
کارشناسان و مدیران شرکت راه آهن و شرکت های دانش 
بنیان تشکیل شده تا به حل مشکلات راه آهن در مسیر 

توسعه در کوتاه ترین زمان ممکن اقدام کنند.
تاکنون 126 مسئله به عنوان مسائل اصلی در راه 
آهن کشورمان شناسایی شده که از بین آن ها، 22 مسئله 
به عنوان مسایل اولویت دار به کارگروه های مرکز جهادی 
پیشرفت ارجاع داده شده است. : این 22 موضوع به صورت 
پوستر تهیه شده و در صحن این مرکز و همچنین در دفتر 
مدیران قرار گرفتند تا همواره جلوی چشــم باشند و به 
عنوان یک موضوع اصلی مورد توجه  قرار داشته باشند.

مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران گفت: 
به همین دلیل از 5 ماه پیش 22 گروه  فعالیت هایشان را 
روی موضوعات اصلی متمرکز کردند و اکنون 10 پروژه 

این مرکز به نتیجه رسیده است. 
یکی دیگر از موضوعاتی که همواره در خطوط ریلی 
ایران و حتی در جهان مطرح بوده، موضوع حذف اقدامات 

زائد در مرز فیزیکی مناطق بوده است. 
مثلا قطاری که به بندرعباس می رود از 4 یا 5 اداره 
کل عبور می کند و در هر مرز، یک سلسله اقدامات باید 
صورت  پذیرد که باعث توقف قطارها می شود و به همین 
منظور و به عنوان یک آســیب در مورخ 6 اسفند 9۸ به 

کارگروه ارجاع داده شد. 
پس از بررســی هایی که در کارگروه مرکز جهادی 

پیشرفت راه آهن صورت گرفت، نتیجه ای حاصل شد که 
در نهایت در شهریور 99 ، حدود 32 درصد زمان توقف 
قطارها در مرز فیزیکی مناطق کاهش پیدا کرد. یکی دیگر 
از موضوعاتی که از سوی این کارگروه ها مورد بررسی قرار 
گرفت، موضوع “رفع تقلیل سرعت ها در طول مسیر” بود 
که به همین منظور جلســاتی برپا شد تا ضمن آسیب 
شناسی، راهکاری برای رفع موانع و دستیابی به نتیجه 
مطلوب اتخاذ شود. مطابق بررسی هایی که از سوی این 
کارگروه به عمل آمد، مشخص شد که دلیل اصلی تقلیل 
ســرعت ها، 17 درصد مربوط به خرابی سوزن ها و 20 
درصد مربوط به خرابــی خط و وجود قوس بوده که در 
نتیجه فعالیت این کارگروه، از فروردین تا تیر 99 حدود 
21 درصد تقلیل ســرعت قطارها در مسیر کاهش پیدا 
کرده است و هم اکنون نیز این موضوع به صورت مستمر 
ادامه دارد تا هر چه سریعتر زمان مسیرها کوتاه تر شود و 

بهره وری از شبکه های ریلی افزایش پیدا کند.
گفتنی است که مرکز جهادی پیشرفت راه آهن در 
ســاختمان اصلی این شرکت واقع شده است و هر روزه 
پوســتر برنامه و فعالیت های کارگروه های این مرکز در 
معرض دید عموم قــرار دارد و افراد علاقمند می توانند 
جهت بازدید یا مشــارکت به این مرکز مراجعه شرکت 

کنند.

رسولی دستاوردهای مرکز جهادی پیشرفت راه آهن را برشمرد
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عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: طرح تامین مسکن مراحل تصویب خود را در کمیسیون عمران تکمیل کرده و به هیأت رئیسه مجلس ارسال شده است و هم اکنون نیز در نوبت مطرح 
شدن در صحن علنی مجلس قرار دارد. اقبال شاکری به فارس گفت: مطابق مفاد این طرح، ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی از سوی مجلس بر عهده دولت گذاشته خواهد شد. وی 
درباره تعیین تکلیف مالیات های تنظیمی موجود در بازار مسکن، افزود: یکی از اهداف کمیسیون عمران مجلس در حوزه بازار مسکن، خارج کردن این کالا از بازار سرمایه ای و تبدیل کردن آن 
به یک کالای مصرفی و عادی است که این هدف با بررسی و ارائه طرح هایی ازجمله مالیات بر عایدی املاک و مالیات بر زمین های بایر در دستور کار کمیسیون قرار دارد. شاکری همچنین 
ضمن اشاره به روند طی شده به منظور تصویب طرح مالیات بر خانه های خالی گفت: پس از تصویب این مالیات در صحن علنی مجلس، این طرح به شورای نگهبان رفت و به منظور رفع ابهام 

به مجلس بازگردانده شد. در حال حاضر رفع ابهامات شورای نگهبان از این طرح در دستور کار کمیسیون اقتصادی قرار دارد.

ساختسالانهیک
میلیونواحد
مسکونی
درطرحمسکن
مجلس

هفته نامه اقتصادی ایران

بیشازسههزارنسخهکتابازسویسازماناسنادوکتابخانهملیکشوربهکتابخانههایعمومیاستانقزویناهداشد.بهگزارشاعتباربهنقلازروابطعمومیادارهکلکتابخانههایعمومی
استانقزوین،سازماناسنادوکتابخانهملیکشور۳۲8۵نسخهکتاببهکتابخانههایعمومیایناستاناهداکرد.کتابهایاهداییغالباًازتازههاینشر،ویژهردههایسنیکودکونوجوان
درموضوعاتکمکدرسیوادبیات،تاریخ،فلسفهوعرفان،بهداشتوورزش،دفاعمقدس،دین،مهارتهایخانهداریوعلومهستند.اینمنابعبعدازبررسیوتفکیک،بینکتابخانههای
عمومیتازهتاسیس،روستایی،محروموکتابخانههایکهباکمبودمنابعمواجههستند،توزیعخواهدشد.ایناقدامبراینخستینباردراستان،باپیگیریوتلاشمیثاقگودرزی،مدیرکلمرکز
اسنادوکتابخانهملیاستانقزوین،انجامشد.گفتنیاست،ایناقدامدرراستایراهاندازیپویش»اهدایکتاب،اهدایآگاهی«انجامشدهاست.ارتقایفرهنگمطالعهوکتابخوانیوتقویت
مجموعهسازیکتابخانههایعمومی،ایجادحسهمبستگیدرمیانمردموایجادتعلقدرتامینمنابعکتابخانهها،ترویجفرهنگاهدایکتابوکتابخوانیواشاعهسنتحسنهاهدایکتاب،

فرهنگسازیبهمنظوراهدایکتابهایمفیدوبلااستفادهموجوددرمنازلوادارات،ازعمدهتریناهدافراهاندازیپویش»اهدایکتاب،اهدایدانایی«محسوبمیشود.

بیشازسههزارنسخهکتاببهکتابخانههایعمومیقزویناهداشد
مدیرکلبنادرودریانوردیهرمزگانگفت:ازابتدایسالجاریتاپایانمردادسال99تعداد۴98فروندکشتیحاملفرآوردههاینفتیدراسکلههایتحتنظارت
بندرنفتیخلیجفارسواقعدربندرشهیدرجاییتخلیهوبارگیریشدهاست.علیرضامحمدیکرجیران،مدیرکلبنادرودریانوردیاستانهرمزگاناظهارداشت:
باوجودهمهچالشهایتحمیلیخوشبختانهباتدابیراتخاذشدهدرهمسنجیانجامگرفتهنهتنهادرحوزهنفتیکاهشیرویتنشد،بلکهآمارهارشد۶درصدیرا
دراینبخشنشانمیدهد.درمدتزمانیادشده۴98فروندکشتیدراسکلههایحوزهنظارتیبندرنفتیخلیجفارسپهلودهیوعملیاتتخلیهوبارگیریآنها
انجامگرفتهاست.ازاینمیزانکشتی،تعداد۲۰۵فروندباتناژبالغبر۱۱میلیونتنبهتخلیهوبارگیریوکابوتاژ)کرانبری(انواعفراوردههاینفتیسبکوسنگین
جهتصادراتمستقیمفراوردهپالایشگاههایبندرعباسوستارهخلیجفارسوتعداد۲9۳فروندباتناژیکمیلیونو۵۷هزارتنبهصادراتانواعفراوردههاینفتی
اختصاصیافتهاست.بابهرهبرداریازاینطرحهادرآیندهاینزدیک،ظرفیتصادراتفرآوردههاینفتیازبندرشهیدرجاییبیشاز۳۰درصدافزایشپیدامیکند.

پهلوگیری۴98فروندکشتیحاملفرآوردههاینفتیدربندرخلیجفارس

خبـــــر

معاون عمرانی وزارت 
کشور، گفت: برای اولین بار 
سند ملی شهرسازی ایرانی 
و اسلامی به تصویب رسیده 

است.
مهدی جمالی نژاد معاون 
عمران و توســعه امور شهری و 

روستایی وزیر کشور پیش از ظهر امروز در نشست خبری با 
اصحاب رســانه اظهار کرد: معاونت عمرانی و توسعه امور 
شهری و روســتایی یک قسمت از وظایف کاری ما است و 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها هم یک قسمت دیگر که 
توضیحات و آماری را از هر دو حوزه ارائه می کنم. ســازمان 
دهیاری ها و شهرداری ها به 74 درصد از جمعیت کشور و 
26 درصد از جمعیت روستایی خدمات ارائه می دهد. برای 
اولین بار سند ملی شهرسازی ایرانی و اسلامی به تازگی به 
تصویب رسیده اســت. یکی از سیاست های وزارت کشور 
تقویت شــهرداری ها در کشــور اســت. رئیس سازمان 
شــهرداری ها و دهیاری های کشور گفت: برای ساماندهی 
عوارض شهرداری ها، کمیته ملی عوارض را تشکیل دادیم 
تا شهرداری ها بنا به سلیقه خودشان عوارض نگیرند. 7 سند 
آسیب شناسی تهیه شد و به تصویب هیأت وزیران هم رسید. 
همچنین قانون ســاماندهی تصفیه خانــه را به تصویب 
رساندیم. سهم درآمدهای عمومی شهرداری ها و دهیاریها 
که قبل از این سهم دولت 66 و سهم شهرداری ها 33 بود به 
50 درصد می رســد. چون کارکنان شهرداری ها کم بود ما 
فســادها را در شهرداری ها می دیدیم اما الان در دو مرحله 
حقوق کارکنان شهرداری ها را افزایش دادیم. امسال افزایش 
179 کیلومتر به طول خطوط قطار شهری کشور معادل 54 
درصد خطوط بهره برداری را داشته ایم. متأسفانه ماده 100 
قانون شهرداری ها کارآیی لازم را ندارد و خیلی از ساخت و 
سازهای خلاف از این قانون و در مجموع از نقض قانون نشأت 
می گیرد. ستاد ساخت و ساز در وزارت کشور و ستاد مقابله 
با ساخت و سازهای نامناسب در وزارت کشور تشکیل شده 
است که این خبر خوبی است. 630 دستگاه واگن بخشی از 
2 هزار دستگاه واگنی است که شورای اقتصاد برای اضافه 
شدن به متروی تهران تصویب کرده است، بعد از پیگیری ها 
قرار شد بخشی از این 630 دستگاه از چین وارد شود و بخش 

اعظم آن در داخل کشور ساخته شود.

با همت اداره کل کتابخانه های عمومی استان 
قزوین طرح »نذر کتاب، نذر دانایی« با هدف جذب 
کتاب های اهدایی به تمامی کتابخانه های عمومی 

استان قزوین برگزار می شود. 
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان قزوین، فاطمه محمدبیگی، 
مدیر کل کتابخانه های عمومی اســتان قزوین از اجرای 
طرح »نذر کتاب نذر دانایی« خبر داد و گفت: بسیاری از 
مشکلات و معضلات هر جامعه ای ناشی از نا آگاهی افراد 
آن است که جبرانش می تواند هزینه های زیادی بر اقتصاد 
جامعه تحمیل کند؛ از این رو ترویج دانایی و آگاهی به هر 
شکل می تواند به کاهش معضلات اجتماعی و کاهش فقر 
فرهنگی کمک کند. طرح نذر کتاب حرکتی است مردمی، 
شبیه بسیاری از نذوراتی است که مردم در مناسبت های 
مختلف با نیت خیرخواهانه برای ترویج فرهنگ مطالعه و 
کتابخوانی انجام می دهند اما در این طرح به جای اهدای 
غذای جسم به مستمندان با اهدای کتاب که همانا غذای 
روح است افراد را بی نیاز می کنیم.  بسیاری از افراد کتاب ها 
را در کتابخانه های خود نگهداری می کنند که با اهدای 
آن می توانند اتفاقات خوبی را برای فرهنگ مطالعه رقم 
بزنند.  نذرهای فرهنگی در حقیقت فرصت جدیدی از نذر 
برای تمام مردم است که همه بدون محدودیت می توانند 
در آن شــرکت کنند. طرح مردم فرهیخته و خیر استان 
برای مشارکت در این طرح می توانند با مراجعه به نزدیک 
ترین کتابخانه عمومی می توانند کتاب های خوانده شده 
و بدون استفاده خود را برای بهره برداری علمی دیگران 
به کتابخانــه اهداء کنند. گســترش فرهنگ مطالعه و 
کتابخوانی در راستای تقویت و غنی سازی هر چه بیشتر 
منابع کتابخانه های عمومی به ویژه در مناطق محروم و 
کمتر توســعه یافته از مهمترین اهداف ما در اجرای این 

طرح در استان قزوین است.

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی مجلس شورای 
اسلامی و نماینده مردم شهرســتان های لردگان و 
خانمیرزا در گفتگو با مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان بر پیگیری رفع مشکلات بودجه ای نهاد کتابخانه 
های عمومی و گسترش زیرساخت های کتابخانه ای 

تأکید کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومــی چهارمحال و بختیاری، فرهــاد خلیل مقدم، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی چهارمحال و بختیاری روز ششم 
شــهریورماه با حسین بامیری، نماینده مردم شهرستان های 
لردگان و خانمیرزا در مجلس شــورای اسلامی دیدار و ضمن 
تشــریح تعارضات قانونی بودجه ای نهاد و ارائه گزارشــی از 
وضعیت کتابخانه های استان، خواستار بازنگری و اصلاح این 
قانون در مجلس شورای اسلامی، پیگیری و رایزنی جهت رفع 
مشکلات معیشــتی کتابداران، گســترش زیرساخت های 
کتابخانه ای در اســتان و رفع مشــکلات جهت توسعه سرانه 
فیزیکی کتابخانه ها در شهرستانهای لردگان و خانمیرزا شد. 
حسین بامیری نیز در این دیدار به ارزش، اهمیت و نقش بارز 
کتابداران در عرصه خطیر فرهنگ اشــاره و زحمات مجموعه 
کتابخانه هــای عمومی را قابل تقدیر عنوان کرد. برخورداری 
مردم از امکانات کتابخانه ای از حقوقی است که باید برای تحقق 
آن تلاش کرد و کتابداران به عنوان سنگرداران خط مقدم ترویج 
کتابخوانی می بایســت از حقوق حقه خود برخوردار گردند و 
موانع قانونی این امر باید مرتفع گردد. همه نهاد ها و دستگاه ها 
به خصوص صدا و سیما، شهرداری ها و سایر دستگاه های دارای 
بودجه فرهنگی، می بایســت در ترویج کتاب و کتابخوانی و 
گرایش هرچه بیشتر مردم به مطالعه، نهاد کتابخانه های عمومی 
را یــاری کنند.  در ایجاد کتابخانه های عمومی باید به اولویت 
هایی همچــون ترکیب جمعیتی، بافت منطقه ای و وضعیت 
فرهنگی، نظری ویژه داشــت تا بتوان با برنامه ریزی و توزیع 
صحیح اعتبارات و امکانت شاهد ارتقا سطح فرهنگی، اجتماعی، 
علمی و همچنین به حداقل رسیدن آسیبهای اجتماعی بود. 
باید مردم و مســئولین دست در دســت هم برای ارتقا سرانه 
کتابخانه ای تلاش کنیم و قطعا جهت مرتفع نمودن موانع ما 
نیز در کنار شما هستیم. قطعا پیگیر معضلات و مشکلات این 

نهاد ارزشی در مجلس شورای اسلامی خواهیم بود.

خبـــر
 تصویب سند ملی

 شهرسازی ایرانی و اسلامی 

طرح » نذر کتاب، نذر دانایی« 
در قزوین برگزار می شود

 پیگیر رفع مشکلات بودجه ای 
نهاد و گسترش زیرساخت های 

کتابخانه ای خواهیم بود

سی و پنجمین کتابخانه عمومی روستایی
 در استان مازندران افتتاح شد

فرماندار فریدونکنار در این مراسم عنوان کرد: 
فرصت به وجود آمده در این روستا بواسطه افتتاح این 
کتابخانه بسیار مغتنم است و با شناختی که از فعالیت 
های کتابخانه ای در استان ســراغ داریم، روزهای 

پرثمری را در این منطقه پیش بینی می کنیم.
باقرزاده، نماینده بابلسر و فریدونکنار در مجلس نیز در 
این مراسم بیان کرد: مقام معظم رهبری در توصیه های خود 
بــه نمایندگان مجلس یازدهم، دو مقوله اقتصاد و فرهنگ را 
مورد تاکید قرار دادند؛ تکمیل این  پروژه در مدت کوتاه نشان 
دهنده مدیریت جهادی مدیرکل کتابخانه های عمومی است. 
حســن نژاد، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
مازندران نیز در این مراسم  گفت: انسان ها در زندگی اجتماعی 
خود باید حرف بزنند و درست حرف زدن به دانایی نیاز دارد و 
بخش مهم دانایی با خوانش کتاب و دانستن و فهم آن حاصل 
می شــود. این کتابخانه فرصتی برای ارتقاء سطح فرهنگی 
منطقه است و ضریب بهره برداری از این کتابخانه را می توان 
با سه شاخص ضریب رشد دانش، ارتقاء تعاملات اجتماعی و 
رشد کیفی اعضای کتابخانه سنجید. ولیپور، مدیرکل کتابخانه 
های عمومی اســتان مازندران نیز در این مراسم خاطرنشان 
کرد: با توجه به قرار گرفتن نام فریدونکنار در فهرست شهرهای 
پر آسیب کشور در سال گذشته، برخی برنامه های ویژه در این 
شهرستان از جمله کتاب آباد اجرا شد که حالا پس از یکسال 
می توانیم مدعی باشیم نهاد کتابخانه های عمومی توانسته در 
موضوع کتاب، تحولات بسیاری را در این شهرستان رقم بزند 
و ایــن کتابخانه به عنوان ســومین کتابخانــه عمومی در 
شهرستان، سر منشأ امید دیگری برای مردم شهرستان خواهد 
بود. گفتنی است کتابخانه عمومی شهدای کاردگر محله، به 
عنوان ســی و پنجمین کتابخانه روســتایی در مازندران در 
زمینی به مساحت 725 و زیربنای 390 مترمربع با هزینه ای 
بالغ بر هفت میلیارد و پانصد میلیون ریال در دو طبقه احداث 
و تجهیز شده که دارای یک مخزن کتاب، دو سالن مطالعه و 

بخش های دیگر از جمله بخش مرجع و کودک است.
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در دیدار با نایب رئیس مجلس مطرح شد؛

عزم مجلس برای کمک به رفع مشکلات نهاد 
در حوزه ساختاری و بودجه ای

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در دیدار 
با مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی 
بر عزم مجلس شورای اسلامی برای کمک به رفع 
مشکلات نهاد درحوزه ســاختاری و بودجه ای 

تاکید کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی خراســان رضوی، حجت الاسلام 
علی اکبر سبزیان، مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان 
رضوی با سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی، نماینده 
مردم مشهد و کلات و نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 

دیدار و گفتگو کرد.
قاضی زاده هاشمی در این دیدار ضمن تأکید بر عزم 
مجلس شورای اسلامی برای کمک به رفع مشکلات نهاد 
در حوزه ســاختاری و و بودجه ای خاطرنشان کرد: نهاد 

کتابخانه های عمومی کشور در سال های اخیر فعالیت 
های خوب و تاثیرگذاری داشته است.

وی ادامه داد: امســال مجلس شورای اسلامی نگاه 
ویــژه ای به حوزه فرهنگ به ویژه کتابخانه های عمومی 

کشور خواهد داشت و در حوزه ساختاری و بودجه ای نیز 
برای رفع مشکلات کمک خواهیم کرد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی نیز 
در این جلسه با اشاره به کارکرد کتابخانه های عمومی به 
عنوان فرهنگسراها و کانون های فرهنگی در نقطه نقطه 
کشور گفت: حوزه وســیع فعالیت کتابخانه ها از مراکز 
شهرستانها تا مناطق روستایی و حاشیه شهرها و فعالیت 
متنوع و گســترده کتابخانه ها لزوم همکاری و همراهی 
برای رفع مشــکلات بودجه ای کتابخانه های عمومی را 

بیش از پیش کرده است.
حجت الاســلام سبزیان در پایان خاطرنشان کرد: 
مجلس شورای اســلامی با همکاری و همراهی در رفع 
مشکلات نهاد کتابخانه های عمومی در واقع گامی موثر 

در پیشبرد اهداف فرهنگی کشور برداشته است.

مدیرکل کتابخانه های عمومی 
کرمانشاه در دیدار با نماینده مردم 
شهرســتان ســرپل ذهــاب و 
قصرشیرین و گیلانغرب در مجلس 
بررسی  ضمن  اســلامی،  شورای 
مســائل پیش روی کتابخانه های 
عمومی اســتان و شهرستان ها به 
مسائل و مشکلات نهاد کتابخانه های 

عمومی کشور پرداخت. 
به گــزارش روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان کرمانشاه، 
جلســه ای به منظور پیگیری مشکلات 
کتابخانه های عمومی اســتان و بررسی 
تناقضات قانون تاســیس نهاد با حضور 
شهریار حیدری، نماینده مردم شهرستان 
سرپل ذهاب، قصرشیرین و گیلانغرب در 
مجلس شورای اسلامی با معصومه حسنی 
خونسار، مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان کرمانشاه، در سالن جلسات اداره 

کل کتابخانه های عمومی استان کرمانشاه 
برگزار شد.

شهریار حیدری، نماینده مردم در 
مجلس شــورای اســلامی، در خصوص 
حمایت از افزایش بودجه نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور و رسیدگی به مسائل 
پیش روی کتابخانــه های عمومی قول 
مســاعد داد و گفت: بــا توجه به کمبود 
بودجه در نهاد کتابخانــه های عمومی 
کشــور و اهمیت موضوع توسعه کتاب و 
کتابخوانی در صحــن مجلس از اصلاح 
قانون نهاد کتابخانه ها حمایت خواهیم 
کرد و تمــام قد از کتابخانه های عمومی 
دفاع میکنیم، در این خصوص با مجمع 
نمایندگان استان رایزنی لازم را انجام می 

دهیم.
حیدری بــا بیان اینکــه فرهنگ 
کتابخوانی در کشور ضعیف است و باید در 
این راه تلاشــی مضاعــف صورت بگیرد 
افزود: اگر مشکل فرهنگی نداشته باشیم 
تمام مشکلات حل خواهد شد و این جز 
با کتابخوانی و آگاهی بخشــی میســر 

نخواهد شد.
وی در ادامه تاکید کرد: ساختمان 
کتابخانه های عمومی شهرستان سرپل 
ذهاب و قصرشیرین که به علت زلزله سال 
96 آســیب دیده بود و در دســت مقاوم 

سازی هستند به اتمام می رسانیم.
این نماینده مجلس شورای اسلامی 
همچنین افزود؛ هیچ منبع اطلاع رسانی 

مانند فضای مجازی و این قبیل منابع در 
دنیا نمی توانند جای کتاب و کتابخانه را 
بگیرند لذا گســترش کتابخانه ها نشانه 

توسعه یافتگی است.
حیدری نماینده مجلس ضمن تأکید 
بــر لزوم اهتمام بیشــتر شــهرداران به 
پرداخت ســهم نیم درصد کتابخانه ها، 
افزود: با شهرداران سه شهرستان سرپل 
ذهاب، قصرشــیرین و گیلانغرب رایزنی 
لازم را انجام می دهیم؛ شــهرداران باید 
سهم نیم درصد را به موقع پرداخت کنند.

معصومه حســنی خونسار، در این 
جلسه ضمن ارائه گزارشی از فعالیت های 
کتابخانه های عمومی اســتان گفت: در 
شهرستان قصرشــیرین کتابخانه سیار 
روســتایی به بیش از 20 روستا خدمات 
رســانی می کند، که این خدمات باید از 
لحاظ مالی حمایت و پشــتیبانی شود تا 
بتوانیم خدمات بیشــتری به روستاها و 

مناطق محروم بدهیم.
وی بیان داشــت؛ در زلزله سال 96 
ســاختمان کتابخانه هــای عمومی در 
شهرستان قصرشــیرین و سرپل ذهاب 
آسیب جدی دید و اکنون در دست مقاوم 
سازی هستند که برای تکمیل این پروژه 
ها حمایت و همت مسئولین و شما را می 

طلبد.
 وی همچنیــن عنــوان کــرد: در 
شهرستان قصرشــیرین، سرپل ذهاب و 
قصرشــیرین حــدود 7 هــزار نفر عضو 

کتابخانه های عمومی هستند که این با 
وجود نبــود کتابخانه اســتاندار در آن 

شهرستان ها است.
خونسار با اشــاره به نبود درآمد در 
کتابخانه های عمومی افزود: برای برطرف 
کردن این مشکلات باید سهم نیم درصد 
کتابخانه های عمومی از طرف شهرداری 
ها به موقع پرداخت شــود و برای تامین 
اعتبار و رفع برخی از مشکلات حتی نیم 
درصد شهرداری ها هم کافی نیست و ما 
نیازمند حضور خیرین و سایر دستگاه ها 

هستیم.
وی عدم تامین اعتبار پروژه کتابخانه 
مرکزی استان را به عنوان یکی از مشکلات 
مهم فرهنگی استان یادآور شد و حمایت 
مجمع نمایندگان مجلس شورای اسلامی 

را در این مورد خواستار شد.
حسنی خونســار همچنین خاطر 
نشــان کرد: نه تنها از شما بلکه از مجمع 
نمایندگان اســتان انتظار داریم در مورد 
دفاع از نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
در مجلس شورای اسلامی و رفع مشکلات 
کتابخانه های عمومی استان و شهرستان 

های استان با تمام توان حمایت کنند.
گفتنی اســت شــهریار حیدری 
نماینده مردم شهرستان سرپل ذهاب و 
قصرشــیرین و گیلانغــرب در مجلس 
شورای اسلامی در پایان جلسه از بخش 
های مختلف کتابخانه عمومی امیرکبیر 

کرمانشاه بازدید کرد.

ساختمان کتابخانه عمومی ولی 
عصر)عج( برکت شــهر مادوان به 
فرهنگی،  مکان  بزرگترین  عنوان 
اجتماعی این شهر، با زیر بنای 1208 
متر مربع، به مناسبت هفته دولت 

افتتاح شد. 
به گــزارش روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های کهگیلویــه و بویراحمد، 
ساختمان کتابخانه عمومی ولی عصر)عج) 
برکت شــهر مادوان از توابع شهرستان 
بویراحمد همزمان با هفته دولت، با حضور 
احد جمالــی، معاون سیاســی امنیتی 
اســتاندار؛ ســرهنگ داریوش مثنوی، 
جانشین فرمانده سپاه فتح استان؛ مهدی 
روشنفکر، نماینده مردم بویراحمد دنا و 
مارگون در مجلس شــورای اســلامی؛ 
شــاهرخ کناری؛ فرمانــدار بویراحمد؛ 

مسعود جهانبخش، شهردار شهر مادوان؛ 
حاتم پیام، رئیس شورای شهر مادوان و 
شــماری دیگــر از مســئولان محلی، 

ساختمان افتتاح شد.
مدیرکل کتابخانه هــای عمومی 
اســتان کهگیلویه و بویراحمــد در این 
مراسم بیان کرد: ســاختمان کتابخانه 
عمومی ولی عصر شهر مادوان با مساحت 
هزار متر مربع و زیربنای 120۸ متر شامل 
بخش های مختلف مخزن، مرجع، دفاع 
مقدس و نابینایان و بخش جذاب کودکان 
و نوجوانــان، در دوطبقه بــا هدف رفع 
نیازهای فرهنگــی و اجتماعی و ترویج 
فرهنگ مطالعه و خدمات کتابخانه ای به 
مردم شهر مادوان ساخته و به بهره برداری 

رسیده است.
یاسر رحیمیان در ادامه تصریح کرد: 

کلنگ این ساختمان در سال 90 به زمین 
زده شد که بعد از پیشرفت فیزیکی کم، 
عملیات ســاخت آن به دلیل نبود اعتبار 
کافی متوقف شــد  که پس از نامه نگاری 
های فراوان و انعقــاد تفاهم نامه با بنیاد 
برکت، سرانجام از سال 96 کار تکمیل آن 
آغاز شد و امروز خدا را شاکرم که توانستیم 
ایــن مجموعه زیبا را به بهره برداری و در 
اختیار مرددم فهیم و فرهنگ دوست شهر 

مادوان قرار بدهیم.
مدیرکل کتابخانه هــای عمومی 
استان همچنین افزود: اعتبار ساخت این 
پــروژه 45 میلیارد ریال بوده و این مکان 
علاوه بر خدمات کتابخانه ای به عنوان یک 
مکان فرهنگی اجتماعی به مردم و به ویژه 
جوانان این شهر خدمات فرهنگی خواهد 

داد.

وی ضمن تقدیر از حمایت های دبیر 
کل و مدیران اجرایی نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور گفت: جا دارد از زحمات و 
پی گیری های ســردار خرمدل، فرمانده 
ســپاه فتح اســتان؛ ســرهنگ مثنوی 
جانشین ایشان؛ سرهنگ صالحی، رئیس 
بسیج سازندگی استان و همکاران وی به 
عنوان مجری پروژه که با تلاش شــبانه 
روزی خود در به ثمر رســیدن و به بهره 
بــرداری این کتابخانه زحمــات فراوان 

کشیدند، تشکر کنم.
افتتاح محفل ادبــی »ققنوس« به 
همراه شــعر خوانی شــاعران و حضور 
نماینده مردم شهرستانهای بویراحمد، دنا 
و مارگون و جانشــین فرمانده سپاه فتح 
اســتان در بخش کودکان نیــز از دیگر 

بخش های این مراسم افتتاحیه بود.

شهریار حیدری، نماینده مجلس شورای اسلامی: 

در مجلس یازدهم از اصلاح قانون نهاد حمایت خواهیم کرد

افتتاح ساختمان کتابخانه عمومی ولی عصر)عج( برکت  
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هم زمان با هفتۀ دولت، معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعۀ منطقه ای وزارت کشور به همراه استاندار و جمعی از مسئولین استان چهارمحال و بختیاری از واحدهای آهن سازی، انباشت و برداشت و روند 
اجرای پروژۀ بریکت سازی و فولادسازی شرکت فولاد سفیددشت بازدید کرد. دکتر دین پرست روند افزایش تولید فولاد سفیددشت از ابتدای بهره برداری تا شهریورماه سال جاری را مطلوب ارزیابی 
کرد. وی با تأکید بر اهمیت رفع موانع تکمیل پروژه های فولاد سفیددشت از حمایت های شرکت فولاد مبارکه از صنایع کوچک قدردانی کرد و به تشریح اقدامات لازم در خصوص تسریع عوامل تأثیرگذار 
بر راه اندازی پروژۀ فولادسازی و ریخته گری پرداخت. معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعۀ منطقه ای وزارت کشور از تکمیل زنجیرۀ تولید فولاد در استان چهارمحال و بختیاری حمایت و بر رعایت مسائل 
زیست محیطی و توســعۀ متوازن تأکید کرد. به گزارش خبرنگار فولاد، در جریان این بازدید، محمود ارباب زاده مدیرعامل شرکت فولاد سفیددشت، فعالیت های صورت گرفته در خصوص تأمین آب 
موردنیاز شرکت از محل پساب شهری بروجن، احداث واحد تصفیۀ اولترافیلتراسیون، راه اندازی واحدهای اکسیژن، بریکت سازی و فولادسازی و ریخته گری را تشریح و ابراز امیدواری کرد با رفع موانع موجود 

ازجمله ترخیص تجهیزات از گمرک، اهتمام پیمانکاران و حمایت های شرکت فولاد مبارکه و سازمان ایمیدرو به عنوان سهام داران شرکت، واحدهای فولادسازی و ریخته گری تا پایان سال راه اندازی گردد.

قدردانیمعاون
هماهنگیاموراقتصادی
وتوسعۀمنطقهایوزارتکشوراز
فولادمبارکه

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

خبـــــر

»اردشــیر  دکتر 
 ، » ی محمد ســعد
مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع مس ایران با بیان 
این که فلز مس پتانسیل 
و ارزش بســیار بالایی 
ســرمایه گذاری  برای 

دارد، گفت: شرکت مس به پشتوانه همت و تلاش 
پرســنل خدوم خود و حمایت های مسئولان، 

امسال شرایط خوبی را دارد.
شرکت مس به پشتوانه همت و تلاش پرسنل خدوم 
خود و حمایت های مسئولان، امسال شرایط خوبی را دارد 
و بدنه شرکت مس یعنی پرسنل آن با نشان دادن سطح 
بسیار خوبی از توانایی های خود علاوه بر ثبت رکوردهای 
تولیــدی در پنج ماهه اول ســال توانســتند به لحاظ 
شاخص های عملیاتی و مالی در تراز بالایی در کشور قرار 
بگیرند که جا دارد از تک تک همکارانم در خانواده عظیم 
مس تقدیر و تشــکر کنم. باید تلاش شود با ورود به این 
حوزه ها شاهد ایجاد ارزش افزوده بیشتر برای شرکت مس 

و کشور عزیزمان باشیم.
ســرعت انجام تمامی پروژه های توسعه باید برای 
تک تک ما مهم باشــد چرا که علاوه بر مباحث مربوط به 
توجیه اقتصادی طرح ها، آنچه در این بین باید مدنظر قرار 
گیرد امر اشتغال زایی این پروژه ها در این شرایط حساس 
است. یقین بدانید بحث ایجاد اشتغال برای جوانان این 
مرزوبوم وظیفه شــرعی، اخلاقی و انسانی تک تک ما در 
تمامی سطوح است؛ به نحوی که این امر دغدغه اصلی بنده 
در پیشرفت و تکمیل پروژه ها محسوب می شود و انشاالله 
با سرمایه گذاری شرکت مس و غیرت و تعصب پرسنل و 
شرکت های پیمانکاری شاهد موفقیت های خوبی در این 
زمینه باشــیم. این اتفاق خوبی اســت و سعی می کنیم 
انشالله به زودی از محل سود انباشته این افزایش سرمایه 

انجام شود.
دکتر سعدمحمدی به سرمایه گذاری شرکت مس 
برای ایجاد کمپ ورزشی در شهرستان ورزقان هم اشاره 
کرد و افزود: طرح های توســعه مجتمع مس ســونگون 
می تواند تحول عظیمی را در منطقه ایجاد کند. چنان چه 
تولید تنها 100 هزار تن کاتد در این منطقه، براســاس 
قیمت امروز 130.000 میلیارد ریال گردش مالی را برای 
منطقه به ارمغان خواهد آورد که با یک حساب سرانگشتی 
می توان فهمید این گردش مالی چه نقشی در توسعه و 

پیشرفت منطقه می تواند داشته باشد.

بهزاد شاهسوندی، معاون مهندسی و ساخت راه و شهرسازی 
استان اصفهان با بیان اینکه محور مبارکه-مجلسی-بروجن به طول 
تقریبی 50 کیلومتر، یکی از اصلی   ترین   راه های مواصلاتی و شریانی 
استان اصفهان با استان   های جنوبی کشور است، گفت: 41 کیلومتر از 
این محور در حوزه راه های استان اصفهان واقع شده و این اداره  کل با 
نگاهی ویژه و به منظور ارتقاء سطح کیفی، حذف نقاط حادثه خیز و 
تصادفات رخ به  رخ، چهار خطه کردن مسیر را در دستور کار قرارداده 
است.   وی صدمات و خسارت های ناشی از تصادفات جاده ای را امری 
مهم و قابل ملاحظه دانست و گفت: سلامت عمومی جامعه، چالشی 
اســت که تلاش ها و اقدامات هماهنــگ و یکپارچه ای را جهت 
پیشگیری  های مؤثر و مســتمر، مي طلبد. مردم به طور روزانه با 
سیســتم های مختلف و متعددی مواجه می   شوند که از این بین، 
سیستم هاي عبور و مرور، پیچیده ترین و خطرناک ترین آن است.   با 
بررسی های انجام شده، مهم ترین عامل تصادفات اخیر، خواب  آلودگی 
رانندگان، عدم رعایت سرعت مطمئنه، انحراف به چپ و دیگر مسائل 
مرتبط با ایمنی بیان شده است.   :  عملیات احداث باند دوم این محور 
از ســال 13۸6 آغاز شد و در سنوات گذشته، حدود 15 کیلومتر با 
اعتباری بالغ بر 79 میلیارد ریال به   صورت چهار خطه احداث و مورد 
بهره برداری قرارگرفته است.    شاهسوندی عدم تامین منابع مالی و 
همچنین وجود معارضان در مسیر شامل اراضی کشاورزی، اراضی 
منابع طبیعی، فیبر نوری، لوله گاز و تیر چراغ برق و ... را عامل اصلی 
متوقف شدن این پروژه در دوره  زمانی مشخصی دانست و گفت: با 
پیگیری های انجام شده، این اداره  کل در سال 1397 عملیات اجرایی 
پنج کیلومتر دیگر از مسیر را با قراردادی به مبلغ 27 میلیارد ریال آغاز 
کرد که متاسفانه مجددا معارضان محور مانع از ادامه کار و فعالیت 

پروژه شدند.  

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان از 17 فقره 
رفع تصرف اراضی ملی این استان به مساحت 27 هکتار طی 

10 روز گذشته خبر داد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  
وزارت راه و شهرسازی )اصفهان)، 
علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و 
شهرســازی استان اصفهان طی 
گفتگو با کارشــناس خبر اعلام 
کرد: 17 فقره رفع تصرف اراضی 

در اســتان اصفهان جمعاً به مساحت 27 هکتار و به ارزش بیش از 
319 میلیارد ریال در استان اصفهان اجرایی شد.  11 فقره از اراضی 
رفع تصرف شــده به مساحت تقریبی 2۸ هزار مترمربع و به ارزش 
بیش از 127 میلیارد ریال مربوط به شهرستان کاشان اراضی واقع 
در شهرهای “قمصر، کاشان، برزک و نیاسر” است که  با حضور عوامل 
یــگان حفاظت اراضی اســتان از ید متصرفان خــارج و به دولت 
بازگردانده شد و تمامی بناهای ایجاد شده بر روی این اراضی تخریب 
شد.  با دقت، هوشیاری و تلاش کارکنان یگان حفاظت اراضی این 
اداره کل بیــش از 56 هزار مترمربع از اراضی ملی واقع در مهاباد به 
ارزش تقریبی 170 میلیارد ریال، 4هزار و 500مترمربع از اراضی 
ملی شــهرضا به ارزش بیش از سه میلیارد ریال، 2هزار و 300متر 
مربع از اراضی خوانســار به ارزش 690 میلیــون ریال و 1۸0هزار 
مترمربع از اراضی ملی دهق به ارزش 1۸ میلیارد ریال رفع تصرف 
فوری شــده است.  حمایت های قانونی دستگاه قضائی در حفظ و 
حراست از اراضی ملی بسیار مهم و تأثیرگذار است که خوشبختانه 
در حال حاضر این اداره کل از تعامل بسیار خوبی با مقامات قضائی 
اســتان برخوردار است که امیدواریم با مشارکت و همراهی هرچه 
بیشتر مردم و همکاری دیگر دستگاه های اجرائی شاهد دست اندازی 
های کمتر به عرصه های ملی باشیم.   یک مورد اجرای حکم قضایی 
قلع و قمع در شهرســتان دهاقان واقع در ابتدای جاده بروجن به 
مســاحت یکهزار مترمربع و به ارزش یک میلیارد ریال که توسط 
معاونت املاک و حقوقی اداره کل و اداره راه و شهرسازی شهرستان 
اقدام به تشکیل پرونده و نهایتا منجر به صدور حکم قضایی شده بود 
توسط عوامل یگان حفاظت اراضی استان و همکاری خوب عوامل 

کلانتری دهاقان اجرایی و رفع تصرف شد.

طغیانی  مهــدی 
ســخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس با تاکید 
بر اینکه نگاه تازه واردها 
به بازار بورس بلند مدت 
باشد، توضیح داد: تصور 
رسیدن به سود ۵0 تا صد 

در صدی در مــدت کوتاه به هیچ عنوان منطقی 
نیست.  

  نوسان از ذات بازار بورس است و این بازار بالا و پایین 
بســیار دارد اما آنچه مهم اســت نگاه بلند مدت به بازار 
سرمایه است هرچند امروز سرمایه گذاران خرد به دنبال 
سود در کوتاه مدت بوده و به محض پایین آمدن شاخص 
بورس با وحشت می خواهند سرمایه خود را بیرون آورند.  
از آنجا که رسیدن به این نگاه نیازمند آموزش است رسانه 
ملی باید پای کار آمده و رفتار صحیح در بورس را به مردم 

یا همان سرمایه گذاران خرد آموزش دهد.
به گفته وی در حالی اکنون حجم بالایی از سرمایه 
گذاری ها در بازار سرمایه، مربوط به نقدینگی های خرد 
مردم اســت که صاحبان آن به هیچ عنوان صبور نبوده و 
درصورت مواجه شدن با کوچکترین نوسانی قصد ترک 

بازار را می کنند. 
روند افزایشی شاخص بورس طی چند ماه گذشته و 
روند رو به کاهش آن در هفته های اخیر را در هر دو حالت 
غیرطبیعی است. مسئله اصلی ایجاد وضعیت پایدار بر بازار 
است درواقع نوسانات شدیدِ مقطعی از بازار باید دور شود 
و بازار به شــرایط بنیادین خــود باز گردد بدین معنا که 
نوسانات به جای جنبه احساسی شکل بنیادین به خود 
بگیرند. تصور رسیدن به سود 50 تا صد در صدی در مدت 
کوتاه به هیچ عنوان منطقی نبوده و حتی اگر زمانی هم 
این اتفاق رخ دهد باز هم طبیعی نیست چراکه متوسط 
عایدی بازار باید با ســودآوری سرمایه گذاری در اقتصاد 
کشور و سودآوری کارخانه جات نسبت مشخصی داشته 

باشد.

خبـــر
 استقبال شرکت مس

  از طرح های نو در صنایع نانو 
و هایتک برای ایجاد ارزش افزوده

عملیات اجرایی باند دوم محور مبارکه- بروجن 
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آزمون اســتخدامی شرکت فولاد 
مبارکۀ اصفهان با حضور بیش از 30 هزار 
داوطلب در دو مقطع دیپلم )برای مشاغل 
اپراتوری( و لیســانس )برای مشــاغل 
کارشناســی( در روزهای چهارشنبه، 
پنج شنبه و جمعه هفتۀ گذشته، در محل 
دانشــگاه اصفهــان و بــا رعایــت 
و  بهداشــتی  دســتورالعمل های 
فاصله گذاری های لازم با همکاری ستاد 
برگزاری آزمون های دانشگاه اصفهان و 

پشتیبانی حدود هزار نفر  برگزار شد.
در جریــان برگزاری ایــن آزمون، 
مدیرعامل فولاد مبارکه، جمعی از معاونان 
و مدیــران این شــرکت و رئیس ســتاد 
برگزاری آزمون های دانشگاه اصفهان در 
خصوص برگــزاری این آزمــون چنین 

گفتند:
مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد 

مبارکه: نیروی انسانی متعهد و متخصص 
رکن اساسی انجام مأموریت های 

سازمان است
نه تنها در فولاد مبارکه، بلکه در همۀ 
بخش های جامعه، اعم از صنعت، اقتصاد، 
تجارت و بخش های اداری کشور، نیروی 
انسانی حرف اول را می زند و به کار گرفتن 
نیــروی انســانی متعهــد، متخصص، 
کارآزمــوده و دارای دانــش مرتبــط در 
بخش هــای مختلف منجر بــه افزایش 
بهــره وری و انجام درســت مأموریت ها 

خواهد شد.
شرکت فولاد مبارکه در این سال ها 
بــرای رعایت عدالت و انتخاب بهترین ها، 
کارکنان خــود را از طریق آزمون ورودی 
برمی گزیند و برای اینکــه این آزمون به 
لحاظ کمّی و کیفی از ســطح علمی قابل 
قبولی برخوردار باشد، آن را  توسط یکی از 
مراکز دانشگاهی طراحی و برگزار می نماید.
به همین منظور با توجه به اینکه دانشگاه 
اصفهان به عنوان برگزارکنندۀ این آزمون از 
تجربه و دانش کافی در این زمینه برخوردار 
اســت، تهیۀ ســؤالات، برگزاری آزمون، 
حفاظــت و امنیــت ســؤال ها و رعایت 
پروتکل های بهداشــتی به این دانشگاه 
واگذار شد. در بازدیدی که از این دانشگاه 
داشــتیم، مشــخص شــد پروتکل های 
بهداشــتی به خوبی رعایت شــده و روند 
برگزاری به گونه ای است که داوطلبان در 
فضایی آرام، با امکانات کافی و بدون نگرانی 
از  سلامتی خود  در  آزمون شرکت کرده اند. 
امیدواریم از بیــن داوطلبان بهترین ها را 
انتخاب کنیم و در فولاد مبارکه در خدمت 

آن ها باشیم.
نقــش مهــم نیــروی انســانی در 
موفقیت ها و تحقق مأموریت های سازمانی 
انکارناپذیر است؛ به گونه ای که اگر امکانات، 
دستورالعمل ها، سازمان دهی و مدیریت 
سازمان ها در بســتر نیروی انسانی دارای 
دانش، تعهد، انگیــزه و آموزش دیده قرار 
نگیرد، ســازمان کارایی لازم را نخواهند 
داشــت. بنابرایــن رکن اساســی انجام 
مأموریت های دســتگاه ها نیروی انسانی 
آن هاســت. توجه به مســائل معیشتی 
کارکنان از مهم ترین مباحثی اســت که 
همواره در نظر گرفته شده است؛ چراکه این 
موضوع در افزایش انگیزه و آسودگی خاطر 
آن هــا و در نتیجــه در افزایش بهره وری 
سازمان تأثیر بسزایی دارد. همواره بر این 
موضوع تأکید داشــته ایم کــه از میان 9 
معاونت فولاد مبارکــه، مهم ترین آن ها 
معاونت نیروی انســانی اســت. اگر این 
معاونــت کار خود را صحیح و کامل انجام 

دهد، ســایر معاونت ها و قســمت ها  نیز 
می توانند در بستری آرام و کارآمد وظایف 

خود را انجام دهند.
یکی از اهداف اجرای توســعه ها در 
گروه فولاد مبارکه، پس از توسعۀ صنعت 
فولاد و ظرفیــت و میزان تولید آن، ایجاد 
فرصت های شــغلی برای جوانان کشور 
به عنوان یک رسالت و مسئولیت اجتماعی 
اســت. در همین راستا ابرَپروژۀ نورد گرم 
شمارۀ 2 می تواند اشتغال زایی خوبی برای 
جوانان به همراه داشته باشد. در این پروژه 
حداقل برای هزار نفر به صورت مستقیم و 
۸ هزار نفر به صورت غیرمستقیم فرصت 

شغلی ایجاد خواهد شد.
عباس اکبری محمدی معاون نیروی 
انسانی و سازمان دهی شرکت فولاد 

مبارکه: فرایند استخدام و جذب نیروی 
انسانی یکی از مهم ترین فرایندهای 
توسعۀ منابع انسانی در سازمان هاست

ســاعت ۸ صبح روز چهارشــنبه ۸ 
شــهریورماه زنگ آغاز آزمون استخدامی 
فــولاد مبارکه بــا رعایــت پروتکل های 
بهداشتی در شــرایط کرونایی زده شد تا 
داوطلبان در طی سه روز برای استخدام در 

شرکت فولاد مبارکه با هم رقابت کنند.
آزمون اســتخدامی شــرکت فولاد 
مبارکه در 32 رشته برگزار شد تا از میان 
30 هــزار    و 136 داوطلــب، 527 نفر از 
طریق برگزاری آزمون کتبی )دانشــی)، 
ارزیابی مهارتی و مصاحبه )برای مشاغل 
اپراتوری)، کانون ارزیابی شایستگی )برای 
مشــاغل کارشناســی)، معاینــات طب 
صنعتی )برای ســنجش سلامت، توانایی 
جســمی و ویژگی های روان شناختی) و 
گزینش، جذب شرکت فولاد مبارکه شوند.

ازآنجاکــه مهم ترین ســرمایۀ یک 
شرکت، منابع انسانی آن است، توجه ویژه 
به ایــن فراینــد نوعی ســرمایه گذاری 
بلندمدت برای آیندۀ شــرکت محسوب 
می گردد. در این راســتا شــرکت فولاد 
مبارکه نظام جذب خود را به صورت علمی، 
نظام مند و مبتنی بر شایســتگی، با هدف 
تناسب بیشتر شغل و شاغل طراحی کرده 

است.
فرایند جذب شــرکت فولاد مبارکه 
مشــتمل بر مراحل آزمون کتبی، کانون 
ارزیابی، ارزیابــی مهارتی، معاینات طب 
صنعتی، گزینش، آموزش و جامعه پذیری 
و کارورزی اولیه اســت. پس از پایان این 
فرایند در نهایت بیش از 500 نفر در شرکت 

فولاد مبارکه مشغول به کار خواهند شد.
همچنین به گونه ای برنامه ریزی شده 
اســت کــه بیــش از 1000 نفــر نیز در 
شرکت های گروه فولاد مبارکه به کار گرفته 

خواهند شد. در راستای رهنمودهای مقام 
معظم رهبری مبنی بر ایجاد اشتغال پایدار 
در ســطح کشــور، آزمون هــای ســایر 
شرکت های گروه فولاد مبارکه نیز در حال 

برنامه ریزی و انجام است.
مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدید از 

ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم: 
ظرفیت تولید محصولات ویژه در فولاد 

مبارکه دو  برابر خواهد شد
مدیرعامل فولاد مبارکه با حضور در 
جمع مدیران، کارکنان و پیمانکاران ناحیۀ 
فولادســازی و ریخته گری مداوم از روند 
اجرای پــروژۀ جایگزینــی تکنولوژی و 
تجهیزات کارگاه گاززدایی )VOD) به جای 
سیستم )DH) و محل اجرای توسعۀ سالن 

فولادسازی بازدید کرد.
مهندس عظیمیان ضمن تأکید بر 
اهمیت تسریع اجرای این پروژه گفت: در 
حال حاضر فولادهــای خاص و پرکاربرد 
موردنیاز در تولید لوله های مورداستفاده 
در انتقال نفت و گازترش و برخی گریدهای 
خاص دیگر  با به کارگیری یک ایســتگاه 
RH-TOP در حال تولید است. در گذشته 

 DH فرایند گاززدایی از طریق ایســتگاه
انجام می شد، ولی از نظر کمیت و کیفیت 
جوابگوی نیاز امروز نبود و مدتی است که 
از مدار تولید خارج شــده اســت. اکنون 
بناست تا با استفاده از برخی زیرساخت های 
موجود در مکان این ایســتگاه، یک واحد 
گاززدایی دوقلو VOD، مجهز به پمپ ایجاد 
خلأ مکانیکی نصب گردد. با به روزرسانی 
این تکنولوژی و استفاده از سیستم جدید، 
عــلاوه بر افزایــش ظرفیت ایــن قبیل 
محصولات، به لحاظ کیفی هم به رشــد 
فزاینده ای دســت خواهیم یافت؛ ضمن 
اینکه ظرفیت فعلی تولید ذوب های کیفی 
گاززدایی شــده   1 میلیون تن است که با 
نصب ایستگاه جدید به بیش از  2 میلیون 

تن خواهد رسید.
وی رعایت دستورالعمل های ایمنی 
و انسجام در کار تیمی را در روند اجرای این 
پروژه بسیار حائز اهمیت دانست و با تأکید 
بر اینکه با اجرای این پروژه از واردات بخش 
دیگری از محصولات خاص بی نیاز خواهیم 
شــد، گفت: کاهش گازهــای محلول در 
فولادهای تولیدی ارزش افزودۀ اقتصادی 
و سودآوری بیشتر برای سهام داران شرکت 
در پــی دارد. مدیر ناحیۀ فولادســازی و 
ریخته گری شــرکت فولاد مبارکه نیز  در 
تشریح چگونگی اجرای این پروژه گفت: با 
تأکید مدیریت ارشد شرکت، افزایش کمّی 
و کیفی تولید فولاد مقاوم به گازترش در 
ناحیۀ فولادســازی و ریخته گری مداوم 
به عنــوان یک محصول ویــژه و جدید و 

به کارگیری تکنولوژی VOD به عنوان یکی 
از سیستم های گاززدایی به روز در فرایند 
تولید فولاد در دســتور کار این ناحیه قرار 

گرفت.
غلامرضا سلیمی کاربرد این سیستم 
را برای خارج کــردن گازهای محلول در 
مذاب از طریق ایجاد خلأ و افزایش خواص 
مکانیکی و مقاومت بــه خوردگی فولاد 
تولیدی اعــلام و اضافه کرد: بر اســاس 
تصمیمات گرفته شده قرار است سیستم 
twin VOD  به جــای سیســتم گاززدایی 

قدیمی )DH) این ناحیه مستقر شود.
وی از اجرای مراحل پایانی دمونتاژ 
ســامانۀ قدیم خبر داد و گفت: این پروژه 
به زودی وارد فاز دوم خواهد شد که شامل 
اجرای فونداسیون و سیویل کارگاه جدید 
است. سلیمی با اشاره به اینکه در فصل گرم 
ســال برای همکاری با برق منطقه ای در 
هنگام پیک مصرف برق، اختصاص برق به 
واحد فولادسازی کاهش می یابد گفت: به 
همین منظــور به گونــه ای برنامه ریزی 
کرده ایم که با همکاری ســایر واحدهای 
شرکت، فعالیت های توسعه ای، تعمیراتی 
و بهینه ســازی از جمله تغییر سیســتم 
گاززدایی و پیش نیازهای نصب جرثقیل 
320 تن سالن فولادسازی را در این فصل 
که به ناچــار با کمترین ظرفیت تولید کار 

می کنیم، انجام دهیم.
به گفتۀ مدیر ناحیۀ فولادســازی و 
ریخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه، 
برای انجام این پروژه مقدمات زیرساختی 
مهمی باید صورت می گرفت که از جملۀ 
آن هــا می توان بــه جابه جایی مســیر 
داکت هــای کوره های پاتیلــی، تعویض 
پایپینگ ها در عمق 12 متری زمین، نصب 
فونداسیون مجدد، نصب اسکلت فلزی و 
نصب لوله هایی با قطر 2 متر در ارتفاع 40 
متری اشاره کرد. وی با بیان اینکه انجام این 
حجم از اقدامات و بهینه سازی ها در طول 
چند ماه گذشته، در کمترین زمان ممکن 
در نوع خود بسیار مهم و کم نظیر بوده است، 
گفت: در فرصت اجرای این پروژه همچنین 
عملیات نصب دیوارهای جداکنندۀ مسیر 
مکش غبارهای کوره های پاتیلی با هدف 
بهبــود هرچــه بیشــتر فرایندهــای 
زیست محیطی و بهتر شدن فرایند تولید 

انجام شد.
سلیمی در ادامه از پیش بینی چند 
مسیر جدید برای تســهیل روند بازدید 
میهمانــان با همکاری واحد مهندســی 
صنایع، مهندسی کارخانه و  روابط عمومی 
شرکت در خلال اجرای پروژۀ اصلی خبر 
داد و گفت: با اجرای این پروژه، میهمانان با 
ایمنی و کیفیت بهتری قادر خواهند بود از 
تجهیزات ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری 
مداوم شــرکت بازدید کنند و بهرۀ لازم را 
ببرند. مدیر ناحیۀ فولادسازی فولاد مبارکه 
زمــان آغاز اجــرای پــروژۀ جایگزینی و 
به روزرسانی سیستم گاززدایی را ابتدای 
مردادماه و اتمام آن را پایان ســال جاری 

اعلام کرد.
وی در بخش پایانی ســخنان خود 
تصریح کرد: در حال حاضر نیز با استفاده 
 ،RH از سیســتم های گاززدایی در واحد
فولادهای مخصوص محیط نفت و گازترش 
و فولادهای ویژۀ صنایع خودروسازی در 
حال تولید اســت، اما با بهره بــرداری از 
سیســتم جدیــد، تولید کمّــی و کیفی 
بسیاری از انواع فولادهای خاص پرکاربرد 
در صنایع یادشــده به نحو چشــمگیری 

افزایش خواهد یافت.

برگزاری آزمون استخدامی شرکت فولاد مبارکه 
با حضور  بیش از 30 هزار داوطلب
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ادامه از صفحه اول
 اما بعد از گذشــت چهل و دو سال از پیروزی انقلاب اسلامی ، آیا 
این مراکز ارتباطی توانســته اند به وظایف حســاس خود جامۀ عمل 
بپوشاند. ایفای نقش مراکز روابط عمومی در هر سازمان خدمات رسان، 
زبان گویا، دقت، سرعت، رضایت مشتری یا طبق بر آوردهای کارشناسانه 
نکته نظر مراجعه کننده، نهایتاً مشتری مداری و انتظار احقاق حقوق 
ارباب رجــوع  از یک واحد خدماتی در یک بخش و بالاتر باید در رأس 

پیشبرد اهداف تعیین شده روابط عمومی ها مقدم بوده باشد.
فلذا تأخر آن خسارت جبران ناپذیری برای جامعه خواهد داشت ، 
وظایف ما بعنوان یک رســانه مکتوب پیگیر و انعکاس به سازمانهای 
بازرسی ، امیدواریم از تخلفات و ناراضی تراشی های بیشتر کاسته شود. 

سرمقاله
نگرشی بر اهداف روابط عمومی ها  

در ایام کرونا و پسا کرونا

وزیر  محمد شریعتمداری  
تعــاون ، کار و رفاه اجتماعی در 
پیامی به مناســبت هفته تعاون 
گفت : تعاونی ها در اشتغال پایدار 
، محرومیت زدایی و کاهش آثار 
منفی رکود تورمی، نقشی موثر 

دارند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی 
دولت به مرکز روابط عمومی واطلاع 

رسانی وزارت تعاون ،کارو رفاه اجتماعی متن این پیام به شرح زیر است : 
امروزه جهان، با تبعات اقتصادی بیماری کوید 19 دست و پنجه نرم می 
کند و کشورهای زیادی در اثر تغییرات ناشی از این همه گیری در آستانه 
رکود تورمی به سر می برند. در چنین شرایط عالم گیری، شرایط اقتصادی 
کشور در مواجهه با اژدهای هفت سر تحریم در اوضاع و احوالی پیچیده 
تری به سر می برد.  تعاونی ها، به عنوان محمل پیاده سازی اقتصاد مردمی 
و مشارکتی می توانند راه خروج ما از این بحران فراگیر باشند. تجربیات 
گسترده  در اقصی نقاط جهان در صد ساله اخیر نشان می دهد که تعاونی 
ها می توانند در ایجاد اشــتغال پایدار ، محرومیت زدایی ،حفظ مشاغل 
موجود و ایجاد بازارهای محلی، کاهش آثار منفی رکود تورمی، نقشی موثر 
و پایدار ایفا کنند.  آموختن این تجربیات می تواند برای ما راهگشا باشد، 
مشروط بر این که حمایت واقعی ارکان حاکمیت، نهادهای مردمی ، مدنی 

و همه بازیگران عرصه اقتصادی ایران را داشته باشد.
 اینجانب ضمن عرض تبریک به تمام تعاونگران به مناســبت فرا 
رسیدن هفته تعاون از درگاه خداوند منان تندرستی و سعادت تلاشگران 

عرصه تعاونی را خواستارم.

مدیرعامل »نفت سپاهان« 

سال گذشته به همه تعهدات ارزی 
سیستم بانکی عمل کردیم

شرکت نفت ســپاهان علاوه بر انکه نیاز بازارداخلی را تأمین می کند سهم بزرگی در صادرات 
محصولاتش به خارج از کشور را دارد . شرکت عریض و طویل » نفت سپاهان « حالا توانسته یا پیشینه 
درخشان در تولید محصولات خود از جمله » روغن پایه « بخش زیادی از بازار خاورمیانه را تصاحب 
کند . آن طور که » صفدر علی اســدی « مدیرعامل ســخت کوش » نفت سپاهان « می گوید : » سال 
گذشته عمده محصولات بازار داخلی یعنی چیزی بیش از 50 درصد توسط این شرکت تأمین شده 
است « . با او درباره دستاوردها و سیاست ها ی این شرکت بنام به گفتگو نشسته ایم که می خوانید.

برند جدیدی را به نام 
» مگلوب« برنامه ریزی کردیم 

که این برند تحت لیسانس 
یک شرکت اتریشی تولید

می شود و تأیید یه خودروسازان
 مطرح دنیا مثل بی .ام . و، 

بنز و غیره دارد

 با توجه به اینکه سال های زیادی از آغاز به کار شرکت 
نفت سپاهان می گذرد تا کنون این شرکت چه دستاوردها 

و سیاست هایی داشته است ؟
ببینید این شرکت در ابتدا بخشی از پالایشگاه روغن اصفهان 
بود که از سال 13۸1 از این پالایشگاه جدا شد و در اختیار صندوق 
بازنشستگان صندوق نفت قرار گرفت . مهم ترین کار این شرکت 
پالایش “ لوبکات  “ از نفت خام است که در چندین مرحله فرآوری 
شــده و محصول اصلی روغن پایه را تولید می کند . دو محصول 

فرعی نیز به نام اکسترکت ) روغن فرآیندی ویژه ) و پارافین نیز در 
این شرکت تولید می شود . ظرفیت اسمی این پالایشگاه 10 هزار 
بشــکه بوده که با تغییراتی که به ویژه در سال گذشته انجام شد 
ظرفیت آن به 15 هزار بشکه در روز رسیده است . البته متناسب با 
این تغییر ، تغییرات دیگری نیز در بخش های مختلف پالایشگاه 
رخ داد ه اســت . در حال حاضر ســالانه 350 هزار تن روغن پایه ، 
حدود 160 هزار تن اکسترکت و ۸0 هزار تن پارافین به وسیله این 
پالایشگاه تولید می شود . در بخش دیگر این پالایشگاه نیز روغن 

نهایی تولید می شود که ظرفیت تولید آن در سال گذشته 102 
هزار تن بود ولی با تغییراتی که در این بخش اعمال شد امسال 
ظرفیت آن با 140 هزار تن خواهد رسید . به طور قطع بخشی از 
این تولیدات صرف تأمین بازار داخلی گردیده و مازاد محصولات 
نیز به خارج از کشور صادر می شود . در واقع می توان گفت که 
این شرکت بزرگترین و منظم ترین توزیع کننده این محصولات 
در بازار داخلی است . می دانید که در حال حاضر علاوه بر شرکت 
نفت سپاهان ، سه شرکت بهران ، پارس و ایرانول نیز محصولات 
پایه و نهایی را تولید می کنند ولی با این حال شــرکت ما سهم 
زیادی در بازار داخلی و خاورمیانه به خود اختصاص داده است .

 هدف گذاری شما بیشتر در حوزه صادرات محصولات 
به خارج از کشور است یا توزیع در بازار داخلی؟

معمولاً شرکت ما نیاز بازار داخلی را تأمین می کند و مازاد 
محصول نیز به خارج از کشور صادر می شود . البته چندی پیش 
جوســازی ای صورت گرفته بود مبنی بر اینکه نیاز بازار داخلی 
تأمین نمی شــود که ما توضیحات لازم را در این خصوص ارائه 
دادیم .حتی می توان این ادعا را کرد که ما امسال بیشتر از سال 

گذشته در بازار داخلی روغن پایه توزیع کردیم.
 سهم شما برای تأمین نیاز روغن پایه در بازار داخلی 

چقدر است ؟
ســهم ما در ســال 139۸ ، 45 هزار تن روغن پایه برای 
مصرف بازار داخلی بود که در بورس عرضه کردیم و از این مقدار 
26 هزار تن توسط بورس خریداری شد . در واقع همه آن مقدار 
روغنی که در بورس عرضه شد خریداری نشد و ما بقی جزو سهم 

صادرات قرار گرفت.
 سهم صادرات محصولات شرکت چقدر است ؟

سهم صادرات نیز از 350 هزار تن روغنی که تولید می 
شــود چیزی حدود 70 تا 100 هزار تــن آن در بازار داخلی 
مصرف می شود و ما بقی به خارج از کشور صادر می شود ، البته 

این عددهای اعلام شده حدودی است.
یعنی چند درصد؟

سال گذشته عمده روغن پایه بازار داخلی یعنی حدود 
بیش از 50 درصد توسط شرکت ما و مابقی توسط سه شرکت 

تولید کننده دیگر تأمین شد .
 با توجه به تحریم های صورت گرفته فعالیت شرکت 

شما چقدر تحت تأثیر شرایط موجود قرار گرفت ؟
داستان تحریم که موضوع جدیدی نیست و سال هاست 
که این داســتان وجود دارد و اقتصاد کشور را تحت تأثیر قرار 
داده اســت، ولــی ما به وضعیــت موجود عــادت کردیم و 

خوشبختانه توانستیم از آن عبور کنیم.
 یعنی در قیمت و کیفیت تولیدات شما تأثیر گذار 

نبود؟
به طور قطع در چنین وضعیتی قیمت ها افزایش پیدا 
می کند ببینید وقتی 30 درصد مواد اولیه روغن های تولید 
شده را از خارج وارد می کنیم قطعاً وقتی نرخ ارز دو برابر می 
شود پس نرخ حمل و نقل ، کشتی ، سوخت و غیره نیز افزایش 
می یابد و این ها به عنوان چالش هایی است که هر ساله ما با 
آن رو به رو هســتیم و به طور قطع بر روی قیمت ها نیز تأثیر 
می گذارد حتی می توان بدون اغراق گفت که امروز نه تنها ما 
بلکه هر سه شرکت دیگر تولید کننده روغن نیز در تولید روغن 
های دیزلی با زبان مواجه هســتیم که اگر وضعیت به همین 
شکل ادامه پیدا کند مجبور خواهیم شد برای تأمین روغن بازار 
از جیب هزینه کنیم از نظر کیفیت هم می توان به جرأت گفت 
 که همه شــرکت ها همــه اســتانداردهای لازم را  رعایت

 و به آن پایبند هستند حتی اگر ضرر روبه رو شوند . 
 توانستید در این مدت فعالیت ، بر اساس سیاست 
های تعریف شــده حرکت کنید یا هنوز با آن فاصله 

دارید ؟
واقعیت این است که این شرکت یکی از صادر کنندگان 
خوب کشور به حساب می آید به طوری که سال گذشته چیزی 
حــدود 230 میلیــون دلار صادرات داشــت و یکی از وجه 
تمایزهای شــرکت نفت سپاهان با شرکت های دیگر در این 
است که ما به موقع به تمام تعهدات ارزی سیستم بانکی خود 

عمل کردیم . در بحث برنامه ریزی های لازم صورت گرفت که 
با نامگذاری امسال به نام سال جهش تولید همخوانی داشت . 
سال گذشته ظرفیت محصولات نهایی ما 100 هزار تن بود که 
برنامه امسال ما این اســت که این ظرفیت را به 120هزار تن 
افزایــش دهیم که افزایش 20 درصدی با توجه به حجم تولید 
عدد قابل توجهی است البته قرار است بر همین مبنا نیز حرکت 
کنیم . برنامه نهایی ما این است که تا سال 1401 بتوانیم حجم 
تولیدات خود در مصارف داخلی را به 150هزار تن برسانیم . در 
این حوزه صادرات نیز سال گذشته حجم محصولات نهایی صادر 
شده حدود 10 هزار تن بود که برنامه ریزی امسال ما برای 20 
هزار تن اســت . یعنی همه این ها نشان دهنده این است که ما 
طبق برنامه حرکت می کنیم . از طرفی سال گذشته با افزودن 
یــک واحد های موجود یک محصول و برند جدیدی را به نام “ 
مگلوب “ برنامه ریزی کردیم که این برند تحت لیســانس یک 
شرکت اتریشی تولید می شود و تأ ییدیه  خودروسازان مطرح 
دنیا مثل بی. ام .و ، بنز و غیره را دارد . در حال حاضر با ورود این 
برند به محصولات این شرکت ما قادر به تولید روغن خودروهای 
قدیمی و جدید ترین خودرو ها هســتیم . البته ظرفیت ما در 
روغن مگلوب چیزی حدود 1000 تن در سال است و تمام نیاز 
خودروهای کلاس بالا را پوشش می دهد . علاوه بر آن احداث 
واحد محصول جدید به نام “ گریس “ نیز اوایل تابستان امسال 
با ظرفیت تولید هزار و 200 تن در سال آغاز شده که تیر ماه به 
بهره برداری رسید که این واحد قابلیت تولید تا سه هزار تن را 

دارد .
در بحث چشم اندازها هم چند پروژه مثل ؛ پایانه صادراتی 
بندرعباس با ظرفیت حدود 35 هزار متر مکعب با حجم سرمایه 
گذاری 100 میلیارد تومان برای صــادرات روغن های پایه و 
اکسترکت ، پروژه احداث واحد تولید روغن های گروه دوو سه 
با ظرفیت 50 هزار تن در ســال با حجم ســرمایه گذاری 39 
میلیون یورو که در صورت راه اندازی حدود 25 هزار تن روغن 
پایه گروه دوو سه که از خارج وارد می کنیم را از خودمان تولید 
می کنیم و پروژه تولید روغن ســبز فرآیندی ) اکسترکت ) با 
ارزش افزوده بالا و ظرفیت حدود 13۸ هزار تن و حجم سرمایه 
گذاری 40 میلیون یورو و پروژه های دیگر برای شرکت تعریف 
شد که همه آنها باید تا سال 1401 به مرحله بهره برداری برسد 

.
 در بحث مشتری مداری چقدر موفق بودید ؟

به نظرم کاری که می توان در این باره کرد بحث کیفیت 
و تأمین به موقع نیاز بازار است . در خصوص حفظ کیفیت که در 
هیچ شرایطی عقب نشــینی نکردیم و در این زمینه رضایت 
مشتریان را جلب کردیم . در بحث کمیت هم واقعیت این است 
که سهم خود را کاهش ندادیم و به اندازه کافی تولیدات خود را 
توزیع کردیم مگر در مواردی که تقاضا با رشد ویژه ای رو به رو 

شود .
 شرکت با چه چالش هایی رو به رو است ؟

ببینید ما در ابتدای سال به دلیل کرونا و بسته بودن مرزها 
و کاهش مصرف بنزین با مشکل رو به رو شدیم که خوشبختانه 
از آن عبور کردیم ، ولی اصل چالش ما مشکلات و حاشیه های 
داخلی اســت که مجبوریم برای حل و فصل کردن آنها وقت و 

انرژی زیادی صرف کنیم .


